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цена 1.50 лева

съобщи главният опера-
тивен директор на „ЧЕЗ 
Разпределение България” 
Алеш Дам

USD/BGN: 1.59425 

-0.41%  
 Българска народна банка

EUR/USD: 1.22680 

     +0.41%
 Българска народна банка

Sofix: 377.67

    +1.11%
   Българска фондова борса

BG40: 106.72  

-0.04% 
Българска фондова борса

Компании  ▶ 12
„Бул Инс” раздаде 
цялата си печалба 
като дивидент
Дружеството е 
реализирало 19% ръст 
на премийните приходи 
за първите 5 месеца на 
2010 г.

Едно толкова 
далечно Световно

Тема на деня ▶ 4-5
Компании ▶ 16 
И ЧЕЗ вероятно 
ще раздаде 
дивиденти

Новини ▶ 7
Бюджетът е  
с малък дефицит  
за май  
Месец май е 
приключил с 
бюджетен дефицит 
между  75-80 млн. 
лв., каза финансовият 
министър Симеон 
Дянков, цитирайки 
предварителни данни

Свободно време ▶ 32

С костюм на колело
Новини ▶ 8

Членовете на ВСС ще се 
проверяват от службите Шествие в София 

популяризира 
велосипеда 
като средство 
за придвижване 
към работното 
място. 4 юни е 
щастливият ден на 
велосипедистите.

Членовете на ВСС ще трябва 
да имат задължително до-
пуск до класифицирана ин-
формация, предвижда про-
ектът за промени в Закона за 
съдебната власт на право-
съдното министерство

Предприемач ▶ 17-30
Лот 2 е надежда 
на старозагорския 
бизнес
Очаква се над 10 български 
компании да бъдат подиз-
пълнители и доставчици 
в строителните работи на 
пътната отсечка. Стара За-
гора запазва едно от първи-
те места по икономическо 
развитие и инвестиции

Мондиал 2010 ще остане 
неосъществено пътуване 
 за хиляди футболни фенове

▶

Компании ▶ 10-11
Консервативните 
схеми спасиха 
фондовете от загуби   
Месец май донесе нови 
загуби за нетната стойност 
на активите на повечето 
български взаимни 
фондове. Само две 
компании приключиха  
на плюс

Фабрикa за koнфликти

Скандал с “Булгартабак холдинг” е на път да разтърси трето поредно правителство. 
Обвинения за водене към фалит и за несправяне с контрабандата изправиха един срещу друг 
шефа на митниците Ваньо Танов и изпълнителния директор на холдинга Иван Биларев  ▶ 6
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Печеливш
Стати Статев  

Губещ
Милен керемедчиев 

Статев положи клетва за втория си мандат като член на 
управителния съвет на Българска народна банка на цере-
мония в президентството. Той е в УС на БНБ от юни 2004 г. 
Централната банка има трима външни членове на управи-
телния съвет, които се назначават с президентски указ. 
Техният мандат е от шест години, както и на тримата 
подуправители и управителя.

Директорът на “Български пощи” ЕАД беше освободен от 
министъра на транспорта и съобщенията Александър 
Цветков. Договорът е прекратен по взаимно съгласие. 
Керемедчиев беше назначен на поста в края на миналата 
година. В предишното правителство на тройната 
коалиция той беше зам. външен министър от квотата 
на НДСВ.

Четвъртък
3 юни 2010, брой 102 (4913)

цена 1.50 лева

министърът реагира 
остро на разрешението за 
строежи в спорната зона 
на морската градина

USD/BGN: 1.60078 

-0.52%
  Българска народна банка

EUR/USD:1.22180 

     +0.52%
Българска народна банка

Sofix: 373.54

    -0.17%
Българска фондова борса

BG40: 106.76  

-0.70%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 11
депозитарът  
отчете печалба от  
586 хил. лв. за 2009 г. 
Спад в приходите
и увеличение на разхо-
дите за заплати прогно-
зират за 2010 г. от ин-
ституцията. „Централ-
ният депозитар” вече 
е изпратил всички до-
кументи в ClearStream 
и очаква решение за 
откриване на сметка 
при тях

Всички търгове на 
администрацията на едно място

Новини ▶ 6
Новини ▶ 7
Плевнелиев  
се закани на 
община Варна

Коментар ▶ 2
На крачка  
от светлото  
бъдеще  
Безрезервен оптимизъм за 
подобряване на икономиче-
ската ситуация в страна-
та цари сред българското 
население. Хората осъзна-
ват и усещат проблемите 
и трудностите, резултат от 
кризата

Европари ▶ 20

Брокер на ценни книжа 
ще строи в Добринище 

Новини ▶ 8

60 млн. лв. от резерва на 
НЗОК са в неизвестност

Динко Геров е инвеститор 
в ценни книжа, но в Добри-
нище той е по-известен ка-
то „човекът, който ще строи 
финландски къщички”. 
Проектът му ще получи 
386 хил. лв. евросубсудии

Парламентът не разреши 
анкетна комисия да прове-
ри къде са изчезналите пари. 
министър Борисова съобщи, 
че наличните пари са 800 
млн. лв. В края на 2009 г. те 
са били 860 млн. лв.

Новини ▶ 9
държавата ще 
получи дивидент 
от второ ЕРП
По правителствено нас-
тояване след E.ON и EVN 
раздаде 5 млн. лв.  EVN, 
която доставя ток в югоза-
падната част на страната, 
реши да отдели 5 млн. лв. 
Това са 10% от печалбата 
на дружеството

Кабинетът опре-
дели Симеон Дянков 
за Централен орган 
по обществените 
поръчки

▶

Пренареждане
Голeмите промени в пазара на 
външна реклама в София предстоят 
през есента. Тогава се очаква да 
приключат конкурсите за реклама, 
които ще бъдат обявени до края на 
този месец. Главният архитект Петър 
Диков се закани, че статуквото, 
което се поддържа сега от няколко 
десетки рекламни агенции, ще бъде 
разрушено  ▶ 4-5

Мнения

По темата “Безработи-
цата падна до 9.53% през 
май”. Нещо не ми се вярва в 
тия числа. Мирише на поред-
ната стъкмистика. Криза-
та си била отивала, че къде 
ще отиде тя от държава, 
дето нищо не произвежда?

кокоружляка
 

То най-големият проблем е, 
че когато ти си безработен, 
безработицата за теб е 
100% и няма никакво значение 
какво ти показват статис-
тическите проучвания!

abc

Прави сте и стъкмистика 
има,и криза при нас винаги е 
имало и продължава да има, 
защото нищо не произвеж-
даме, а и малкото, което го 
произвеждаме, така го про-
извеждаме, че никой втори 
път не го купува. Всички ми-
слят за бързата печалба и не 
мислят в дългосрочен план.

krasimir

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Стоян Александров: 
Сегашните лихвени 
нива убиват бизнеса. 
Трябва да се налеят 

пари в реалната икономи-
ка, смята председателят 
на надзорния съвет на 
Търговска банка Д Банк.

2 Силният долар вече 
започна да оскъпява 
техниката. До 20% 
може да се увели-

чат цените на компютри и 
консумативи.

3 Износът на авто-
мобили от Германия 
скочи двойно. Тър-
сенето на местния 

пазар продължава да пада.

Любимият холдинг 
на властта
Нормално ли е един шеф на 
митница да обсъжда публично 
търговската политика на една дър-
жавна компания? Не е нормално. 
А нормално ли е някой от МВР да 
подшушне на определени медии, 
че шефът на митниците ще бъде 
разпитван, и после цяла България 
да го види как излиза от ГДБОП? 
И това не е много нормално. Из-
общо напоследък на директора на 
агенция “Митници” Ваньо Танов 
нищо нормално не му се случва. 
Той в момента изглежда главен ге-
рой в история, която нито започва 
от него, нито ще приключи с него. 

“Булгартабак” е истинският 
главен герой. Компанията е на 
път да разтърси трето поредно 
правителство. Акцизи, контрабан-
да, приватизация. Думите се пов-
тарят, лицата се сменят. “Булгар-
табак” все още е държавна. Този 
път играта изглежда по-груба, но 
това е напълно обяснимо предвид 
профила на участниците. Родни-
на, милиционер... Милиционерите 

вече са полицаи, роднините - и 
те. Публичният конфликт между 
вицепремиера и вътрешен минис-
тър Цветан Цветанов и шефа на 
Агенция “Митници” Ваньо Танов 
показва какво може да се случи, 
когато ченге застане срещу ченге. 
Виждали сме и по филмите. 
Арсеналът е познат и дори самите 
участници отгатват в медиите 
следващите стъпки на против-
ника. Някои наричат подобни 
случки “активни мероприятия”. 

На пръв поглед гражданите 
получават много информация, 
но повечето въпроси остават без 
отговори. Защо се карат? Какво 
стои зад размяната на реплики? 
Кой печели от контрабандата? 
Може ли и двамата да са срещу 
контрабандата, пък да се карат? А 
може ли и двамата да не са срещу 
контрабандата? Защо Румен Пе-
тков и Корнелия Нинова взимат 
толкова категорична страна? Защо 
премиерът Борисов не взима стра-
на? И защо пак “Булгартабак”?

Както обикновено се случва, и то-
зи път гражданите няма да научат 
цялата истина. Остават контроли-
рано пусканите парченца инфор-
мация за нови прякори, за тирове 
с контрабанда, за куфари с пари, 
за партийни активисти, за интере-
си към бъдещата приватизация. И 
всекидневни полицейски опера-
ции с все по-интересни имена, 
които засега не стигат до босовете 
на контрабандата. Очевидно кон-
трабанда има, очевидно никой не 
й пречи. Поне не й пречи много. 
Всички замесени в скандала лица 
и институции все още имат много 
работа в тази посока. Дотогава 
гражданите ще гледат сутреш-
ните блокове, за да научат много 
скандални неща и в крайна сметка 
нищо да не научат. Засега ясен е 
отговорът само на въпроса защо 
отново “Булгартабак” е в центъра 
на скандала. Защото е държавна 
компания. Частните фирми обик-
новено не допускат чиновници, 
митничари, полицаи и партийни 
активисти да участват в играта.

коментар

 централата на“Булгартабак холдинг” в София СНИМКА БоБИ ТошЕВ ▶

рЕДАКЦИоНЕН ЕКИП
I зам. главен редактор
Георги АНДрЕЕВ - 4395825
gandreev@pari.bg
Зам. главен редактор  
Мария ВЕроМИроВА - 4395865 
mveromirova@pari.bg
Зам. главен редактор
Иван БЕДроВ - 4395438
ivan.bedrov@pari.bg
инвеСТиТор
Мирослав ИВАНоВ - 4395867
mivanov@pari.bg 

НАЦИоНАлЕН БИЗНЕСВСЕКИДНЕВНИК
www.parI.bg
Ул. КНяЗ БорИС I №161
София 1202
e-mail: office@pari.bg   
информация: 4395800
издава
Бизнес Медиа Груп АД, 
част от Bonnier Business Press

иЗПълниТелен дирекТор и 

Главен редакТор   

лилия АПоСТолоВА  

4395802

lapostolova@pari.bg

Мениджър реклаМа 

Станислава АТАНАСоВА

 4395851  

satanasova@pari.bg

БиЗнеС
Мила КИСьоВА - 4395863 
mkisiova@pari.bg
журналиСТи 
Биляна ВАчЕВА - 4395866 
bvacheva@pari.bg
Филипа рАДИоНоВА - 4395866 
philippa.radionova@pari.bg
Дарина чЕрКЕЗоВА- 4395877 
dcherkezova@pari.bg
Красимира яНЕВА - 4395876 
kyaneva@pari.bg
Иглика ФИлИПоВА - 4395867
iphilipova@pari.bg

Атанас ХрИСТоВ - 4395818 

ahristov@pari.bg 

Николета ЦВЕТКоВА - 4395876 

ncvetkova@pari.bg

радослава ДИМИТроВА - 4395823 

rdimitrova@pari.bg

Елина ПУлчЕВА - 4395877 

epulcheva@pari.bg

Елена ПЕТКоВА - 4395857 

elena.petkova@pari.bg

Георги ГЕорГИЕВ - 4395868 

ggeorgiev@pari.bg

фоТоредакТор 

Марина АНГЕлоВА - 4395879

mangelova@pari.bg

докуМенТация - 4395884

реклаМа  -  4395872, 4395891  

факс  4395826

аБонаМенТ и раЗПроСТранение 

4395835, 43 95 836

СчеТоводСТво - 4395815

ПечаТ: Печатница София ЕооД

ISSN 0861-5608

в. “Пари”
office@pari.bg

Компанията 
е на път да 
разтърси 
трето поред-

но правителство. 
Акцизи, контра-
банда, привати-
зация. Думите се 
повтарят, лицата 
се сменят
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цитат

Очаквам ерозия на защитата на кла-
сифицираната информация в страна-

та. Имаме силно недоверие към този състав 
на ДКСИ, той трябва да си отиде

Число на деня

10  
процента пазарен дял смята да постигне IKEA в Бълга-

рия (повече на стр. 12)
▶

 иван костов,  съпредседател на Синята коалиция

ЦРУ, КГБ, Мосад и нашите
Теория на конспирацията 2

БСП обвини 
говорителя на 
Борисов в лъжа 
САЩ разчитат на партньор-
ството на България за си-
гурността на Балканите. То-
ва каза американският зам. 
държавен секретар Джеймс 
Стайнберг, който се срещна 
в четвъртък с премиера Бой-
ко Борисов. Стайнберг по-
сочи и че оценява усилията 
за реформи в правосъдието 
и икономиката. В същото 
време председателят на ле-
вицата Сергей Станишев 
се срещна с руския посла-
ник Юрий Исаков. Срещата 
не беше медийна, за нея 
се разбра от съобщение на 
пресцентъра на БСП. В чет-
въртък партията продължи 
темата за разговора между 
министър-председателя и 
директора на ЦРУ Леон 
Панета с въпроса дали Бо-
рисов е човек на американ-
ските служби. Партията е 
внесла искане Борисов да 
обясни пред парламента 
дали е обсъждан евенуален 
политически проект на пре-

Всъщност сме 
впечатлени от 

това, че г-н Борисов 
е човекът на ЦРУ. 
Защото в Народното 
събрание очевидно 
има хора, които си 
общуват с израел-
ските служби. ДПС 
са обвинени, че са 
на турските служби, 
ние сме обвинени, че 
сме на съветските

Сергей Станишев е отговорил на всички въпроси за 
вътрешнополитическата обстановка, отправени от 
руския посланик Юрий исаков

▶

Снимка Емилия коСтадинова

зидента Георги Първанов. 
Междувременно говори-
телят на премиера Румяна 
Бъчварова потвърди пред 
БНТ, че подобни теми не са 
били обсъждани на срещата. 
Репликата на Румен Петков 
от БСП по-късно през деня 
беше, че Бъчварова лъже. 

кой е източникът
Преди два дни в. “Труд” 
публикува информация, че 

Премиерът Бойко Борисов и зам. държавният секретар на СаЩ джеймс Стайн-
берг са обсъдили и реформите в правосъдието и икономиката 
▶

Борисов и Панета са го-
ворили за политическия 
проект на Първанов. Ми-
нистерският съвет отрече. 
“Труд” пишат, че вярват на 
източника си, а ние вярва-
ме на “Труд”, обяви Румен 
Петков и добави, че дори 
Борисов да се появи в пар-
ламента и каже същото, в 
червената партия пак няма 
да му повярват. Още повече 
че срещата е била на четири 

румен Петков, 
БСП

очи, значи кой тогава е из-
точникът на вестника, рито-
рично попита Антон Кутев. 
Според Петър Курумбашев 
не е допустимо службите да 
се месят във вътрешните ра-
боти на държавата и затова 
БСП питат дали Борисов е 
човек на ЦРУ. Румен Петков 
иронично напомни, че в 
парламента имало хора на 
израелските служби, ДПС 
са обвинени във връзки с 
турските, а БСП със съвет-
ските служби.

руска загриженост
Междувременно от червена-
та партия съобщиха, че бив-
шият премиер Сергей Ста-
нишев и руският посланик 
Юрий Исаков са обсъдили 
и вътрешнополитическата 
обстановка. Според инфор-
мацията на пресцентъра  
Исаков е имал редица въпро-
си и внимателно е изслушал 
отговорите на Станишев. Те 
са говорили и за развитието 
на големите енергийни про-
екти АЕЦ “Белене”, “Южен 
поток” и “Бургас - Алек-
сандруполис”. На срещата 

Специалните 
служби 

нямат право да се 
намесват в поли-
тиката. Те нямат 
право да формират 
политически пар-
тии и нямат право 
да се намесват в 
политическите 
процеси на свобод-
ните демократични 
държави

Петър курумбашев, 
БСП

е отбелязано, че забавянето 
им се е отразило негативно 
на България и нейната кон-
курентоспособност спрямо 
съседните страни. Двамата 
се обединили около мне-

нието, че трите мащабни 
енергийни проекта дават 
уникален шанс на Бълга-
рия да промени своята ге-
ополитическа и регионална 
тежест.

Снимка марина ангЕлова
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▶ По време на първенството ще има засилени мерки 
за сигурност заради високото ниво на престъпност в 
страната снимки ReuTeRs

„Предлагам следващото Све-
товно първенство по футбол 
да е в Афганистан, а по-след-
ващото - в Нова Зеландия, за 
да не може никой да стигне 
дотам.” „Най-скъпата плаз-
ма е с пъти по-евтина от най-
евтиното пътуване до ЮАР 
по време на световното.” 
Така се шегуват интернет 
потребители по форумите. 

Световното по футбол в 
Република Южна Африка 
се оказа непостижимо за 
огромна част от европей-
ските фенове на футбола и 
в още по-голяма степен за 
българските. Опасенията 
на организаторите за разо-
чароващо малко продажби в 
Европа се сбъднаха. Причи-
ните: голямото разстояние, 
малкото полети от Европа 
и голямата спекула с цени-
те на самолетните билети 
и хотелското настаняване. 
Не на последно място е и 
лошият имидж на ЮАР на 
страна с висока престъп-
ност, подклаждан в един 
глас от европейската преса 
през последните месеци. 
Едва 200 000 билета общо 
са продадени в Европа. И 
единици в България.
 
Няма търсене 
и предлагане
Спортните турове, напри-
мер за Формула 1 или за 
футболни шампионати, не 
са особено разпространен 
продукт у нас, но все пак 
такива  има. Съвсем не та-
ка стоят нещата обаче за 
Мондиал 2010. Открихме 
едва два туроператора, които 
предлагат тази опция. 

Причината е, че пътува-
нето излиза скъпо. Особе-
но сега, броени дни преди 
старта на първенството, 
когато вече повечето би-

лети и за мачовете, и за 
полетите, а и хотелите са 
разпродадени, един пакет 
по време на финалите по 
информация на туропера-
торите би струвал между 5 
и 7000 EUR - цена, твърде 
висока за България.

Вие сте вторият човек, кой-
то се обажда за тази оферта, 
казаха от фирма „Май Турс”. 
Варненският туроператор е 
един от малцината, публи-
кували на сайта си оферта 
за екскурзия до ЮАР за Све-
товното първенство по фут-
бол, въпреки че интересът е 
нулев. Друг варненски ту-
роператор - „МИГ Травел”, 
се е оказал по-находчив и 
макар и с много трудности, 
е успял да уреди пътуването 
на петима фенове. 

В „МИГ Травел” са има-
ли няколко запитвания за 
съдействие за визи и само-
летни билети, така че ве-
роятно и неколцина други 
ентусиасти са предприели 
индивидуални пътешествия 
към Южна Африка. 

Скъпо и далече
Но със или без услугите на 
туроператор трудностите са 
еднакви. Основният проблем 
в момента са полетите, които 
са тотално изкупени от ме-
сеци, а единиците налични 
места достигат 8000 EUR в 
двете посоки. Вътрешните 

Факти
 Около 4.4 млрд. 

usD струва на ЮаР 
световното първенство 
по футбол. две трети 
от тази сума са 
директни инвестиции в 
инфраструктура, които 
продажбата на билети 
едва ли ще покрие. 

 между 7 и 9 млн. 
туристи годишно 
посещават ЮаР. 
Правителството се 
надява, че бройката 
им ще стигне 10 млн. 
благодарение на 
първенството.

Около 45% от 
населението на ЮаР 
живеят с по-малко  
от 2 usD на ден.

▶

▶

▶

Мондиал 2010 
ще остане 
неосъществено 
пътуване за хиляди 
футболни фенове

Ани Коджаиванова
ani.kodzhaivanova@pari.bg

самолетни връзки също са 
поне утроили цените на би-
летите си, алармираха евро-
пейските медии още преди 
месеци. 

Цените в хотелите са ско-
чили до небето. Организато-
рите твърдят, че вече са дали 
на прокурор няколко само-
летни компании и хотели-
ери, за които има съмнения 
за спекулативно повишаване 
на цените. Предлаганите це-
ни в някои хотели достигат 
космически нива от хиляди 
евро. Според туроператори-
те единственият ценово при-
емлив вариант е настаняване 
при местното население на 
цени под 50 USD на вечер, 
но това, разбира се, носи и 
своите неудобства. 

Можете да организирате 
пътуването си и сами 
При липсата на опция за 
пътуване в организирана 
група всеки по-находчив 
турист може сам да сглоби 
елементите на едно инди-
видуално пътуване, макар 
и с доста усилия. 

Всички европейски ави-
окомпании с транскон-
тинентални полети ле-
тят и до Южна Африка. 
От София няма директ-
на връзка, най-близкият 
вариант е Истанбул или 
някое от големите евро-
пейски летища - Виена, 
Франкфурт и др. Към мо-

мента сайтовете за онлайн 
резервации показват цени 
на наличните билети до 
международните летища 
в Йоханесбург, Кейптаун 
или Дърбън от 2000 до 
8000 EUR двупосочно.

Лети се дълго - около 
11 часа. Хубавите новини 
са, че повечето полети са 
нощни, самолетите са с 
екстри и няма да се нало-
жи да се борите с часова 
разлика, понеже България 
и ЮАР се намират на един 
и същ меридиан. 

При липсата на профе-

сионален туроператор, 
който да уреди вътрешни-
те трансфери, вземането 
на кола под наем, макар и 
сериозен разход, е по-ско-
ро задължителна опция. 

За пътуване на българи 
в ЮАР се изисква и виза. 
Формулярите са безплат-
ни и се вземат от консул-
ския отдел на Външно 
министерство. 

Може да носите без спе-
циално разрешение кол-
кото си искате валута и 
до 500 ранда (местната 
парична единица).

Избягвайте градския и вътрешния наземен транспорт. Те са потенциални места за
грабежи. Вземете кола под наем въпреки големия разход.

Избягвайте разходките извън туристическите места в градовете. ЮАР е известна с
особено висок процент на изнасилванията, а често наричат Кейптаун Rape Town.
Най�лошото е, че между �� и ��% от населението са серопозитивни.

Внимавайте с езика. В страната има расово 
напрежение и конфликти. Думички като "негър"
може да ви създадат сериозни неприятности.

Опитайте да стоите делече от почерпени футболни
агитки.Те успяват да си навлекат неприятности
винаги и навсякъде.

Не размахвайте безразсъдно скъпи вещи като фотоапарати и камери или пари в брой.
Грабежите на туристи в ЮАР не са рядкост, тъй като голяма част от населението е
много бедно и живее с под � долара на ден.

Графика: Гриша Струнджев
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За организирани групи 
не можем да говорим, 
това е оферта изключи-
телно за индивидуално 
планиране на пътуването. 
В момента е почти невъз-
можно да се използват 
традиционните канали 
на туроператорите като 
международните резерва-
ционни системи, защото 
дори и да се намери полет 
и хотелска стая, един сед-
мичен или десетдневен 
пакет с всичко включено 
би бил на твърде сериоз-
ни за България цени от 
6-7000 EUR. 

Авиопревозвачите и 
хотелиерите в ЮАР 
просто са полудели. Още 
в началото на годината 
авиокомпаниите, които 

Петък 4 юни 2010  pari.bg

Предложиха ни 
нощувка за 7000 USD

Ако сега 
решавате, че 
искате да оти-

дете на Световното 
в ЮАР, шансовете 
ви клонят повече 
към нулата

иван върбанов,
управител на „мИГ Травел”

летят от Европа, блокира-
ха полетите си. Те са или 
тотално изкупени, или 
чартирани. Ако извадите 
късмет и попаднете на 
свободно място, то ще 
е на много висока цена. 
Последният полет, който 
успяхме да уредим, стру-
ваше около 1100-1200 
EUR и бих го нарекъл из-
годен. Струваше ни доста 
усилия, но спестихме 
на клиента ни сериозна 
сума. 

При последното ни 
запитване за нощувка в 
хотел ни направиха оферта 
с налудничава цена от 6-
7000 USD, а при нормални 
обстоятелства нощувка-
та е 30-40 USD. Това е 
увеличение на цените от 

около 200 пъти. С повечко 
находчивост се намира 
настаняване на по-нормал-
ни цени - под 50 USD, но 
при местното население. 
Както предполагам знаете, 
по-голямата част от хората 
там са с много нисък стан-
дарт на живот и за тях това 
е добре дошло.

За пътуването е 
нужна и виза, но не 
сме имали проблем с 
издаването им. Принцип-
но сега в посолството се 
изисква пътуващият да 
има закупен предвари-
телно билет за Световно-
то първенство, но дори 
и да няма, не отказват. 
Доста по-либерални са 
от други държави с визов 
режим.

Какво да правим  
в Южна Африка
Светът е футбол, но забеле-
жителностите и разкошните 
южноафрикански вина също 
не са за  изпускане. Не всеки 
ден човек е в ЮАР. 

Кейптаун е уникален град 
на две култури - европейска 
и африканска. Голяма част 
от града е заета от 1000-
метрово плато с прекрасни 
пътеки и лозя. Огромните 
плажове са лесно достъп-
ни, а в центъра на града 
са забележителностите и 
забавленията. 

Ако Кейптаун е южноаф-
риканският Лос Анджелис, 
то Йоханесбург е тукашният 

Ню Йорк - динамичен град 
с по-модерен стил. Дърбън 
пък е известен с нощния си 
живот, плажовете, подхо-
дящи за сърф и множество 
музеи и галерии. Тук са и 
джамията „Джума” - най-
голямата в Южното полу-
кълбо, и индуисткият храм 
„Алаям” - най-древният в 
Южна Африка.

Огромният национален 
парк „Крюгер” пък е визит-
ната картичка на ЮАР. Тук 
можете да видите най-харак-
терните за Африка животин-
ски видове, а защо не и да си 
подарите фотосафари.

Изненада за туроператорите

Избягвайте градския и вътрешния наземен транспорт. Те са потенциални места за
грабежи. Вземете кола под наем въпреки големия разход.

Избягвайте разходките извън туристическите места в градовете. ЮАР е известна с
особено висок процент на изнасилванията, а често наричат Кейптаун Rape Town.
Най�лошото е, че между �� и ��% от населението са серопозитивни.

Внимавайте с езика. В страната има расово 
напрежение и конфликти. Думички като "негър"
може да ви създадат сериозни неприятности.

Опитайте да стоите делече от почерпени футболни
агитки.Те успяват да си навлекат неприятности
винаги и навсякъде.

Не размахвайте безразсъдно скъпи вещи като фотоапарати и камери или пари в брой.
Грабежите на туристи в ЮАР не са рядкост, тъй като голяма част от населението е
много бедно и живее с под � долара на ден.

Графика: Гриша Струнджев
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Челен сблъсък между
„Булгартабак” и митниците
Отново „Булгартабак хол-
динг”. Този път цигареният 
производител се оказа по 
средата на престрелките 
между вътрешния министър 
Цветан Цветанов и митни-
чар номер едно Ваньо Танов. 
В интервю за в. „Стандарт” 
Танов в прав текст заявява, 
че „се опитват да фалират 
„Булгартабак холдинг”, за 
да може по-късно да бъде 
продаден на безценица”. 
Според него холдингът е 
загубил близо 71% от пазар-
ния си дял. По думите му, 
вместо ръководството му да 
намали цената на цигарите, 
е увеличило процента, кой-
то плаща за дистрибуция 
на 9%. С други думи, пра-
вителството се опитва да 
фалира холдинга и по-спе-
циално Министерството на 
икономиката енергетиката 
и туризма, под чиято шапка 
се намира той. Именно това 
беше причината менидж-
мънтът на холдинга да свика 
спешна пресконференция, 
на която категорично да за-

яви, че Танов е бил подведен 
и неговите твърдения са 
неверни. Холдингът защити 
тезата си с конкретни ци-
фри. С 26% се увеличават 
приходите от продажби на 
холдинга за първите три 
месеца на тази година спря-
мо същия период на 2009 г. 
Брутната печалба на „Бул-
гартабак” също скача. За 
разглеждания период тя се 
е увеличила с 53% до 8.898 
млн. лв.

империята отвръща 
на удара
Искаме много ясно и кате-
горично да заявим, че няма 
нищо вярно в твърденията 
на г-н Танов. Това каза из-
пълнителният директор на 
холдинга Иван Биларев. 
По думите му компанията 
е в добро финансово със-
тояние и затова решихме 
да представим показате-
лите си за последните три 
години и всеки сам да си 
направи изводите, уточни 
още Биларев.

Ваньо Танов и ръководството на холдинга влязоха в спор  
за загубените пазарни позиции и контрабандата 

Заради скока на акцизите 
„Булгартабак” губи 4.8% 
пазарен дял и това в най-
голяма степен се дължи на 
ръста на контрабандата, 
уточни търговският дирек-
тор и председател на борда 
на директорите на цигаре-
ния холдинг Александър 
Манолев. В същото време 
обаче се увеличава износът 
на компанията. Приходите 
от експорт скачат с 1.5 пъ-
ти до близо 81 млн. лв. за 
периода януари - май тази 
година в сравнение със съ-
щия период на 2009 г. 

Просто цифри
Манолев допълни, че ако 
цитираните 71% загуба са 
верни, вече делът на хол-
динга би трябвало да бъде 
едва 12%. Той допълни, че 
компанията не губи дела си 
от конкуренцията, а от ръста 
на контрабандата на цигари. 
За първите четири месеца 
на тази година с 40% се е 
увеличила контрабандата, 
каза още Манолев. Преди 

седмица депутатът от БСП 
Корнелия Нинова каза, че 
тя е скочила с 50%, докато 
Ваньо Танов беше катего-
ричен, че нелегалната про-
дажба на цигари е нараснала 
с 30%.

Да погледнем  
обективно
Мениджмънтът на холдин-
га много добре си върши ра-
ботата, тъй като на фона на 
силно конкурентния пазар 
и по-високия акциз успява 
да подобрява финансовите 
си резултати, коментира 
за в. „Пари” независим 
финансов консултант. Той 
уточни, че коментарите на 
Танов не са състоятелни и 
явно митничар номер едно 
не е много добре запознат с 
бизнес модела на холдинга. 
По думите му именно по-
високият акциз на цигарите 
е изял маржа на печалба-
та на холдинга. Така на 
практика от поскъпването 
на една кутия цигари с 1 
лев по-голямата част отива 

Опитват се 
да фалират 

„Булгартабак”, за 
да може по-късно 
да бъде продаден 
на безценица

Държавният 
холдинг  
не е воден 

към фалит, а,  
напротив - към  
подобрение

 ваньо Танов,  
директор на агенция 
„Митници”, в интервю за 
в. „стандарт”

 иван Биларев,  
изпълнителен дирек-
тор на „Булгартабак 
холдинг”

Илюстрация: Гриша Струнджев

за плащането на акциза, 
а не за повишаването на 
печалбата на „Булгарта-
бак”. Според финансовия 
консултант цигареният 
холдинг стои много добре 
на пазара благодарение на 
ръста на износа. Ако той 
успее да задържи пазарния 
си дял, има шанс да бъде 
продаден на много добра 
цена. Най-важното нещо за 

холдинга в момента е да се 
удържи контрабандата, ка-
за още анализаторът. Него-
вата теза беше потвърдена 
и от Иван Биларев, който 
уточни, че в резултат на 
последните операции на 
МВР в различни градове 
продажбите на холдинга 
са скочили с 15-20% за две 
седмици. 

Биляна вачева

Високите етажи
Конфликтът между бившия шеф на ГДБОП Ваньо Танов 

и вътрешния министър Цветан Цветанов започна, след 
като шефът на МВР каза в интервю за БнТ, че „митни-
ците не са в състояние да направят това, което очаква 
държавата”. По-късно Танов отрече да има конфликт с 
вътрешния министър. Мисля, че думите на министър 
Цветанов са извадени от контекста, защото той не би 
си позволил да коментира работата на агенция, която 
е подчинена на друго министерство, лаконочно обясни 
Танов. 

Финансовият министър симеон Дянков вчера отново 
защити митничар номер 1 и каза, че е доволен от рабо-
тата му. Дянков допълни, че не го притеснява изтича-
нето на информация от МВР за работата на митници-
те и според него състезанието между двете институ-
ции е нещо полезно. Министърът препоръча „хората да 
са по-тихи и да си вършат работата”.

▶

▶
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За май
С 8.9% падат 
митническите 
приходи  

През май приходите 
от мита нарастват 
с 45.6% спрямо същия 
месец на 2009 г., като 
преизпълнението на 
плана е със 114.8% спо-
ред предварителните 
данни, които пред-
стави Дянков. 

Ръст бележат и 
приходите от ДДс от 
внос с 29.4%, или из-
пълнението за месеца 
е над 115%. 

Единствено при-
ходите от акцизи 
падат с 29.7%, като 
тяхното изпълнение 
е 71.5% от месечните 
разчети. 

Общо приходите от 
мита, ДДс и акцизи 
спадат с 8.9% през 
месеца. 

Изпълнението на 
плана е 88.1%.

▶

▶

▶

▶

▶
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Бюджетът е с малък дефицит за май
Дължимият ДДС 
към фирмите е 
намалял два пъти  
до 237 млн. лв.

Месец май е приключил с 
бюджетен дефицит между  
75-80 млн. лв., каза фи-
нансовият министър Си-
меон Дянков, цитирайки 
предварителни данни. Той 
допълни, че през май 2009 
г. дупката в хазната е била 
120 млн. лв. 

Окончателните данни ще 
се малко по-добри, тъй 
като през този месец ще 
бъдат възстановени част 
от разходите по европей-
ски програми, допълни 
още министърът. 

Дянков уточни, че от-
четеният излишък от 370 
млн. лв. за април се дъл-
жи освен на вноската на 
БНБ и на постъпленията 
от дивиденти, главно на 
енергийните компании. 
По това перо са постъпи-
ли допълнително близо 
54 млн. лв. С натрупване 
от началото на годината 
дефицитът е 1.37 млрд. лв. 
Министърът допълни, че 
по предварителни данни 
фискалният резерв към 31 
май е 6.548 млрд. лв.

възстановен  
данък
Дължимият ДДС към фир-
мите е 237 млн. лв. към 
1 юни, което е два пъти 
по-малко в сравнение с 
1 юни 2009 г., когато е 
бил 470 млн. лв. “С това 
изпълнихме обещанието 
си за ускорено възстановя-
ване на дължимия ДДС”, 
коментира финансовият 
министър.

Дончев: Програма “Транспорт” 
е най-голямата ми тревога
Външни експерти 
може да помагат 
за преодоляване на 
проблема с липсата на 
проектен капацитет

Отделни експерти или спе-
циализирано експертно звено 
може да консултират Аген-
ция “Пътна инфраструкту-
ра” (АПИ) и Национална 
компания “Железопътна 
инфраструктура” (НКЖИ) 
в подготовката на проекти 
по Оперативна програма 
“Транспорт”. “Това е идея, 
която обсъждаме с министъ-
ра на регионалното развитие 
и благоустройството Росен 
Плевнелиев и Европейската 
комисия (ЕК)”, съобщи ми-
нистърът по управление на 
средствата от ЕС Томислав 
Дончев след среща с посла-
ниците на държавите членки 
на ЕС, организирана от ис-
панското посолство.

очаквани резултати   
Външните експерти ще тряб-
ва да помагат за двете звена 
да преодолеят слабата си 
проектна готовност, което по 
думите на министъра е един 
от най-големите проблеми 
по програмата и основна 

причина за слабите темпове 
на усвояване на евросуб-
сидиите. Чуждестранните 
дипломати са обещали да 
окажат подкрепа в търсенето 
на подходящите проджект 
мениджъри. Заплащането 
им може да се осигури чрез 
техническата помощ, пред-
видена в самата програма, 
коментира Дончев.

Тревоги и успокоения
“Оперативна програма 
“Транспорт” е най-голямата 
ми тревога. По оперативни-
те програми “Околна среда” 
и “Регионално развитие” ве-
че се наблюдава напредък”, 
сподели Дончев. По думите 
му, ако бенефициентите по 
Оперативна програма “Кон-
курентоспособност”, които 
не са никак малко, проявяват 
активност, ще може да се ус-
воят предвидените субсидии 
въпреки забавянето към мо-
мента. “Темата за контрола 
на евросубсидиите вече не 
е номер 1”, каза Дончев. 
“Актуалните проблеми в 
момента са бюрокрацията и 
липсата на проектна готов-
ност”, коментира той. 

възходи и спадове
По оценка на Дончев ин-

Парите  
на фирмите
Досега Българската банка 
за развитие е одобрила 
документите на 16 ком-
пании, които предстои да 
си получат от държавата 
4.7 млн лв. държавни за-

дължения. Реално досега 
банката от името на пра-
вителството е върнала на 
фирмите 3.7 млн. лв. от 
общо дължимите близо 
600 млн. лв. (тези, които 
са официално признати). 
Според бизнеса обаче дъл-

говете на държавата са 
близо 2 млрд. лв. 

Дянков обеща, че всяка 
седмица на сайта на финан-
совото министерство ще 
се публикува информация 
какви пари са върнати на 
бизнеса. Във временния 

регистър на финансовото 
министерство към 3 юни 
са вписани нови 41 удос-
товерения от страна на 
министерства и агенции, 
валидирани и изпратени 
на Българската банка за 
развитие. 

През последните дни в 
процес на обработка са по-
стъпили нови 99 удостове-
рения, които предстои да 
бъдат включени в списъка 
за издадени удостовере-
ния. 

Биляна вачева

▶Сега е времето за 
затягане на колани-
те, призна финан-
совият министър 
Симеон Дянков

тересът към еврофондо-
вете не е спаднал въпреки 
отделните проблеми към 
момента. “По повечето об-
ществени поръчки има дву-
цифрено число кандидати”, 
каза той.

“Много е важно тръжни-
те процедури да се провеж-
дат по прозрачен начин”, 
коментира посланикът на 
Испания Хорхе Фуентес. 
Според него това е едно 
от основните неща, за ко-
ито настоява испанският 
бизнес. По негова оценка 
въпреки кризата инвести-
торите от Испания не на-
маляват интереса си към 
България, защото дори и 
да има спадове в сферата 
на недвижимите имоти, 
компаниите, които се ин-
тересуват от сектори като 
инфраструктура и възобно-
вяеми енергийни източни-
ци, се увеличават. 

Не знам за белгийски 
компании, които да имат 
някакво участие в европро-
ект, но мога да гарантирам, 
че все още има интерес от 
страна на инвеститорите 
към България, коментира 
посланикът на Белгия Марк 
Микилсен. 

Дарина Черкезова

СТРАТЕГИЯ ЗА РАЗВИТИЕ 
НА ЕНЕРГЕТИКАТА В БЪЛГАРИЯ 

И ИНВЕСТИЦИИ В СЕКТОРА

ДИСКУСИОНЕН ФОРУМ

Национална
сигурност

и енергетика

Развитие 
на държавната 

енергетика

Оценка на социално – 
икономическото въздействие 

на енергийните проекти

�� ЮНИ ���� Г., �.�� Ч. ХОТЕЛ „АРЕНА ДИ СЕРДИКА”, ЗАЛА АРЕНА
За информация и регистрация: ��/ ���� ���, ��/ ���� ��� и e�mail: mvarbanova@pari.bg

С подкрепата на: Медийни партньори:

Не е вярна 
тезата, че 
като се харчи 

повече, ще излезем 
по-бързо от кризата. 
Екипът ми работи 
за намаляване на 
разходите

снИмка ЕмИлИя кОстаДИнОва
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Членовете на Висшия съ-
дебен съвет ще трябва да 
имат задължително допуск 
до класифицирана инфор-
мация, предвижда проек-
тът за промени в закона за 
съдебната власт на право-
съдното министерство. Това 
означава, че магистратите 
ще трябва да бъдат задъл-
жително проверявани от 
ДАНС. Тези, които не са 
одобрени от службите, освен 
че няма да могат да четат 
класифицирани документи, 
няма и да участват в заседа-
нията на ВСС, на които се 
обсъжда такава информация. 
Магистратите ще трябва да 
пуснат молба за получаване 
на допуск от Държавната 
комисия за сигурност на ин-
формацията в рамките на 
три дни от встъпването си в 
длъжност.

Наказания
Междувременно ВСС реши 
да започне дисциплинарни 
производства срещу пети-
мата магистрати, които са 
замесени в имотния скан-
дал по Черноморието. Става 
въпрос за трима съдии от 

Върховния администрати-
вен съд - Панайот Генков, 
Николай Урумов и Андрей 
Икономов, както и за пред-
седателя на Софийския апе-
лативен съд Веселин Пен-
гезов. Техни роднини са 
получили общински терени 
по морето в качеството си на 
крайно нуждаещи се. Пети-
ят магистрат е младшият 
съдия в Благоевград Деница 
Урумова, която е получила 
такъв имот и е дъщеря на 
единия от съдиите от ВАС 
- Николай Урумов. 

Повишение
На същото заседание ВСС 
избра прокурорката Катя Ев-
тимова за и.д. ръководител 
на районната прокуратура 
в Царево по предложение 
на главния прокурор Борис 
Велчев. Евтимова е проверя-
вана за бездействие по имот-
ния скандал. Проверката е по 
случай отпреди три години, 
когато прокурорката е отка-
зала да води разследване за 
документни измами, извър-
шени с общински имоти в 
Приморско.

Филипа Радионова
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Членовете на ВСС ще бъдат 
проверявани от службите

Антикриза
Специфичен 
отпуск

Като антикризисна 
мярка за запазване на  
заетостта в пред- 
приятията е създава-
нето на правна възмож-
ност работодателите 
да „пускат” работници-
те и служителите в „спе-
цифичен отпуск по ико-
номически причини”. 

До 31 декември 2010 г. 
работодателят ще може 
да предостави неплатен 
отпуск на работника или 
служителя и без негово 
съгласие при намаляване 
обема на работата. 

За лицата в неплатен 
отпуск здравноосигури-
телната вноска е изцяло 
за сметка на работода-
теля. 

▶

▶

▶

Дисциплинарни производства започват срещу петимата магистрати

загубите от укрити 
данъци в бранша са 
най-малко 3 млн. лв. 
на година

Националната агенция за 
приходите (НАП) започна 
ревизии на производители-
те и търговците на златни и 
сребърни бижута. Причина-
та за започналите проверки 
са установените от НАП 
нарушения в заложните 
къщи. Тогава от агенцията 
констатираха, че във всяка 
трета от тях има немаркира-
ни златни бижута. Контрол-
ните действия ще бъдат не 
само в София и в големите 
градове, съобщиха от аген-
цията. Те ще се провеждат и 
в по-малки населени места 
като Кърджали, Хасково и 
Свиленград. Целта на НАП 
е да се ревизират всички 
градове, където има повече 
търговци на златна бижу-
терия.

Нарушенията
Всички златни и сребър-
ни бижута трябва да бъдат 
маркирани, като това е за-
дължение на търговците, 
вносителите и производи-
телите на накитите. Това 
е начинът да се проследи 
дали данъците върху до-
ходите от продажбата им 
ще влязат в държавната 
хазна. Маркирането става 
в някоя от специализира-

НАП започна да проверява 
търговците на бижута

 всички бижута, които се пускат за продажба в 
търговската мрежа, трябва да имат маркировка с 
държавен печат                                         

▶

ните лаборатории на НАП, 
където се изследва съста-
вът на благородния метал. 
Маркировката с държавен 
печат гарантира качеството 
на бижутата.

Загуби 
загубите за държавния бю-
джет са минимум 3 млн. 
лв. от данъците, които тър-
говците на бижута от благо-

родни метали не внасят.
 Има търговци, които во-

дят некоректно счетовод-
ството си, сочат проверки 
на НАП. По данни на аген-
цията 58% от златарите не 
отчитат коректно приходи-
те си. Това допълнително 
повишава задълженията на 
търговците в бранша към 
държавата.

Николета Цветкова

Промените за болничните  
бяха приети на първо четене
Платеният годишен 
отпуск ще се ползва 
по утвърден  
от работодателя 
график

Първите три дни от болнич-
ните да се плащат в размер 
на 70% от работодателя, 
гласуваха с промени в Ко-
декса за социално осигуря-
ване депутатите на първо 
четене. След четвъртия ден 
плащането на обезщетени-
ята за болест ще се поема 
от НОИ в размер на 80%. 
Очаква се промените в ко-
декса да влязат в сила от 1 
юли т.г.

отпуск
Депутатите гласуваха на 
първо четене и промени в 
Кодекса на труда, с които се 
поставя ограничение само 
10 дни от платения годишен 
отпуск да се прехвърлят за 
следващата година. Целта 
е така да се намали натруп-
ването на неползван платен 
годишен отпуск за минали 
години. 

Отпускът ще се ползва 
при утвърден от работода-
теля график, като се раз-
решава на работника или 
служителя това да става 
наведнъж или на части. 
запазва се възможността 
за работодателя при опре-
делени обстоятелства да 
предоставя платен годи-
шен отпуск и без съгласие 

на работника. Това право 
работодателят има по вре-
ме на престой повече от 5 
работни дни, при ползване 
на отпуска едновременно 
от всички работници и слу-
жители, както и в случай че 
работникът или служите-
лят не е поискал отпуска до 
5 работни дни след опреде-
лената в графика начална 
дата за ползването му. 

обезщетения
До 31 декември 2012 г. 
неизползваният отпуск от 
предходни години ще се 
изплаща в пълен размер 
при напускане на рабо-
та. При съкращения след 
изтичане на периода, за 
който в едно предприятие 
е въведено непълно ра-
ботно време, съкратените 
работници ще получават 
обезщетения според посо-
ченото в трудовия договор 
възнаграждение. 

 вСС повиши прокурорка, която също е замесена в имотния скандал    снимКа марина ангелова▶

Първите три дни от болничните ще се плащат в 
размер на 70% от работодателя     
▶



Eврокомисията иска регулатор 
на рейтинговите агенции 
Целта е по-голяма 
прозрачност  
и по-ефикасен  
надзор

Европейската комисия (ЕК) 
предложи създаването на 
единен орган на рейтинго-
вите агенции. Причината 
е, че през последните ня-
колко месеца те намалиха 
оценката на няколко страни 
и така предизвикаха срив 
на капиталовите пазари. 
Предложението идва след 
вече изразеното мнение на 
няколко държави от Евро-
пейския съюз за създаване 
на нова европейска кредит-
на агенция. 

Цели 
Целите, които се съдържат 
в новото предложение, са 
осигуряване на ефикасен 
и централизиран надзор на 
европейско ниво и увелича-
ване на прозрачността върху 
поръчителите на рейтинга, 
така че всички агенции да 
имат достъп до една и съща 
информация. Тези мерки 
ще подобрят надзора, ще 
увеличат конкурентността 
сред рейтинговите агенции 
и ще подобрят защитата на 
инвеститорите, се казва в 
изявлението на ЕК.

Емитенти на структурни 
финансови инструменти 
като кредитни институции, 
банки и инвестиционни 
фирми също ще трябва да 
дават на всички заинтере-
совани агенции достъп до 
информацията, която пре-
дават на своите агенции, за 
да им помогне при даването 
на оценки.

Предложението включва 
и създаване на нов орган в 
ЕС, който ще има правото 
да разследва, налага глоби 
и отнема лицензи.

Въвеждане 
Еврокомисарят по въ-
трешния пазар и услуги-

Продажбите в страните 
от еврозоната  
падат през април
Несигурната иконо-
мическа прогноза 
кара потребителите да 
затягат кесиите

Продажбите на дребно в 
еврозоната са паднали рязко 
през април, показват данни 
от вчера, като са се разми-
нали с очакваното, макар и 
малко, месечно нарастване. 
Потребителите купуват по-
малко, защото не са сигурни, 
че ще запазят работата си.

Цифрите показват, че 
продажбите на дребно са 
намалели с 1.2% на месеч-
на база, което е най-голям 
спад от октомври 2008 г. На 
годишна база намаляването 
е с 1.5%. 

Прогнозата на икономи-
стите беше за 0.1% месечно 
увеличение и 0.2% намале-
ние на годишна база. 

Причини
Застоят на пазара на тру-

да, затегнатата фискална 
политика и увеличаващата 
се несигурност относно бъ-
дещото икономическо по-
ложение ще окажат натиск 
върху потреблението и през 
следващите месеци. Все 
пак нарасналото търсене 
на международните пазари, 
което увеличава износа, и 
ниската стойност на еврото 
са благоприятни условия за 
икономически растеж. 

Сравнение 
Според Евростат продаж-
бите на храна, питиета и 
цигари са намалели с 1.1% 
на месечна база през ап-
рил, колкото е спадът и при 
нехранителните продукти. 
На годишна база спадът е 
съответно 1.8 и 1.1%.

България заедно с Литва 
е рекордьор в Европейския 
съюз: общият обем на про-
дажбите на дребно през 
април падат с 11.7% на го-
дишна база. 

1.5 
▶ процента падат про-
дажбите на дребно в евро-
зоната на годишна база 
през април 

Гърция обявява очаквания 
приватизационен план
Това е едно от изис-
кванията за получа-
ване на спасителния 
пакет от ЕС и МВФ

Правителството на Гърция 
обяви дълго чакания план 
за приватизация, според 
който страната се надява 
да събира по 1 млрд. EUR 
на година за периода 2011-
2013 г., съобщава гръцкият 
вестник Kathimerini. Това е 
едно от условията, поста-
вено от Европейския съюз 
и Международния валутен 
фонд (МВФ), за отпуска-
не на спасителна помощ в 
размер на 110 млрд. EUR за 
следващите три години. 

Според приватизацион-
ните намерения кабине-
тът ще предложи 49% от 
железопътната компания 

Trenose, както и дялове от 
гръцките пощи. А друга жп 
компания, Hellenic Railways 
group, ще бъде реорганизи-
рана заради големите загу-
би от 10 млрд. EUR, които 
е натрупала досега. 

Държавата ще продаде и 
10% от своя дял във ВиК 
компанията, която обслужва 
Атина, и 23% от тази в Со-
лун. Правителството обаче 
ще задържи контролните 
51% във всички компании, 
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те Мишел Барние комен-
тира, че предложенията 
са само първата стъпка и 
че този въпрос ще бъде 
разгледан по-подробно в 
бъдеще. Според него пър-
вите конкретни правила за 
регистриране на агенции 
ще бъдат представени до 
декември. 

ЕС ще представи тази 
идея заедно с въпроса за 
данък върху банките на 
срещата на Г-20 в Торонто 
в края на месеца.

Подкрепа отвъд 
океана
Въпросът за доверието 
в кредитните агенции бе 
поставен и отвъд океана. 
На изслушване по повод 
финансовата криза Фил 
Ангелидис, председател на 
комисията за разследване на 
финансовата криза, попита 
дали е правилен моделът, 
при който емитентът, искащ 
оценка, плаща директно 
на рейтинговата агенция. 
Според него трябва да се 

включени в приватизаци-
онния списък, но предлага 
пълно приватизиране на 
верига от държавни казина. 
Кабинетът ще преструк-
турира и монопола си в 
областта на природния газ, 
за да го подготви за при-
ватизиране. Средства се 
предвиждат и от отдаването 
на обекти на концесия. 

Правителството обаче не 
е съобщило кога точно ще 
започне самата привати-
зация.

Изследване
Развитие на 
рейтингите
▶От всичките ценните 
книжа, обезпечени с 

жилищни ипотеки, 
оценени с най-високия 
рейтинг ААА, 91% 
от емитираните 
през 2007 г. и 96% от 
емитираните през 
2006 г.

11.7
▶ процента е спадът през 
април на продажбите на 
дребно на годишна база в 
България 

▶ Фил Ангелидис, председател на американската комисия за разследване на финан-
совата криза, разкритикува модела, по който работят компаниите за даване на 
оценка                              СнимкА  BloomBerg

създаде борд на кредитните 
агенции. Емитентът отправя 
искането за оценка до борда 
и бордът определя коя аген-
ция да даде оценката. Така 
би се избегнало надуването 
на даваните рейтинги с цел 
да се получи нова поръчка 
от заявителя. 

ответна реакция
Реймънд МакДаниел, гла-
вен изпълнителен директор 
на Moody’s, призна, че е 
възможен потенциален кон-
фликт на интереси при сега 
съществуващия модел, ко-
гато този, който плаща, е за-
интересован от получената 
оценка. Конфликтът обаче 
може да бъде избегнат чрез 
по-голяма прозрачност, а не 
чрез правителствена наме-
са, коментира той. 

3 
▶ млрд. eUr се надява да 
събере страната от при-
ватизации през следващи-
те три години

▶ Стреснати от несигурността, европейците са  
харчили по-малко през април                           СнимкА  BloomBerg

▶ Губещи жп компании са в списъка за приватизация 
през следващите три години
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Резултат
Продажбите 
на “Софарма” 
скочиха с 31% 
“Софарма” АД увеличила 
приходите си от продажби с 
31% през май спрямо същия 
месец на миналата година, 
съобщиха от компанията. 
Продажбите за износ са 
нараснали с 62%. С малко 

над 9% пък са намалели 
продажбите на вътрешния 
пазар. Това се дължи на спа-
да на целия болничен пазар 
с около 15%, съобщават от 
“Софарма”. За първите пет 
месеца на годината компа-
нията е повишила прихо-
дите си от продажби с 19%. 
Повишението на реализира-
ната продукция в чужбина 
достига 31%. А от началото 
на 2010 г. на годишна база 

свиването на продажбите на 
вътрешния пазар е с 0.5%. 
Приходите от продажби 
на “Софарма” към 31 март 
2010 г. достигат 138.6 млн. 
лв., което е с близо 22% по-
вече спрямо година по-рано. 
Печалбата скочи с 31% до 
12.7 млн. лв. По време на 
вчерашната търговия на 
Българската фондова борса 
акциите на “Софарма” се 
повишиха с 2.40%. 

Изминалият месец доне-
се нови загуби за нетната 
стойност на активите на по-
вечето български взаимни 
фондове, показват данните 
на Българската асоциация 
на управляващите друже-
ства и изчисления на в. “Па-
ри”. Само две компании 
- “Райфайзен Асет Менидж-
мънт” и “Стандарт Асет 
Мениджмънт”, приключиха 
месец май на плюс, при 
това благодарение на кон-
сервативните си фондове. 
Те заемат първо и дванаде-
сето място в класацията по 

активи (виж графиката).

победител
Лидерът сред български-
те управляващи дружества 
“Райфайзен Асет Менидж-
мънт” увеличи нетната 
стойност на активите на 
фондовете, които управля-
ва, със 17.5% до 85.9 млн. 
лв. Най-голям принос към 
повишението има ДФ “Рай-
файзен (България) фонд Па-
ричен пазар”, чиито активи 
нараснаха с 10.46 млн. лв. 
до 53.4 млн. лв. 

“Райфайзен (България) 

фонд Паричен пазар” е 
добра алтернатива на де-
позитите в условията на 
понижаващи се лихвени 
проценти, обясни Алексан-
дър Леков”, изпълнителен 
директор на “Райфайзен 
Асет Мениджмънт”. 

Около 16% ръст отчето-
ха и средствата под упра-
вление на ДФ “Райфайзен 
фонд облигации”, като към 
31 май тази година тяхната 
стойност възлиза на 7.48 
млн. лв. Минимални по-
вишения са отбелязали и 
“Райфайзен България фонд 

Защитена инвестиция в ев-
ро” и “Райфайзен баланси-
ран доларов фонд”. 

на плюс
Другото управляващо дру-
жество, което излезе от 
тежкия месец май на плюс, 
е “Стандарт Асет Менидж-
мънт”. Активите на фон-
довете на “Стандарт” се 
повишиха с близо 16% до 
9.3 млн. лв. 

Голямата заслуга е на ДФ 
“Стандарт инвестмънт кон-
сервативен фонд”, който 
инвестира приоритетно в 

облигации. Колективната 
схема прибави към сред-
ствата си под управление 
нови 1.48 млн. лв. и те дос-
тигнаха малко над 2 млн. 
лв. 

“Консервативните фондо-
ве винаги ще имат своите 
инвеститори, като обикно-
вено това са инвеститори, 
които целят запазване на 
стойността на вложението 
си, не желаят да поемат ви-
соки рискове и са готови да 
получат умерена доходност.” 
Това коментира за в. “Пари” 
Нигохос Канарян, инвести-

Лидерът “Райфайзен Асет Мениджмънт” увеличи нетната             стойност на активите на  
фондовете, които управлява, със 17.5% до 85.9 млн. лв.

Консервативните схеми     спасиха 
взаимните фондове от       още загуби

ционен консултант в “Стан-
дарт Асет Мениджмънт”. 

 От близо 100 фонда, ко-
ито се предлагат от упра-
вляващите дружества, 17 
отчетоха движение в поло-
жителна посока. А от тях 15 
са консервативни фондове 
или фондове, инвестиращи 
на паричния пазар.

причини
Изминалият месец доне-
се много загуби за капи-
таловите пазари по целия 
свят. Водещият индекс на 
Българската фондова борса 

“Райфайзен 
Асет Мениджмънт”

ДСК 
“Управление на активи”

“Елана 
фонд Мениджмънт”

ЦКБ
 “Асет Мениджмънт”

“Карол 
Капитал Мениджмънт”
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Лидерът “Райфайзен Асет Мениджмънт” увеличи нетната             стойност на активите на  
фондовете, които управлява, със 17.5% до 85.9 млн. лв.

Консервативните схеми     спасиха 
взаимните фондове от       още загуби

Sofix пък загуби 8.4% от 
стойността си до 381.680 
пункта. 

Именно сътресенията на 
капиталовите и валутните 
пазари според анализатори-
те накараха инвеститорите 
или да изчакат, за да видят 
какво ще се случи, или да 
си преместят парите в по-
нискорискови колективни 
схеми. 

Инвеститорите първо тряб-
ва да почувстват излизането 
от кризата в ежедневието си, 
да са по-сигурни и след това 
ще погледнат към рисковите 

фондове, смята Александър 
Леков. Според Константин 
Абрашев, портфолио ме-
ниджър в “БенчМарк Асет 
Мениджмънт” една от при-
чините за по-ниския интерес 
към по-рисковите колектив-
ни инвестиционни схеми е, 
че към момента разполагае-
мият доход на населението 
е нисък, а чуждестранните 
инвеститори не са активни. 

Стойност
Така или иначе общата нет-
на стойност на активите 
на българските взаимни 

Рано е за повишаване 
на апетита към риск
В средата на миналата 
година “Райфайзен Асет 
Мениджмънт” анализира 
задълбочено макроико-
номическата ситуация, 
потенциала за растеж на 
БФБ и настроенията сред 
инвеститорите. Тогава 
решихме да фокусира-
ме вниманието си върху 
консервативните фондо-
ве. В началото на 2010 г. 
стартирахме предлагането 
на най-новия ни проект 
“Райфайзен (България) 
фонд Защитена инвести-
ция” в евро. 

“Райфайзен (България) 
фонд Паричен пазар” се 
промоцира като добра ал-
тернатива на депозитите в 
условията на понижаващи 

Българинът 
първо трябва 

да свикне с възмож-
ностите, които му 
предоставят фондо-
ве от типа паричен 
пазар

александър Леков, 
“Райфайзен Асет Мениджмънт”

по-сигурни и след това ще 
погледнат към рисковите 
схеми. 

А за да се привлече 
по-голям дял от спестя-
ванията на населението 
към взаимните фондове, 
може би българският 
инвеститор първо трябва 
да започне да възприема 
консервативните фондо-
ве като алтернатива на 
спестовните продукти. 
Българинът е консерва-
тивен и не е реалистично 
да се очаква, че големите 
продажби ще се реализи-
рат от рискови схеми. Той 
първо трябва да свикне с 
възможностите, които му 
предоставят фондове от 
типа паричен пазар.

Написаното не е препоръка за покупка или продажба на акции.

Нискорисковите схеми запазват 
стойността на вложението
Профилът и инвести-
ционната стратегия на 
нашия фонд “Стандарт 
инвестмънт консервативен 
фонд” се оказаха подходя-
щи за клиентите. Продъл-
жаваме да поддържаме 
нашата политика за пряк 
контакт с потенциалните 
ни големи инвеститори. 

Консервативните фондо-
ве винаги ще имат своите 
инвеститори. Обикнове-
но това са инвеститори, 
които целят запазване на 
стойността на вложението 
си, не желаят да поемат 
високи рискове и са го-
тови да получат умерена 
доходност.

Засилване 
или отслабва-
не на интере-

са на инвеститорите 
към този тип фондо-
ве допълнително се 
определя от вола-
тилността на фи-
нансовите пазари

нигохос канарян, 
“Стандарт Асет Мениджмънт”

тип фондове допъл-
нително се определя 
от волатилността на 
финансовите пазари. 
В конкретния момент 
някои от инвеститорите 
все още се интересуват 
повече от риска, откол-
кото от доходността. От 
друга страна, има група 
инвеститори, които 
виждат в настоящата 
волатилност на финан-
совите пазари добра 
възможност за стартира-
не на по-високодоходни 
стратегии. Коя от тези 
две групи инвеститори 
ще се окаже по-голяма, е 
въпрос на инвестицион-
ни очаквания.

Нетните активи до края на 
годината ще нарастват
Обикновено паричните 
фондове привличат по-
широк кръг инвеститори. 
Например компании, 
които се интересуват от 
оптимизиране на оборот-
ните си средства. Точно 
този тип вложители не 
са активни участници в 
рисковите схеми и поради 
това смятам, че ефектът за 
май е функция от подобни 
инвестиции. Към момен-
та разполагаемият доход 
у населението остава 
нисък, а и чуждестран-
ните инвеститори не са 
активни. Това е и една от 
причините за по-ниския 

Връщането 
на доверието 
на инвестито-

рите към индустри-
ята обаче ще изис-
ква повече време и 
усилия

константин абрашев,
 “БенчМарк Асет Мениджмънт”

Към момента сравни-
телно високата доход-
ност по депозитите и 
колебливите пазари не 
допринася за привличане 
на средства към взаим-
ните фондове, но до края 
на годината нещата ще 
се променят. Оставам 
оптимист за развитието 
на пазарите през 2010 
г., което ще доведе и до 
повишаване на нетните 
активи на фондовете, 
докато връщането на 
доверието на инвестито-
рите към индустрията ще 
изисква повече време и 
усилия. 

фондове нараства с 20% на 
годишна база до 387.37 млн. 
лв. към 31 май 2010 г. 

“Към момента сравни-
телно високата доходност 
по депозитите и колебли-
вите пазари не допринасят 
за привличане на средства 
към взаимните фондове, но 
до края на годината неща-
та ще се променят”, смята 
Константин Абрашев. Той 
очаква в края на 2010 г. да 
има по-значително нара-
стване на нетните активи на 
фондовете. 

магдалена иванова

Преференция
БДЖ намали 
цените до морето 
с 30%
БДЖ предлага 30% 
намаление от редовна-
та цена на билетите за 
бързите влакове, които 
пътуват до Черно море. 
Преференцията важи за 
пътуванията със задъл-

жителна предварителна 
резервация. За да се 
възползват от префе-
ренцията, клиентите на 
националния железо-
пътен превозвач трябва 
да ползват двупосочен 
билет по дестинациите 
между София и Варна 
и София и Бургас. 
Железниците предлагат 
по-ниска цена на пъту-
ванията за семейства. 

Общо 50% намале-
ние от стойността на 
билета за втора класа 
в бързите и пътниче-
ските влакове могат да 
ползват четиричленни 
семейства. Но усло-
вията за това са две: 
децата да са две на 
възраст до 18 години и 
да се закупи жп карта 
“Семейство” с номинал 
1 лв. 

се лихвени проценти. 
Все още е рано да се 
говори за повишаване 
на апетита за поемане 
на риск. Инвеститорите 
първо трябва да почувст-
ват излизането от кризата 
в ежедневието си, да са 

Засилване или отслаб-
ване на интереса на 
инвеститорите към този 

интерес към по-рисковите 
фондове, което пък нами-
ра отражение и във вялата 
търговия на БФБ.

Акционери
БТК покрива 
предходни 
загуби
“Българска телекомуни-
кационна компания” АД 
ще използва печалбата 
си за миналата година за 
покриване на непокрити 
загуби от минали годи-
ни. Това предложение 

ще бъде отправено към 
акционерите на свиканото 
за 12 юли общо събрание. 
Положителният резултат 
на БТК за 2009 г. достига 
80.1 млн. лв. Акционери-
те в публичния телеком 
ще променят и адреса 
на управление на БТК. 
Предложението е новата 
централа вече да е на бул. 
“Цариградско шосе” 115. 
Това означава, че трябва 

да се промени и уставът 
на компанията в частта 
за адреса на централата. 
Предложението е ин-
веститорите да изберат 
“Прайсуотърхаускупърс” 
за одитор на годишните 
отчети на 2010 г. Послед-
ната сделка с книжата на 
БТК е от 2 юни, когато 
200 лота смениха собстве-
ника си на цена 3.10 лв. за 
акция. 

“Райфайзен 
Асет Мениджмънт”

ДСК 
“Управление на активи”

“Елана 
фонд Мениджмънт”

ЦКБ
 “Асет Мениджмънт”

“Карол 
Капитал Мениджмънт”
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“Аерофлот” отчете  
тройно по-голяма печалба
Спадът в цените 
на горивата е 
компенсирал 
намалелите приходи

Най-голямата руска ави-
окомпания “Аерофлот” 
отчете над три пъти по-
голяма печалба за 2009 
г. спрямо предходната 
година. Благодарение на 
свиването на разходите и 
по-евтините горива пре-
возвачът отбеляза чист 
финансов резултат от 86 
млн. USD. Компанията 
обаче не успя да достиг-
не прогнозата на главния 
изпълнителен директор 
Виталий Савелиев, който 
през април обяви очаквана 
печалба от 100 млн. USD.

Корекции
“Аерофлот” коригира и 
чистата си печалба за 2008 
г. от 37 млн. USD на 24 
млн. USD. Резултатът на 
групата щеше да е по-ви-
сок, ако не бяха дъщерни-
те компании “Аерофлот 
карго” и “Нордавия”, чие-
то закриване донесе загу-

“Бул Инс”  
раздаде  
печалбата си 
като дивидент
Премийните приходи на 
дружеството в края на май 2010 г. 
се повишават с 19%

Застрахователното друже-
ство “Бул Инс” АД раздаде 
цялата печалба за 2009 г. 
като дивидент. Решението е 
взето на проведеното вчера 
годишно общо събрание 
на акционерите, съобщи 
изпълнителният директор 
на компанията Стоян Про-
данов.

Положителният финансов 
резултат на дружеството за 
миналата година е 5.775 
млн. лв. “Цялата печалба 
се раздаде като дивидент, 
защото резултатът удо-
влетворява акционерите”, 
добави Стоян Проданов. 
По думите му фактът, че и 
през първото тримесечие 
на 2010 г. “Бул Инс” е на 
печалба, дава сигурност на 
инвеститорите.

промяна
Отчетът за дейността на 
съвета на директорите е бил 
одобрен, като акционерите 
са гласували председателят 
на СД Петрозар Петков ве-
че да заема и поста изпъл-
нителен директор. “Това 
беше формалност, след като 

през миналата година КФН 
одобри Петрозар Петков за 
изпълнителен директор”, 
добави Стоян Проданов.

Дружеството е реализира-
ло 19% ръст на премийните 
приходи за първите 5 месе-
ца, каза Стоян Проданов, 
като направи уточнение, че 
става въпрос за неодитира-
ни резултати.

Спад
Прогнозите на мениджмън-
та на “Бул Инс” са общо-
то застраховане да отчете 
между 10 и 15% спад на 
премийния приход в края 
на 2010 г., докато “Бул Инс” 
ще постигне ръст със съ-
щите проценти. Причината 
за контраста между дру-
жеството и пазара е но-
вият ни продукт “Каско”, 
който пуснахме през 2009 
г., каза Петрозар Петков, 
председател на СД и изпъл-
нителен директор на “Бул 
Инс”. Според него трите 
опции - “Класик”, “Вип” и 
“Хит”, дават възможност на 
клиента да избира според 
възможностите си.

“Свалихме тарифите по 
“Каско” до позволените 
граници”, твърди Петрозар 
Петков. Според него при 
тази полица премиите и 
изплатените обезщетения 
са равни, докато “Граждан-
ска отговорност” продъл-
жава да е губеща. “Компа-
нии, които правят дъмпинг 
на цените, продължават 
да търпят загуби”, добави 
Петков. Той прогнозира, 
че ще има фалит на застра-
ховател в България през 
2012 г.

инвестиции
По думите на Стоян Про-
данов консервативната по-
литика при инвестиране 
на техническите резерви е 
помогнала за финансовия 
резултат. Според данните 
на КФН към 31 март 2010 
г. “Бул Инс” е вложило 33.5 
млн. лв. в банкови депози-
ти. Това е над половината 
общи инвестиции, които 
са 61.25 млн. лв. В акции са 
вложени 13.68 млн. лв., а в 
облигации - 13.63 млн. лв.

атанас Христов

ИКЕА ще отвори втория 
си магазин във Варна

Компанията се цели 
в 10% пазарен дял 
от продуктите за 
обзавеждане

След магазина в София меж-
дународната верига за обза-
веждане за дома ИКЕА пла-
нира да започне изграждане 
на такъв и във Варна. “Още 
не сме закупили терен, но 
сме близо до сделка”, обяви 
Василис Фурлис, председа-
тел на борда на директорите 
на “Фурлис груп”, които 
притежават правата за фран-
чайз на ИКЕА в Гърция, 
Кипър и България. 

Стартът
Василис Фурлис и премие-
рът Бойко Борисов напра-
виха първата копка на ма-
газина на Околовръстния 

път на София до разклона 
за Бистришко шосе. Той 
ще е с площ от 30 000 кв. 
м, а инвестицията в него 
ще надхвърли 50 млн. EUR. 
Магазинът трябва да бъде 
открит в края на 2011 г. “В 
обектите ни ще има между 
300 и 500 работещи, а всеки 
от тях ще осигурява директ-
но и индиректно около 1000 
работни места”, допълни 
Фурлис. 

позициониране
Той обясни, че стратегия-
та на компанията включва 
покупка на терен и постро-
яване на магазин с площ от 
поне 25 000 кв. м, а не наем 
в голям търговски обект. 
“ИКЕА изгражда обекти-
те си на места, където има  
500 000 жители на 2 часа път 
с кола”, допълни Василис 

Фурлис. По тази логика в 
София може да има още 
един магазин. Дали такъв 
ще съществува, ще се реши 
след време в зависимост от 
развитието на пазара у нас. 

Дял
Целта на ИКЕА е да има 
10% пазарен дял от про-
дуктите за обзавеждане за 
дома, които се купуват в 
България. Голяма част от 
стоките, които ще се прода-
ват в магазините на ИКЕА, 
ще са на български произ-
водители. И сега в своите 
магазини международната 
верига продава български 
стоки. Те са купени за около 
55-60 млн. EUR. Според 
Фурлис ИКЕА ще покаже на 
българите, че качествените 
стоки може да не са скъпи. 

Красимира Янева

ба от съответно 67.9 млн. 
USD и 28.6 млн. USD. 
Компанията майка отчете 
печалба от 122 млн. USD 
за 2008 г.

по-малко пътници
Приходите на “Аерофлот” 
през 2009 г. са намалели с 
27% до 3.3 млрд. USD за-
ради спада в броя на път-
ниците. Печалбата преди 
лихви, данъци и аморти-
зации се е свила с 11% до 
461 млн. USD. Дълговете 

на групата са нараснали с 
34% и са достигнали 1.7 
млрд. USD.

провалена сделка
След дълги преговори през 
януари медийният магнат 
Александър Лебедев се 
съгласи да продаде своите 
25.8% на компанията за 
400 млн. USD. Оттогава 
обаче пазарната капита-
лизация на превозвача на-
расна с 13% и Лебедев се 
отказа от сделката.

Василис Фурлис (вляво) и росен плевнелиев обсъждат размера на инвестицията 
на иКЕа в България
▶

през 2012 г. в България ще има фалит на застраховател, прогнозира петрозар 
петков, председател на СД и изпълнителен директор на “Бул инс”
▶

Снимка марина ангелова

Снимка емилия коСтадинова

най-голямата руска авиокомпания е превозила по-
малко пътници миналата година
▶

Снимка bloomberg
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Корабостроителница-
та се разширява,  
за да изпълни  
поръчките си

Румънското подразделение 
на втората по големина ко-
рабостроителна компания в 
света Daewoo Shipbuilding 
& Marine Engineering Co. ще 
получи държавна гаранция 
за заем на стойност около 
100 млрд. вона (83 млн. 
USD). Кредитът за Daewoo-
Mangalia Heavy Industries 
ще бъде отпуснат от ру-
мънска банка, съобщиха от 
южнокорейската компания, 
но не уточниха кой е тре-
зорът.

много поръчки
В края на 2009 г. дълго-

вете на Daewoo-Mangalia 
Heavy Industries надвиша-
ваха капитала й. Така ком-
панията не може да фи-
нансира разширяването на 
производството си. В съ-

щото време тя има поръчки 
за 14 плавателни съда на 
обща стойност около 1.1 
млрд. USD. Строителството 
им ще осигури работа на 
завода в продължение на 
две години. 

още едно рамо
Преди два месеца южно-
корейската компания одо-
бри заеми на стойност 70 
млрд. вона за румънското 
си подразделение. Според 
публикации в корейската 
преса Daewoo ще осигури 
още 170 млрд. вона за пред-
приятието.

Daewoo Shipbuilding стана 
мажоритарен собственик на 
Daewoo-Mangalia, след като 
закупи 51% от компания-
та през 1997 г. Останалата 
част от акциите в смесено-
то предприятие се държат 
от румънското държавно 
дружество 2 Mai Mangalia 
Shipyard. Компанията се 
намира в град Констанца на 
Черно море.

Румъния гарантира 
заем за  
Daewoo-Mangalia

▶ придобиванията са част от стратегията за развитие на Blizoo, коментира из-
пълнителният директор на компанията ищван полони

Blizoo купи кабелен оператор в Монтана 
Обединението на 
„КейбълТел” и „Евро-
ком” преговаря още с 
варненска компания и 
СКАТ

Обединението на кабелните 
оператори „КейбълТел” и 
„Евроком” Blizoo е приклю-
чило първото придобиване 
на мрежа след сливането си, 
научи в. „Пари”. Паралелно 
с това компанията води пре-
говори за изкупуването на 
доставчици по Черномори-
ето, за да продължи покри-
тието си в България. 

развитие
Една от първите ни стъпки 
ще бъде изкупуването на 
компания от Северозападна 
България, заяви при обя-
вяването на новата корпо-
ративна идентичност на 
компанията главният й из-
пълнителен директор Ищ-
ван Полони. Компанията, 
чието име тогава той отказа 

онен фонд EQT V в края 
на октомври 2009 г. за 120 
млн. EUR. Според Поло-
ни компанията му държи 

около 22-23% от пазара 
на разпространение на ци-
фрова телевизия у нас. До 
края на годината в осъвре-

меняване на мрежата й ще 
бъдат инвестирани около 
50 млн. лв. 

Христо Ласков

да разкрие, е доставчикът 
на интернет и кабелна теле-
визия „Монт 7” в Монтана. 
„Преди седмица приключи 
нашето първо придобиване 
след сливането на двете 
компании - с „Монт 7” в 
Монтана с придобиване 
на 100% от собствеността 
на оператора”, коменти-
ра Полони. „Предвиждаме 
промени на предлаганите 
продукти, услуги и цени 
за настоящите и новите 
клиенти на оператора през 
първите 4 месеца”, добави 
той. Според него през това 
време „Монт 7” ще бъде 
интегрирана в  структурата 
на Blizoo. 

Освен тази сделка от 
компанията преговарят и 
за придобиването на вар-
ненската „Интербилд” и 
мрежата на СКАТ, която 
обхваща Югозападното 
Черноморие, твърдят из-
точници на в. „Пари”. 

От Blizoo отказаха да ко-
ментират тези сделки, а 

представители на другите 
2 компании не бяха открити 
за коментар. 

Стратегия
Придобиванията са част 
от стратегията за развитие 
на Blizoo, коментират от 
компанията. Финансовите 
параметри по изкупува-
нията не бяха оповестени. 
„Стратегията ни за раз-
витие предвижда растеж, 
свързан с нови придобива-
ния”, коментира  Полони. 
По думите му компанията 
иска да разшири национал-
ното си покритие и придо-
биването на оператора в 
Северозападна България, 
където Blizoo нямаше по-
критие досега. 

Сливане
Blizoo е новото име на обе-
динението на „КейбълТел” 
и „Евроком”. Двата най-
големи кабелни оператора 
в България бяха изкупени 
от шведския инвестици-

румънската корабостроителница има поръчки за  
14 кораба, което ще й осигури работа за две години
▶

Снимка  BloomBerg



Сенатори призовават ВР 
да не раздава дивиденти
Компанията се кани да разпредели печалбата въпреки разходите по разлива
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Американски политици на-
стояха BP да не изплаща 
дивиденти на акционерите, 
преди да е ясно какви ще 
са разходите по почиства-
нето на петролния разлив 
в Мексиканския залив, къ-
дето на 20 април се взриви 
платформа на компанията. 
В открито писмо до глав-
ния изпълнителен директор 
Тони Хейуърд сенаторите 
Чарлз Шумър и Рон Уайдън 
посочват, че за тях е необяс-
нимо как BP би могла да 
раздава дивиденти, без да 
знае какви ще са разходите 
й по аварията.

Въпреки аварията
Писмото беше изпратено 
броени часове след като 
Хейуърд заяви пред акци-
онерите, че печалбата ще 
бъде разпределена въпреки 
всичко. Разбираме нуждата 
инвеститорите да бъдат успо-
коени, че бедствието в залива 
няма да се отрази особено на 
финансовото здраве на BP 
в дългосрочен план, пишат 
сенаторите. Според тях оба-
че пренасочването на пари 
от сметките на компанията 
към джобовете на акционе-
рите може да попречи на 
BP да изплати разходите на 
американското правителство 
и на хората, които работят 
денонощно, за да се справят 
с разлива. Шумър и Уайдън 
вече настояха и собственикът 
на платформата Transocean 
да не раздава дивиденти на 
акционерите си.

Въпреки всичко акциите 
на BP вчера сутринта се 
покачиха с 4%. Това по-
казва, че инвеститорите са 

убедени, че годишните ди-
виденти все пак ще бъдат 
изплатени.

напълно справедливо
Междувременно Хейуърд 
призна, че компанията не 
е била подготвена да се 
справи с теча и е “напълно 
справедливо” тя да бъде 
критикувана за това. Той 
посочи, че BP е трябвало 
да разработи нови методи 
за борба с такива кризи, а 
не да използва стари тех-
ники.

Компанията вчера съоб-
щи, че ще плати разходите 
за изграждане на пясъч-
ни диги, които да защи-
тят крайбрежните блата на 
Луизиана. Стойността на 
проекта е 360 млн. USD. 
Така общите разходи на 
BP досега за справяне с 
разлива ще достигнат около 
1.4 млрд. USD. Крайната 
сума обаче все още никой 
не може да предвиди.

Възможности
Президентът на САЩ вече 

заяви, че BP е виновна за 
теча и ще трябва да плати 
сметката. 

Макар че повечето ана-
лизатори смятат, че компа-
нията има възможност да 
покрие разходите, други 
посочват, че BP може да 
бъде принудена да продаде 
част от активите си, осо-
бено ако мисли да раздава 
дивиденти. Съществуват 
и спекулации, че след като 
компанията загуби повече 
от 30% от пазарната си ка-
питализация, това я прави 

удобна мишена за поглъща-
не. Някои наблюдатели оба-
че посочват, че продажбата 
на активи е по-вероятното 
решение, тъй като никой в 
момента не може да каже 
колко ще плати компани-
ята за последствията от 
разлива. Един потенциален 
инвеститор би се замислил 
сериозно, преди да купи 
компанията, тъй като мо-
же да минат години, дока-
то се види какви щети и 
компенсации ще плати BP,  
казват те.

Вариант
BP може 
да продаде 
апетитни активи 
▶ На BP може да й се нало-
жи да продаде някои от 
най-ценните си активи, 
за да покрие разходите по 
почистването на разлива.
▶ Един от най-привле-
кателните активи е 
26-процентният дял на 
компанията в находище-
то Prudhoe Bay в Северна 
Аляска.
▶ То може да предста-
влява интерес за компа-
нии като China National 
Petroleum Corp., Occidental 
Petroleum Corp. и Hess 
Corp., смятат анализа-
тори.
▶ Prudhoe Bay и други нахо-
дища в Аляска са най-голе-
мите източници на суров 
петрол за компанията 
след Мексиканския залив, 
показват официалните 
данни на компанията. 
▶ Залежите в Аляска са 
осигурили всеки 14-и барел 
петрол, произведен от BP 
през 2009 г.
▶ Компанията разработ-
ва или има дялове в още 20 
находища в Северна Аляс-
ка, както и четири петро-
лопровода.
▶ Освен към Prudhoe Bay 
конкурентите на BP биха 
се заинтересовали и от 
дяловете й в други нахо-
дища в богати на петрол 
държави като Азербай-
джан и Ангола.

Петрoлът се качи над 74 USD/б

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
суровия петрол за 
юли се търгуваха 
на цена 73.04 USD/б, 
или ръст от 0.25%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

 неочакваното понижение в запасите от петрол в 
СаЩ качиха цената с половин долар
▶

Цената на петрола се 
покачи за втори пореден 
ден и вчера надскочи 73 
USD/б. Основните при-
чини за ръста станаха 
данните за щатските за-
паси и слабото повише-
ние при еврото. 

На сесията вчера 
единната валута за 
втори път тази седми-
ца взе надмощие над 
долара и се котираше за 
1.2263 EUR/USD, което 
е ръст от 0.1%.  Според 

Застраховките на 
платформи поскъпват
Щетите за компаниите 
може да достигнат  
3.5 млрд. USD

Застрахователните компа-
нии са вдигнали тарифите 
си с 50% за полиците, които 
покриват евентуални щети 
от петролни платформи в 
океана след аварията в Мек-
сиканския залив, съобщи 
Moody’s Investors Service. 
Застраховките на край-
брежните платформи сега 
са с 25% по-скъпи.

почти рекорд
Общите загуби на застра-
хователите във връзка с 
взривената платформа на 
BP може да достигнат 3.5 
млрд. USD. Щетите обаче 
щяха да бъдат значително 
по-големи, ако BP имаше 
традиционна полица, а не 
беше самозастрахована в 
специалното си подраз-
деление Jupiter Insurance, 

каквато е обичайната прак-
тика за големите петролни 
компании.

Взривяването на Deepwater 
Horizon може да се окаже 
най-скъпата авария за за-
страхователите след пожара 
на платформата Piper Alpha 
в Северно море през 1988 г., 
когато щетите достигнаха 
3.6 млрд. USD.

още по-скъпо
Цените на полиците със си-
гурност ще се вдигнат още, 
след като застрахователните 
и презастрахователните ком-
пании започнат да изчисля-
ват загубите си, смятат от 
Moody’s. Досега обявените 
щети са 611 млн. USD. С 
най-голяма очаквана загуба 
от аварията е Swiss Re, ко-
ято изчислява загубите на 
200 млн. USD. След нея се 
нареждат Munich Re с 80 
млн. USD, Partner Re с 65 
млн. USD и Hannover Re с 
53 млн. USD.

данни на Американския 
петролен институт  неф-
тените запаси в страната 
през миналата седмица 
са намалели с 1.4 млн. 
барела, докато в начало-

то на тази седмица бяха 
давани предположения 
за увеличение от 1 млн. 
барела. Енергийното 
министерство на САЩ 
ще изнесе официалните 

данни днес.

Прогнозите, които 
анализаторите дават 
за цената на петрола до 
края на този месец, са 
силно зависими от това 
как ще се представи тя 
през следващата седми-
ца. Ако до средата на 
следващите пет работни 
дни петролът успее да 
се изкачи до 76 USD/б, 
то тогава може да се 
надяваме на 83 USD/б 
до края на месеца. Ако 
обаче цената слезе под 
69 USD/б, тогава очак-
ванията са за спад до 64 
USD/б.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на суро-
вия петрол за юли се 
търгуваха на цена 73.04 
USD/б, или ръст от 
0.25%. При сорта Брент 
за същия период пови-
шението стигна 0.57% до 
74.17 USD/б.

Шефът на BP Тони Хейуърд призна, че компанията не е била подготвена за такава авария. междувременно 
стана ясно, че Moody's и Fitch са намалили кредитния рейтинг на компанията
▶

СНиМКА reuters

СНиМКА reuters



„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 4.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 3/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,103242 € 1,125307 € 1,097726
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,865143 € 0,882446 € 0,860817

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,813576 € 0,829848 € 0,809508

Цените са валидни за поръчки, подадени на 31/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 4/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,127689 лв. 1,127689 лв. 1,127689 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 4 /06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

1.06.2010 г.

156,35 155,59 154,83 154,45 152,54 152,54
11,81 11,75 11,69 11,66 11,52 11,52
85,37 84,95 84,54 84,12 82,88 82,88
99,37 98,89 98,41 97,93  96,48 96,48
761,84 758,14 754,44 750,74 739,65 739,65
155,74 154,99 154,25 153,51 148,32 148,32
77,90 77,52 77,15 76,77 74,90 74,90
152,34 151,61 150,87 150,14 146,48 146,48
288,00 286,63 285,26 283,89 274,29 274,29
181,49 180,63 179,76 178,90 172,85 172,85
223,07 222,01 220,95 219,89 212,45 212,45
80,41 80,03 79,64 79,26 76,58 76,58
227,91 226,83 225,74 224,66 217,06 217,06

до 14.30 ч. на 1.06.2010 г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.5508 4.5736  4.7328 4.5508 4.4598   -11.62% 11.09% -18.61% -28.32% 21.01.2008
фонд в акции 6.2388 6.2700  6.4884 6.2388 6.1140   -11.93% 12.79% -19.03% -18.13% 23.01.2008
високодоходен 10.1103 10.2620  10.5147 0.0000 0.0000   0.50% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2316    2.2316    -10.46% 27.20% -8.96% -59.73% 12.11.2007
балансиран 2.6490    2.6490    -10.95% 23.68% -11.27% -53.36% 12.11.2007

паричен пазар 11.0639  11.0584  11.0418 11.0529 11.0529 11.0584 2.94% 0.13% 6.81% 6.28% 06.10.2008
балансиран 10.6640  10.6109  10.5048 10.5578  0.0000 -0.92% 4.65% 5.51% 3.70% 06.10.2008
фонд в акции 9.7370  9.6886  9.5433 9.5917  0.0000 -5.76% 8.34% 1.51% -1.92% 06.10.2008
             
балансиран 13.3983    13.2656    -1.16% 6.75% 4.19% 6.52% 14.12.2005
фонд в акции 8.0013    7.9221    -5.42% 13.75% -6.05% -4.74% 01.03.2006
балансиран 5.1086    5.0580    -13.59% 10.46% -12.11% -15.89% 21.06.2006
фонд в акции 7.8907    7.6609    -3.27% 14.41% 3.29% -10.81% 05.02.2008
фонд в акции 10.6780    10.3670    1.02% 10.93% 8.52% 1.56% 05.02.2008
паричен пазар 11.7578    11.7578    3.64% 0.21% 8.97% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.5468    80.2649  80.5468  -2.88% 2.66% 1.82% -5.50% 20.11.2006
фонд в акции 47.2659    47.0296  47.2659  -8.92% 2.17% -8.04% -14.92% 20.11.2006
фонд в акции 66.0773    65.7469  66.0773  -4.15% 4.81% 3.91% -12.72% 03.10.2007
             
фонд в акции 97.6613    96.2073    -5.58% 2.32% -3.59% -0.93% 04.01.2007
балансиран 80.2563    79.0615    -3.82% 1.15% -4.20% -7.70% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28656    1.28398    2.93% 0.81% 6.47% 5.72% 01.12.2005
балансиран 1.05757    1.05125    -2.01% 6.02% 3.06% 1.18% 01.12.2005
фонд в акции 0.73485    0.72393    -5.99% 13.67% 4.25% -7.19% 01.03.2006
фонд в акции 0.72780    0.72344    -0.84% 1.98% 1.91% -13.32% 07.03.2008
ниско рисков 1.04067    1.03755    1.44% 0.38% 3.63% 3.58% 07.05.2009

балансиран 100.6174    99.6163    -2.55% 9.45% 2.67% 0.03% 07.12.2005
балансиран 107.0565    105.9912    -2.93% 8.31% 0.16% 1.50% 06.03.2006
фонд в акции 85.9348    84.6553    -5.13% 13.84% 1.56% -1.69% 20.06.2005
паричен пазар 119.1427    119.1427    3.71% 0.60% 6.16% 6.98% 31.10.2007
ниско рисков 92.6497    92.2794    2.62% 2.96% -5.81% -3.26% 01.02.2008
ниско рисков 104.6087  104.5042  104.1907  104.5042  2.04% N/A N/A 4.89% 01.07.2009

балансиран 4.5575     4.5303     -7.32% 10.05% 1.47%*** 4.51% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9353  0.9306  0.9283   0.9237     -12.11% N/A N/A*** -7.36% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.5251     17.4029     -6.44% 8.99% -5.62% 10.42% 28.09.2004
фонд в акции 10.9646    10.8122     -10.16% 12.63% -10.66% 1.96% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2124     1.1945     -6.42% 13.57% 6.17% 2.15% 10.05.2004
фонд в акции 0.7531     0.7420    7.94% 23.01% 27.03% -7.83% 04.10.2006
фонд в акции 0.9267     0.9130    5.68% 19.98% 4.24% -3.54% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.7100  129.5161  129.2576    2.62% 3.35% 5.40% 6.48% 04.05.2006
балансиран 14.3859  14.3859  14.2435    -4.40% 8.40% -2.79% 2.24% 17.12.2004
фонд в акции 0.7297  0.7226  0.7154    -2.61% 15.70% 2.89% -7.87% 04.05.2006
             
балансиран 783.1392    777.2803    0.42% 6.65% 10.91% -10.58% 09.05.2008
фонд в акции 704.2119    698.9435    -0.67% 8.22% 13.58% -14.38% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.0918    11.0918    2.04% 1.99% 4.69% 2.41% 30.01.2006
балансиран 116.2356    116.2356    -3.15% 7.37% 3.32% 1.71% 30.01.2005
фонд в акции 6.5036    6.5036    -7.67% 16.32% 8.37% -9.43% 30.01.2006
фонд в акции 9.9364    9.9364    -1.32% 1.97% 0.07% -0.48% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6336    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5099  0.5074  0.5049    -3.13% 7.57% -0.35% -23.49% 19.11.2007
балансиран 0.7361  0.7335  0.7309    -1.41% 3.68% 1.31% -11.51% 19.11.2007
ниско рисков 0.9857  0.9842  0.9827    2.21% 1.63% 6.03% -0.63% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2423  1.2404 1.2385    2.56% 0.42% 7.03% 5.24% 16.03.2006
консервативен 1.2690  1.2652 1.2614    3.54% 1.13% 8.28% 5.74% 16.03.2006
балансиран 0.8615  0.8581 0.8547    -0.91% 4.85% 1.53% -3.56% 16.03.2006
фонд в акции 0.6413  0.6381 0.6349    -4.96% 9.18% -1.25% -10.11% 16.03.2006
балансиран 0.7438  0.7408 0.7378    -2.55% 6.15% -2.55% -12.20% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0159  1.0159 0.9651    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1668   1.1668    1.84% 0.22% 4.11% 3.66% 15.11.2005
балансиран 1.0130   до 90 дни  над 90 дни  -0.12% 3.88% 5.44% 0.06% 12.09.2005
    0.9979  1.0080      

балансиран 7.2819   7.2819    -11.35% 12.55% -0.36% -7.17% 01.03.2006
фонд в акции 6.2763   6.2763    -10.47% 15.11% 1.64% -10.36% 01.03.2006
фонд в акции 2.8035   2.8035    -0.04% 15.20% 3.37% -33.09% 05.04.2007
консервативен 10.4041   10.4041    -0.24% 1.67% 1.52% 2.72% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7506 0.7469 0.7450 0.7395 0.7395 0.7432  0.7247 1.92% 12.79% 3.11% -7.21% 22.05.2006
фонд в акции 0.4124 0.4104 0.7450 0.4063 0.4063 0.4083  0.3982 -1.14% 17.82% 16.79% -25.28% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 100.5458  99.3106  98.5695    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 317.8388    317.3620    1.85% 0.22% 4.70% 7.27% 17.11.2003
ниско рисков 13.0150    12.9499    0.34% 2.87% 5.99% 6.12% 27.12.2005
балансиран 11.7633    11.6457    -2.23% 5.82% 5.86% 3.73% 27.12.2005
фонд в акции 8.0655    7.9848    -6.46% 11.66% 4.72% -4.48% 07.09.2005
балансиран 20.2684    20.2684    -0.06% 3.72% 6.10% 0.50% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4116    6.3795    -5.26% 9.78% 3.73% -13.75% 01.06.2007
балансиран 7.7898    7.7509    -4.33% 9.82% 5.80% -7.97% 01.06.2007
консервативен 11.2299    11.2019    3.28% 3.23% 9.04% 4.22% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1658    1.1425    -4.71% 6.41% -2.06% 4.22% 18.09.2006
балансиран 1.0248    1.0146    -2.72% 3.69% 0.54% 1.25% 10.06.2008

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,35108
Бразилски реал BRL 10 8,70031
Канадски долар CAD 1 1,52359
Швейцарски франк CHF 1 1,39274
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33471
Чешка крона CZK 100 7,60225
Датска крона DKK 10 2,62859
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,27939
Хонконгски долар HKD 10 2,04318
Хърватска куна HRK 10 2,69287
Унгарски форинт HUF 1000 6,99760
Индонезийска рупия IDR 10000 1,73404
Исландска крона ISK 100 3,43864
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,73867
Литовски литаc LTL 1000 1,36794
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76481
Малайзийски рингит MYR 10 1,24143
Норвежка крона NOK 10 4,90085
Новозеландски долар NZD 10 2,50683
Филипинско песо PHP 10 1,07991
Полска злота PLN 100 3,48310
Нова румънска лея RON 10 4,79018
Руска рубла RUB 10 4,66062
Шведска крона SEK 100 5,17689
Сингапурски долар SGD 10 2,03573
Словашка крона SKK 10 1,14129
Тайландски бат THB 100 4,92652
Нова турска лира TRY 10 1,00723
Щатски долар USD 1 1,59399
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,04382

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

Договорен фонд

Стойност за един дял 3.06.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0130 лв. 0.9979 лв. 1.0080 лв. - 0,22 % 5,44 %

Сентинел - Рапид 1,1668 лв. 1,1668 лв. 1,84 % 4,11 %

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 2 юни 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

пазари     15    
Петък 4 юни 2010  pari.bg

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Източник: Bloomberg

Вид Борса Единица Цена 3м.
Мед LME USD/т 6620,5 6630
Калай LME USD/т 17585 17650
Олово LME USD/т 1640,5 1683
Цинк LME USD/т 1741 1774,5
Алуминий LME USD/т 1951 1982
Никел LME USD/т 19205 19400
Алуминиева сплав LME USD/т 1835 1835

Вид Борса Единица Купува Продава
Злато LME USD/тр.у. 1219,4 1219,6
Сребро LME USD/тр.у. 18,3525 18,3925
Платина LME USD/тр.у. 1561,85 1566,5
Паладий LME USD/тр.у. 461,45 464
Родий LME USD/тр.у. 2750 2750

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид Борса Единица Юни Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 73,1 73,1
Брент ICE USD/б 74,28 74,28
Газьол ICE USD/т 639,5 639,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,412 4,412
Бензин 95 NYMEX USD/т 689 -
Нафта NYMEX USD/т 658 -

Вид Разновидност Борса Единица Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 163,51
Царевица Yellow CBT USD/т 137,12
Ечемик Feed ASX USD/т 187,97
Памук No.2 NYBOT USD/т 1737,87
Какао  NYBOT USD/т 3055,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2992,72
Соя No.2 ICE USD/т 344,47
Захар White NYSE LIFFE USD/т 458,50

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,35174 0,01588
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,53591 0,01363
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,38231 -0,00010
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,33482 -0,00895
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,34035 -0,00632
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,71956 -0,02112
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,48644 0,01758
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,09289 0,00981
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,80489 0,03550
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,66785 -0,00301
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,14925 0,01085
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,05423 0,00984
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,13559 0,00046
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,89337 -0,01855
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01249 0,00000
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,59425 -0,00653
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1942,22000 -9,14000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 4.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Цена (НСА) на недистрибутивна единица клас А за 2.06.2010 г.

                                                               Pioneer Funds и Pioneer P.F.  
Pioneer Funds и 

Pioneer P.F.  
USD клас EUR клас 

Pioneer Funds - Aмерикански Фонд Пайъниър
Pioneer Funds - Акции от  евро Средиземноморския регион 

и Развиваща се Европа
Pioneer Funds - Японски акции 

Pioneer Funds - Акции на развиващи се пазари
Pioneer Funds - Акции Велик Китай 

Pioneer Funds - Акции от Тихоокеанския Район без Япония
Pioneer Funds - Европейски компании с малка капитализация  

Pioneer Funds - Американски компании със средна капитализация 
Pioneer Funds - Водещи Европейски Компании 

Pioneer Funds - Световни тенденции
Pioneer Funds - Облигации на развиващи се пазари 

Pioneer Funds - Американски Високодоходен
Pioneer Funds - Стратегически доход

Pioneer Funds - Eвропейски корпоративни облигации
Pioneer Funds - Европейски облигации

Pioneer Funds - Краткосрочен в щатски долари
Pioneer Funds - Краткосрочен в евро
Pioneer Funds - Глобален селективен

Pioneer P.F. - Eвро Защитен
Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен

Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен плюс
Pioneer P.F. - Глобален динамичен

Pioneer P.F. - Глобален прогресивен 
Pioneer Funds - Стоков Алфа

Pioneer Funds - Глобални Oблигации Агрегатен
Pioneer Funds - Европейски акции стойност

Pioneer Funds - Американски –ръст- проучвателен
Pioneer Funds - Глобален гъвкав

Pioneer Funds - Абсолютна доходност равновесен
общо активи от директни продажби на Pioneer Funds и Pioneer 
P.F. в България (без продукт Авангард)

С условията за инвестиране в Pioneer Funds (Фондове “Пaйъниър”) и Pioneer P.F. (Пайъниър П.Ф.) 
можете да се запознаете  във всички клонове на УНИКРЕДИТ БУЛБАНК АД или на адрес www.
pioneerinvestments.cz/bg, УниКредит Булбанк АД създаде безплатната телефонна  линия 
0 800 14 000 (Телефонната линия е на цената на един градски разговор, независимо откъде 
се обаждате.). Предишните резултати от дейността на Фонда нямат по необходимост 
връзка с бъдещите резултати от тази дейност. Стойността на инвестициите и доходът 
от тях могат да се повишат, но и понижат без гаранция за печалба и при съществуването 
на риск за инвеститорите да не си възстановят пълния размер на вложените от тях 
средства. Инвестициите във Фонда не са гарантирани от гаранционен фонд, създаден от 
държавата, или с друг вид гаранция.
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10,57 8,66
7,51 6,15
9,57 7,84
6,85 5,62
5,51 4,52
5,14 4,21
11,49 9,41
8,25 6,76
8,5 6,96
8,6 7,05
9,35 7,67
5,93 4,86
7,42 6,08
 49,07
 54,94
7,35 6,02
5,76 4,72
 45,17
 33,81
56,08 45,96
79,84 65,43
 63,67
90,76 74,38
83,1 68,11
 53,43

 
€ 82 588 610

За дата 2.06.2010 г.

Фондове, управлявани от  Клас  Валута Емисионна стойност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дялови  (нетна стойност на  обратно изкупуване
 единици  активите на единица   (нетна стойност на 
   + такса за издаване) активите на единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,46 1127,29

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

N/A 13.1907 11.9809 8.2147
318.9512 N/A 11.9397 8.1865
320.5404 13.0801 N/A 8.1462
320.5404 13.0801 11.8809 N/A
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“Руен Холдинг” АД, гр. Кюстендил, уведомява, че е публикувал на 
28.05.2010 година в Комисията за финансов надзор и “БФБ-София” АД 
Консолидирания финансов отчет на дружеството за първо тримесечие 
на 2010 година. Желаещите могат да се запознаят с отчетите в седали-
щето на дружеството, гр.Кюстендил, ул. ”Оборище” 5, всеки работен 
ден от 9 до 17 часа.

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ЯВНО НАДДАВАНЕ
№ 0750/2009/000088/12.05.2010г.

Подписаният РАДКА АЛЕКСИЕВА, публичен изпълнител при ТД – НАП - Бургас, 
съобщавам, че по изпълнително дело № 750/2009 г. по описа на същата дирекция ще 
се проведе търг с явно наддаване, по реда на чл. 247 - чл. 250 от ДОПК, в сградата 
на ТД – НАП - Бургас, ул. “Цар Петър” № 5 Б, ет. 13 /търгова зала/, на 24.06.2010 
г. от 11.00 ч. на следните движими вещи: БОКСЕР МАШИНА “SUNSHINE”, при 
начална тръжна цена 2 436.00 лв., БОКСЕР МАШИНА “KANSAI”, при начална тръжна 
цена  2 436.00 лв., ИЛИЧНА МАШИНА “JUKI”, при начална тръжна цена 1 250.00 лв.,  
ОВЕРЛОГ МАШИНА “GLOBAL”,  при начална тръжна цена  552.00 лв., МАШИНА ЗА 
ШИЕНЕ НА КОЛАНИ “RIMOLDI”, при начална тръжна цена 432.00 лв.,  АВТОМАТ ЗА 
СТРАНИЧЕН ШЕВ “LIRSH“, при начална тръжна цена 1 680.00 лв., ПОКРИВНА МАШИНА 
“KINGTEX“, при начална тръжна цена 3 318.00 лв., ПОКРИВНА МАШИНА “GLOBAL“, 
при начална тръжна цена 3 486.00 лв., ПОКРИВНА МАШИНА “KINGTEX“, при начална 
тръжна цена 10 985.00 лв., ПОНТЕРИЗ МАШИНА “JUKI”, при начална тръжна цена 
5 904.00 лв., МАШИНА ЗА НАСТИЛАНЕ НА ПЛАТ, при начална тръжна цена 8 127.00 
лв., МАШИНА ЗА ПОВДИГАНЕ НА ПЛАТ “SERKON-MJ1”, при начална тръжна цена 3 
843.00 лв., КОНТРОЛНА МАСА С ОСВЕТЕН ПЛОТ, при начална тръжна цена 630.00 лв., 
ПРАВА МАШИНА “GLOBAL“, при начална тръжна цена 828.00 лв., ПРАВА МАШИНА 
“GLOBAL“, при начална тръжна цена 828.00 лв., ПРАВА МАШИНА “GLOBAL“, при 
начална тръжна цена 828.00 лв., 

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 07.06.2010 
г. до 17.06.2010 г., от 09.00 ч. до 15.00 ч., на адрес: гр. Бургас, ул. “Сан Сте-
фано” № 28, ет. 3 - 4.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената начал-
на продажна цена, се внася по банков път до 17.06.2010 год., в ТБ “СИБАНК” 
АД – клон Бургас, IBAN: BG31 BUIB 78993300650003 и BIC: BUIB BGSF

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на вещите с 
тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата на Териториална 
дирекция гр. Бургас, Офис гр. Бургас, ул. „Александровска” № 83, ет. 2 / ул. „Цар 
Петър” № 5 Б, и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg.

За контакти: телефон 056 / 87 09 68

ОБЩИНА     КОПРИВЩИЦА
2077, гр.Копривщица, област Софийска, ул.”Л. Каравелов” №16

На основание чл.44, ал.1, т.7 и ал.2 от ЗМСМА, чл.35, ал.1 от ЗОС, чл.46, ал.1 и чл.86 
от НРПУРОИ и във връзка с Решение №246/21.11.2009 година; Решение №248/21.11.2009 
година; Решение № 250/21.11.2009 година , Решение №267/08.01.2010 година и Решение 
№291 от 22.03.2010 година на Общински съвет – гр.Копривщица, кани желаещите 
да участват в търг с явно наддаване за продаване на недвижими имоти частна 
общинска собственост, както следва:

№ по 
ред

Наименование на обекта Размер 
на 
обекта в 
кв.м.

Начална 
тръжна 
цена –
Лева без 
ДДС

Стъпка 
на над-
даване в 
лева

Размер 
на депо-
зита в 
лв.

01. Поземлен имот с иденти-
фикатор №38558.6.443 с АОС 
№474/18.02.2009 год.

3852 444 482.00 44 448.00

02. Поземлен имот с идентифи-
катор №38558.6.444 с АОС 
№473/18.02.2009 год.

5439 744 653.00 74 465.00

03. Поземлен имот с идентифи-
катор №38558.6.446 с АОС 
№470/18.02.2009 год.

677 74 000.00 7 400.00

04. Поземлен имот с идентифи-
катор №38558.6.447 с АОС № 
472/18.02.2009 год.

1808 285 000.00 28 500.00

05. Поземлен имот с идентифика-
тор 38558.6.445 с АОС №469 / 
18.02.2009 година

1578 150 600.00 15 060.00

Депозит за участие в търга се внася в касата на общината до 16,30 часа на 
23.06.2010 година и е в размер на 10% от първоначалната продажна цена на обекта 
или по сметка на община Копривщица: BG33UNCR70003317246119 Уникредит Булбанк 
– гр.Копривщица.

Документите за участие в търга за всеки отделен имот се подават до 17,00 часа 
на 23.06.2010 година в Деловодството на общината в запечатан непрозрачен плик, 
върху който се отбелязват името на участника и цялостното наименование на 
обекта за който участва.

Оглед на обектите може да бъде извършван всеки работен ден от 8,00 часа до 
16,30 часа до 23.06.2010 година след представяне на квитанция за закупени тръжни 
документи и внесен депозит.

Търгът ще се проведе на 24.06.2010 година от 10,30 часа в сградата на общината 
в малката заседателна зала.

Договорът за продажба се сключва с Кмета на общината и спечелилия участник 
в 7-дневен срок от влизане в сила на Заповедта по чл.110 от НРПУРОИ и представени 
документи за внесена продажна цена, режийни разноски и местен данък. Внесеният 
депозит не се прихваща от продажната цена.

Утвърждавам тръжна документация, която е на стойност 200,00 (Двеста) лева и 
се закупува от касата на общината до 16,30 часа на 23.06.2010 година срещу квитанция 
за внесена сума в касата на общината.

Необходими документи за участие: конкретизирани в тръжната документа-
ция.

 
За допълнителна информация се обръщайте към администрация на община 

Копривщица на телефон: 07184/2119.

Съветът на директорите на „ЕЛПРОМ ЗЕМ”АД, град София със свое решение от 
19.05.2010 година, на основание чл.223, ал.1 от ТЗ, във връзка с чл.20, ал.1 от Устава, 
свиква редовно годишно Общо събрание на акционерите на Дружеството на 29.06.2010 
година, от 11.00 часа, в град София, бул.“Рожен” №41, със следния Дневен ред и със 
следните проекти за решения:

1. Доклад за дейността на Дружеството през 2009 година. Проект за решение: 
Общото събрание на акционерите приема Доклада за дейността на Дружеството 
през 2009 година; 

2. Доклад за дейността на Директора за връзки с инвеститорите. 
3.Доклад на специализираното одиторско предприятие за извършената про-

верка за 2009 година. Проект за решение: Общото събрание на акционерите приема 
Доклада на специализираното одиторско предприятие за извършената проверка за 
2009 година; 

4. Одобряване на Годишния финансов отчет на Дружеството за 2009 година. 
Проект за решение: Общото събрание на акционерите одобрява Годишния финансов 
отчет на Дружеството за 2009 година; 

5. Приемане на решение за разпределение на печалбата на Дружеството за 2009 
година. Проект за решение: Общото събрание на акционерите разпределя/не разпре-
деля печалба на Дружеството за 2009 година;

6. Освобождаване от отговорност на членовете на Съвета на директорите за 
дейността им 2009 година. Проект за решение: Общото събрание на акционерите 
освобождава от отговорност членовете на Съвета на директорите за дейността 
им през 2009 година, както следва:

Валентин Климентов Филипов, ЕГН 5806164102 – за периода 01.01.2009 годи-
на– 31.12.2009 година;

Борислав Емилов Гаврилов, ЕГН 7605066540 – за периода 01.01.2009 година 
– 31.12.2009 година;

Емил Асенов Мингов, ЕГН 5207170160 – за периода 01.01.2009 година – 03.07.2009 
година;

Георги Янчев Момчилов, ЕГН 7405130600 – за периода 03.07.2009 година – 31.12.2009 
година.

7. Определяне на възнаграждението на членовете на Съвета на директорите за 
2010 година; Проект за решение: Общото събрание на акционерите определя месечното 
възнаграждение на членовете на Съвета на директорите за 2010 година да е в същия 
размер, като през 2009 година;

8. Избор на регистриран одитор или специализирано одиторско предприятие на 
Дружеството за 2010 година; Проект за решение: Общото събрание на акционерите 
избира препоръчания от Одитния комитет регистриран одитор на Дружеството 
за 2010 година;

9. Разни.

На основание чл.115, ал.2 от ЗППЦК информираме акционерите за следното:

Капиталът на дружеството е 1 212 705 лв., разпределен в 1 212 705 бр. безналични 
поименни акции и номинална стойност 1 лв., всяка с право на един глас в ОСА, право 
на дивидент и на ликвидационен дял, съразмерни на номиналната стойност на акци-
ята. Общият брой на акциите и правата на глас в общото събрание към 19.05.2010 
година - датата на решението на Съвета на директорите за свикване на това общо 
събрание е 1 212 705 броя.

Правото на глас в общото събрание се упражнява от лицата, вписани в регис-
трите на „Централен депозитар”АД като акционери 14 дни преди датата на общото 
събрание. Само лицата, вписани като акционери преди 15.06.2010 година имат право 
да участват и да гласуват в общото събрание.

Лица, притежаващи заедно или поотделно най-малко 5 на сто от капитала на 
дружеството могат по реда на чл.223а от ТЗ да включват и други въпроси в дневния ред 
на ОСА и да правят предложения за решения по вече включени в дневния ред въпроси. 
Крайният срок за представяне за обявяване в Търговския регистър на въпросите за 
включване в дневния ред и предложенията за решения е не по-късно от 15 дни преди 
откриване на общото събрание. Акционерите представят на Комисията за финансов 
надзор и на Дружеството най-късно на следващия работен ден след обявяването на 
въпросите в Търговския регистър материалите по чл.223а, ал.4 от ТЗ. По-подробна 
информация относно тези права се съдържа на интернет страницата на дружество-
то- www.elprom-zem.com.

Всеки акционер или пълномощник може в деня на събранието- 29.06.2010 година, да 
прави предложения за решения по въпроси, включени в дневния ред на ОСА и крайният 
срок за упражняване на това право е до приключване на обсъжданията на съответната 
точка по време на ОСА.

Поканват се всички акционери да вземат участие в ОСА лично или чрез упълно-
мощени от тях лица.

Съгласно чл.115г от ЗППЦК, акционерите на дружеството имат право да упълно-
мощят всяко физическо или юридическо лице да участва и да гласува в общото събрание 
от тяхно име при спазване на следните правила, които са оповестени и на интернет 
страницата на Дружеството www.elprom-zem.com

1.Акционерите имат право да упълномощят всяко физическо или юридическо лице 

да участва и да гласува в Общото събрание от тяхно име при спазване на следните 
правила, които се оповестяват и на интернет страницата на Дружеството www.
elprom-zem.com

2.Пълномощник на акционер може да бъде и член на Съвета на директорите на 
Дружеството, ако упълномощителят изрично е посочил начина на гласуване по всяка 
от точките от дневния ред. 

3.Пълномощникът има същите права да се изказва и да задава въпроси на Общото 
събрание, както акционерът, когото представлява. 

4.Пълномощникът е длъжен да упражнява правото на глас в съответствие с 
инструкциите (указанията) на упълномощителя, съдържащи се в пълномощното. В 
случай, че пълномощникът се отклони от дадените му в това пълномощно инструкции, 
гласовете по тези акции за съответното гласуване, се считат за невалидни. 

5.Пълномощникът може да представлява повече от един акционер в Общото 
събрание на Дружеството. В този случай пълномощникът може да гласува по различен 
начин по акциите, притежавани от отделните акционери, които представлява.

6.Пълномощното за представляване на акционер в Общото събрание на акцио-
нерите трябва да е в писмена форма с нотариална заверка на подписа на упълномощи-
теля, да е за конкретното Общо събрание, да е изрично и да посочва: 

6.1.пълните данни на акционера-упълномощител  и пълномощника; 
6.2.броя на акциите, за които се отнася пълномощното; 
6.3.дневния ред на въпросите, предложени за обсъждане; 
6.4.предложенията за решения по всеки от въпросите в дневния ред; 
6.5.начина на гласуване по всеки от въпросите или когато такъв не е посочен, 

изрична клауза, че пълномощникът има право на преценка дали и по какъв начин да 
гласува; 

6.6.дата, място и подпис. 
7.Уведомяването за упълномощаване, може да се извърши и чрез използване на 

електронни средства. В този случай Дружеството следва да бъде уведомено чрез по-
лучаване на следния електронен адрес zem@elprom-zem.com на уведомление, подписано 
с универсален електронен подпис (по смисъла на Закона за електронния документ и 
електронния подпис /ЗЕДЕП/) на акционера-упълномощител (за физическите лица) 
или на законния представител на акционера- упълномощител (за юридическите ли-
ца). Към електронното уведомление за упълномощаване упълномощителят прилага 
сканирани оригинали на: пълномощното с нотариална заверка, изготвено по утвър-
дения от Дружеството образец, удостоверение за актуална регистрация, издадено 
не по-рано от 3 месеца преди датата на Общото събрание, като в случай, че същите 
са на чужд език, се представят, заедно със заверен превод на български език съгласно 
изискванията на действащото българско законодателство, като всички електронни 
образи на документи следва да са подписани с универсалния електронен подпис на 
акционера-упълномощител (за физическите лица) или на законния представител на 
акционера- упълномощител (за юридическите лица).

8.Образец на пълномощното за представителство на акционер в Общото събра-
ние, се представя на акционерите заедно с материалите за Общото събрание.

9.Всички пълномощни, заедно с придружаващите ги документи, трябва да бъдат 
получени на следния адрес: гр.София, бул. „Рожен” №41 или на следния електронния адрес 
zem@elprom-zem.com в рамките на 2 работни преди деня на Общото събрание – от 
09.00 часа на 25.06.2010 година (петък), но най-късно в срок до 16.00 часа на 28.06.2010 
година (понеделник). Когато пълномощното е издадено на чужд език, се представя на 
Дружеството заедно със заверен превод на български език съгласно изискванията на 
действащото в страната законодателство. 

10.Оттеглянето на упълномощаване, за което Дружеството е било надлежно 
уведомено, следва да се извърши по предвидения от закона ред.

11.Преупълномощаването с правата по пълномощното, както и пълномощно, 
дадено в нарушение на горепосочените правила, е нищожно.

12.Гласуването чрез кореспонденция и електронни средства не се допуска.

Регистрацията на акционерите започва в 10.00ч. на 29.06.2010 година на мястото 
на провеждане на ОСА. 

За регистрация и участие в Общото събрание акционерите- физически лица тряб-
ва да представят документ за самоличност.Представляващите, когато са законни 
представители на акционери- юридически лица, трябва да представят документ за 
самоличност и заверено копие от удостоверение за актуална регистрация, издадено 
не по-рано от 3 месеца преди датата на Общото събрание, като в случай, че същите 
са на чужд език се представят заедно със заверен препис на български език съгласно 
действащото българско законодателство ( Правилник за легализациите, заверките 
и преводите на документи и други книжа).

Писмените материали, свързани с дневния ред на общото събрание, са на 
разположение на акционерите на адреса на управление на дружеството- гр.София, 
бул. „Рожен” №41 всеки работен ден от 09,00 до 17,00 часа от датата на обявяване 
на поканата в Търговския регистър.Съгласно чл.115, ал.5 от ЗППЦК поканата, заедно 
с материалите за общото събрание е публикувана и на интернет страницата на 
дружеството www.elprom-zem.com.

При липса на кворум, на основание на чл.227, ал.3 от ТЗ, ОСА ще се проведе на 
14.07.2010 година, от 11.00ч., на същото място и при същия дневен ред и то е законно 
независимо от представения на него капитал. В дневния ред на новото заседание не 
могат да се включват точки по реда на чл.223а от Търговския закон. 

ОБЯВЯВАНЕ НА 

КОНКУРС ЗА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА ОРГАНИЗАЦИЯ ИЗПЪЛНИТЕЛ ПО ПРОЕКТ 
 “ЕВРОПЕЙСКИ ВИНЕНИ ТРАДИЦИИ”

Национална лозаро-винарска камара със седалище Р. България и адрес на 
управление гр. София 1000, ул. “Леге” № 10, ет.5, в качеството си на Предлагаща 
организация по мярка “Промоция в трети страни” от Националната програма 
за подпомагане на лозаро – винарския сектор 2008/2009 г. -2013/2014 г. обявява 
процедура по открит избор за определяне на Организация изпълнител на про-
моционален проект “Европейски  винени традиции” в САЩ и Канада, насочен към 
вина със защитено наименование за произход или вина с географско указание 
или вина с означение на винения сорт лоза. 

Намерението на предлагащата организация е Промоционалният Проект да 
включва следните части:

1.Промоционални материали;
2.Събития и PR кампании;
3.Участия в изложения и панаири;
4.Реклама;
5.Измерване на резултатите.

Максималният срок за изпълнение на проекта - три години. 
Бюджет за изпълнение на проекта -  5 500 000 лева.
Писмените заявки за участие, срока за депозиране на офертите и попъл-

нените според изискванията на конкурса документи се от 04.06.2010 г. до 
24.06.2010 г. (до 16 часа), като всеки заявител получава Пакета документи, 
които е необходимо да бъдат подготвени за участие в Конкурса.

на адрес: гр. София 1000, ул. “Леге” № 10, ет.5. 

Ръководител на проекта:
инж. Рада Виденова
тел. 02/988 47 97; 0888 792 700
е-mail: rada.videnova@bulgarianwines.org

Публикация на документ по чл.82б от ЗППЦК

В изпълнение на разпоредбата на чл.82б от ЗППЦК, „Корпоративна търговска банка” 
АД (КТБ АД) представя документ, който съдържа или препраща към цялата информация, 
която  банката  е публикувала или предоставила на обществеността по друг начин 
(освен чрез проспект) за периода 01.01.2009г. – 31.05.2010г. в Република България или в 
друга държава.

В документа подробно е указан видът на публикуваната или предоставена регулирана 
информация, събитието, за което тя се отнася и входящите номера, под които тя е 
заведена в КФН и БФБ – София, от които е видна и датата и часа на предоставяне на 
информацията.

Инвеститорите, проявили интерес към ценните книжа, издадени от КТБ АД, могат 
да получат копие от документа, както и допълнителна информация, лично или на 
посочен от тях електронен адрес, всеки работен ден между 10:00 и 16:00 часа на адреса 
на управление на Банката: гр. София, 1000, ул. „Граф Игнатиев” № 10, лице за контакти: 
Илиана Павлова – Директор за връзки с инвеститорите, тел. (02) 9375683, факс (02) 
9375607, e-mail: IPavlova@corpbank.bg

Документът е достъпен на сайта на КТБ АД www.corpbank.bg/investor_relations.html.

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

За допълнителна 
информация  и заявки: 
тел.02/4395 853, 
e-mail: reklama@pari.bg

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

И ЧЕЗ вероятно ще раздаде дивиденти
Компанията влага  
над 230 хил. лв.  
в Плевен

И третото eлектроразпре-
делително дружество у нас 
- ЧЕЗ, вероятно ще раздаде 
дивиденти на акционерите 
си. Това стана ясно при 
посещението в Плевен на 
главния оперативен дирек-
тор на „ЧЕЗ Разпределение 
България” Алеш Дам вчера. 
Той представи на местната 

изпълнителна власт два но-
ви инвестиционни проекта 
на своята компания, които 
са на стойност 231 000 лв.

решение
Ако акционерите ЧЕЗ и 
българската държава, ре-
шат, че трябва да се раз-
предели дивидент, което 
може би ще се случи, две 
трети от сумата ще се вър-
нат в Чехия. „Ние не бихме 
инициирали такова нещо, 
защото според нас още 

доста години печалбата ни 
трябва да се реинвестира”, 
каза Дам. 

мрежа
Одитираните доклади все 
още не били готови, а след-
ващото общо събрание на 
акционерите е планирано за 
лятото. Според Дам техни-
ческото състояние на елек-
тропреносната мрежа у нас 
е такова, че одобрените 
от ДКЕВР средногодишни 
инвестиции от 71 млн. лв. 

са крайно недостатъчни. За 
чувствително подобряване 
на услугата били необхо-
дими между 120 и 130 млн. 
лв. годишно.

По повод упрека на пре-
миера към част от чуж-
дестранните инвеститори 
у нас, че не работят така, 
както биха работили в свои-
те страни, Алеш Дам заяви, 
че ЧЕЗ се съобразява със 
стандартите, независимо 
къде е. 

„Ние сме голяма компа-

ния - имаме 2 млн. клиенти 
и понякога допускаме греш-
ки”, каза Дам. Според него 
цената на електроенергията 
в България е най-ниската в 
цяла Европа. За съжаление 
обаче изискванията на ин-
дустрията към тази услу-
га са еднакви навсякъде и 
ако цените останат на това 
ниво, няма да можем да 
осигурим качеството, което 
България търси” твърди 
оперативният директор на 
ЧЕЗ.  алеш дам 
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▶  Ще се справим в определените срокове, имаме сериозен опит в строителството на АМ "Тракия", казва Тихомир Димитров - изп. директор на "Пи Ес Ай"
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Регионално 
Рекламно

пРиложение

лот 2 дава нови надежди 
на старозагорския бизнес

на фона на останалите 
области в страната ре-
гионът успява да запази 
едно от първите места по 
икономическо развитие и 
инвестиции. погледите 
на голяма част от фир-
мите, заети предимно в 
строителството, са насо-
чени към изграждането 
на лот 2 на ам "Тра-
кия". очаква се над 10 
български компании да 
бъдат подизпълнители и 
доставчици в строител-
ните работи на пътната 
отсечка. Ще бъдат наети 
около 4000 работници за 
следващите 25 месеца, 
през които трябва да 
бъде изградена 32-кило-

метровата отсечка Стара 
Загора - нова Загора. 
Това несъмнено ще ока-
же съдбоносно значение  
за икономическото раз-
витие на региона, казва 
областният управител 
Йордан николов.

председателят на съ-
вета на директорите на 
"Трейс груп Холд" инж. 
николай михайлов съ-
общи, че компанията е 
закупила допълнително 
150 тежки автомобила, 
които ще работят на 
обекта през следващите 
месеци. Богатият ни опит 
е предпоставка да зая-
вим пред правителство-
то, че обявените срокове 

и заложената от нас цена 
ще бъдат спазени, обеща 
инж. михайлов.

Инвестиции 
Заедно със старта на  
лот 2 до края на година-
та предстои и пускът на 
ТеЦ „ей и ес гълъбово”. 
С изграждането на но-
вата топлоелектрическа 
компания с обща мощ-
ност 670 MW компанията 
осъществи най-голямата 
чуждестранна инвести-
ция в страната до момен-
та. Заедно с нея общите 
инвестиции в една от 
най-добре развиващите 
се общини в енергий-
ното сърце на България 

– гълъбово, ще станат  
2 млрд. EUR за последни-
те 5 години.

освен новата топло-
електрическа централа 
в гълъбовско ще отвори 
врати и новият завод на 
компанията "кнауф Бъл-
гария". В изграждането 
на завода за производ-
ство на гипсокартонени 
плоскости са инвести-
рани 120 млн. лв. Заво-
дът е най-модерната до 
момента инсталация в 
групата "кнауф" с произ-
водствен капацитет от 30 
млн.кв.м гипсокартонени 
плоскости.

през последната годи-
на нараства интересът 

на инвеститорите към 
изграждане на възобно-
вяеми енергийни източ-
ници на територията на 
Старозагорски регион. 
през 2009 г. "Ветроком" 
еооД, дъщерна фирма 
на швейцарската ком-
пания "алпик", започна 
в казанлъшка община 
строителството на вет-
рогенераторен парк на 
стойност 170 млн. EUR. 
Българо-немското дру-
жество BCI пък ще ин-
вестира 200 млн. EUR в 
изграждането на фото-
волтаична система на 
територията на три ка-
занлъшки села. инвести-
торски интерес към Веи 

е заявен и в по-малките 
общини на територията 
на региона.

Безработица 
Заради стартиралите го-
леми инвестиционни про-
екти и  доброто развитие 
на бизнеса като цяло в 
региона Стара Загора се 
нарежда веднага след 
София, Варна и Бургас 
по най-нисък процент 
безработица. най-малко 
са безработните в об-
щините Стара Загора, 
гълъбово и казанлък. 
най-висока остава без-
работицата в общините 
Братя Даскалови и ни-
колаево.

Реклама:
мария джурджина
mdjurdjina@pari.bg
tel. 4395 891

областта е на едно от първите места по икономическо развитие  
и размер на инвестициите в България
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▶ Господин Николов, 
през 2010 г. в Ста-
розагорски регион 
стартираха мащабни 
инфраструктурни 
проекти. Какво ще 
бъде отражението 
им  върху икономи-
ческото състояние на 
региона?

- Всеки проект крие 
в себе си сериозни ре-
сурси. С реализацията 
на новите проекти ще 
бъдат ангажирани много 
хора и това безспорно 
ще окаже влияние на 
нивото на безработицата 
в Старозагорско. Голямо 
икономическо значение 
за региона има стартът 
на строителните работи 
по Лот 2 на АМ "Тракия". 
Почти всички фирми, ко-
ито са необходими за 
извършване на строител-
ните работи, ще бъдат 
от Стара Загора, защо-
то наемането на местни 
фирми е финансово и 
икономически изгодно 
на фирма "Трейс Груп 
Холд", която изпълнява 
проекта. Очаквам да бъ-

дат отворени 4000-5000 
работни места по време 
на строежа на магистра-
лата. До броени месеци 
ще стартира и работата 
на новата топлоелектри-
ческа централа на "Ей 
И Ес" в Гълъбово. Като 
изключим проблемите, 
които имаше между об-
щината и инвеститорите, 
работата по обекта вър-
ви нормално и по план. 
Положих всички усилия 
да се изяснят нещата 
между двете страни и 
смея да твърдя, че в мо-
мента няма пречки за 
проекта.

▶ Запази ли се ин-
тересът на инвес-
титорите към Ста-
розагорски регион 
независимо от труд-
ните икономически 
условия?

- Старозагорска област 
е стратегическа за Бълга-
рия, тя има чудесно гео-
графско разположение, 
заради което винаги ще 
остане привлекателна за 
инвеститорите. Въпреки 

всичко мога да кажа, 
че кризата повлия на 
инвеститорския интерес. 
На фона на останали-
те области в страната 
обаче ние сме на едно 
от първите места по ин-
вестиции и икономическо 
развитие. Инвеститорите 
проявяват голям инте-
рес към Старозагорски 
регион  в областта на 
възобновяемите енер-
гийни източници. Освен 
швейцарската компания 
"Алпик", която ще открие 
скоро ветрогенератор-
ния си парк в Бузлуджа, 
има и испански фирми, 
които желаят да инвес-
тират в община  Павел 
баня, където планират 
да изградят фотоволтаи-
чен парк. Има заявен 
инвеститорски интерес 
към ВЕИ и в общини-
те Николаево и Братя 
Даскалови. Считам, че 
на територията на Рад-
нево, Гълъбово и Стара 
Загора ВЕИ ще бъдат 
приоритет през следва-
щите години. Търговско-
промишлената палата в 

Стара Загора се е заела 
много сериозно с проуч-
ване на възможностите 
за изграждане на ВЕИ на 
територията на региона 
и има значителен принос 
в това направление.

▶ Какво е състоя-
нието на общините 
в региона? Къде 
безработицата е най-
голяма и кризата е 
оставила  най-голям 
отпечатък?

- За съжаление мал-
ките общини в нашия 
регион нямат достатъчно 
подготвени кадри, за да 
работят по проекти, а 
оттам те биха могли да 
привлекат много евро-
пейски пари. Големите 
общини като Стара Заго-
ра и Казанлък се справят 
много добре в кризата. 
Това обаче не важи за 
Опан, Братя Даскалови, 
Чирпан, Гурково и Нико-
лаево. Все по-малко да-
нъци влизат в общински-
те им каси, все по-малко 
продажби на общински 
имоти се реализират от 

местните агенции за при-
ватизация. Би трябвало 
кметовете в тази ситу-
ация да се възползват 
приоритетно от възмож-
ностите на европейските 
фондове. В Николаево 
нивото на безработицата 
достигна 21.99% в края 
на пролетта, в община 
Братя Даскалови то е 
още по-високо и се дви-
жи между 23 и 24%. В 
Павел баня броят на без-
работните се е увеличил 
двойно през последните 
2 години и надвишава 
11%. За цялата област 
безработицата варира 
между 8 и 12%, което 
ни дава добра позиция 
сред останалите региони. 
Инициирах изграждането 
на областна стратегия за 
развитие на социалните 
услуги, която ще бъде 
готова до началото на 
ноември. Тази стратегия 
ще очертае ясна, качест-
вена, финансово обез-
печена социална карта 
на област Стара Загора 
за следващите 5 години. 
Моделът на областната 
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Още през 2008 г. ръко-
водството на „ТЕЦ Ма-
рица Изток 2” ЕАД взе 
решение да увеличи дела 
на ремонтите, извършва-
ни от специалисти на цен-
тралата, без възлагане на 
външни фирми. В резул-
тат на това през 2009 г. 
планираните средства за 
ремонтна програма бяха 
редуцирани от 66.7 млн. 
лв. на 53.3 млн. лв., като 
реално бяха изразходва-
ни 51.2 млн. лв. Ремонт-
ната програма за 2010 г. 
бе актуализирана от 62.6 
млн. лв. на 45.5 млн. лв.  
Към 30 април 2010 г. от 
разходите за ремонти е 
реализирана икономия 
от 6.3 млн. лв. и 4.9 млн. 
лв. за други услуги, което 
е с 5 млн. лв. по-малко от 
предварително планира-
ните. Спестените сред-
ства се дължат на това, 
че 70% от ремонтните 
дейности на „ТЕЦ Марица 
Изток 2” ЕАД се извърш-
ват от специалисти на 
централата. 

Вече приключиха сред-
ните ремонти на бло-
кове 3 и 4. Персоналът 
на дружеството извърши 
такива на всички нагрев-
ни повърхности в пещна 
камера и конвективна 
шахта, въздушни и димни 
вентилатори на котли 5, 
6, 7 и 8. На турбини 3 и 4 
са отремонтирани помпи, 
филтри, топлообменни-

▶ "ТЕЦ Марица Изток 2" ЕАД извършва голяма част от 
ремонтните работи в централата със собствен персонал

ности на котел 10, въртя-
щи съоръжения и всичко 
по елчастта. Очаква се 
блок 6 да влезе в експло-
атация в края на юли със 
сероочистващата инста-
лация на блок 8, която 
благодарение на новия 
стъклопластов комин ще 

бъде с ефективност над 
94%. На 1 юли блок 8 ще 
бъде спрян за цялостна 
модернизация в същия 
обем, както при блок 6. 

Тази реконструкция 
"ТЕЦ Марица Изток 2" 
ЕАД извършва изцяло 
със собствени средства, 

тъй като приоритет на 
ръководния екип на дру-
жеството е направените 
финансови икономии да 
се насочат към инвести-
ране в модернизации. 
Друга такава инвести-
ция е изграждането на 
два нови комина от GRP 
материал за блокове 7 и 
8. Благодарение на тези 
съоръжения разходът на 
варовик ще бъде намален 
с 2%, ефективността на 
сероочистките ще се по-
виши от 92 до 94% и ще 
се избегне модернизира-
нето им, което иначе би 
струвало немалко сред-
ства. В ход е и изгражда-
нето на сероочистващата 
инсталация на блокове 5 
и 6, което на този етап 
също се финансира със 
собствени средства. 

Благодарение на добра-
та финансова политика и 
направените реконструк-
ции, които повишават 
ефективността на съо-
ръженията, за първото 
тримесечие на 2010 г. 
„ТЕЦ Марица Изток 2” 
ЕАД отчете оперативни 
разходи в размер на 96.7 
млн. лв. при прогнозни 
116 млн.лв. Приходите 
от дейността на друже-
ството възлизат на 133.1 

млн. лв. при запланува-
ни 150.7 млн. лв., което 
се дължи на по-ниското 
производство на елек-
трическа енергия. Въпре-
ки това реализираната 
печалба преди данъци е 
в размер на 12.7 млн. лв., 
или с 389 хил.лв. пове-
че спрямо планираната. 
Причината е в резултат 
на предприетите мерки 
по намаляване на опе-
ративните разходи на 
дружеството. 

След направената оп-
тимизация "ТЕЦ Марица 
Изток 2” ЕАД запазва ли-
дерската си позиция на 
пазара на електрическа 
енергия спрямо всички 
топлоелектрически цен-
трали в страната, като 
поддържа най-ниска цена 
на крайния продукт. От 1 
юли 2009 г. ДКЕВР намали 
цената за разполагаема 
мощност на регулирания 
пазар от 26.64 лв./ МВтч 
на 24.97 лв./ МВтч, а от 1 
януари 2010 г. по искане 
на ръководството на "ТЕЦ 
Марица Изток 2" ЕАД це-
ната на произвежданата 
от централата активна 
електроенергия на регу-
лирания пазар бе редуци-
рана от 40.50 лв./МВтч на 
38.35 лв./МВтч.

70% от ремонтите в ТЕЦ 2 са 
дело на нейните служители 

ци, тръбопроводи и др. 
Изцяло по стопански на-
чин са извършени ремонт-
ни дейности по генерато-
ри 3 и 4, трансформатори, 
ел.двигатели.

Енергетиците на друже-
ството имат голямо учас-
тие и в рехабилитацията 
на блок 6, с която започна 
цялостната модернизация 
на блокове от 5 до 8. Ре-
конструкцията ще повиши 
мощността им от 210 на 
230 мегавата и ще увели-
чи живота на оборудване-
то с 25 години. Подмяната 
на старите димни венти-
латори и димоходите към 
тях, както и на 70% от 
нагревните повърхности 
на котела, модернизаци-
ята на цилиндър ниско 
налягане на турбината и 
смяната на стария гене-
ратор с нов са дело на 
външни фирми. Персо-
налът на „ТЕЦ Марица 
Изток 2” ЕАД пое изцяло 
ремонтните работи по 
проточна част на цилин-
дър високо и цилиндър 
средно налягане, регули-
раща система, арматура 
и тръбопроводи, част от 
спомагателно оборудване 
на турбогенератор 6, пра-
хоприготвящи системи, на 
част от нагревни повърх-
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стратегия за развитие на 
социалните услуги е на 
световната организация 
"Уницеф". Убеден съм, 
че без добра социал-
на политика не може да 
съществуват нито дър-
жавата, нито отделните 
области.

▶ Кои са най-успеш-
ните проекти, които 
стартираха на тери-
торията на общини-
те в Старозагорски 
регион?

- Община Стара Загора 
спечели проект за 8.600 
млн. лв. за изграждане 
инфраструктурата на кв. 
"Железник". Това е един 
добър проект, който ще 
подобри качеството на 
живот на хората в този 
квартал. Проектът е без-
спорен успех за общин-
ската администрация, 
която го подготви, и е 
одобрен със 76.5 от 95 
максимални точки. Про-
дължителността му е 24 
месеца. Благодарение 
на европейските пари 
ще бъде направен ре-
монт на уличната мрежа 
в кв. "Железник", отвод-
няването, изграждането 
на пешеходни алеи, на 
велоалеи, на ново енер-
госпестяващо осветле-

ние, благоустрояване на 
междублоковите прос-
транства, изграждане на 
паркинги, озеленяване и 
др. В Казанлък стартира 
Интегриран воден про-
ект на стойност 6.422 
млн. лв., който включва 
изграждане на канали-
зационна мрежа на кв. 
"Христо Ботев". Доволен 
съм от факта, че по мое 
настояване правител-
ството отпусна 800 хил. 
лв. за ремонт на моста 
в Бузовград, което ще 
позволи да се решат 
основни проблеми на се-
лата в този район. МРРБ 
ни отпусна парите, не-
зависимо че има заявка 
за ремонт на общо 150 
моста в страната.

▶ Докъде стигна ре-
шаването на пробле-
ма с обгазяването на 
Стара Загора?

- Източникът на обгазя-
ването на Стара Загора 
може да бъде определен 
много лесно, вече имаме 
положителни резултати 
в тази посока. Работят 
в екип много неправи-
телствени организации, 
институции и известни 
специалисти. Проблемът 
скоро ще бъде решен 
напълно, ще излезем с 

официално становище 
по него.  

▶ Кои ще бъдат най- 
важните ви задачи 
като областен уп-
равител до края на 
годината?

- Първи по важност ос-
тава проблемът с обгазя-
ването на Стара Загора и 
аз ще продължа упорито 
работата си в тази посо-
ка. Поставил съм си за-
дача да направя всичко 
възможно Старозагорски 
регион да стане известна 
и предпочитана туристи-
ческа дестинация, защо-
то имаме всички условия 
за развитие на туризма 
- изключително богато 
културно-историческо 
наследство, сериозни 
традиции в балнеолече-
нието. За нас е проблем, 
че все още нямаме гото-
ви  пакети за туристи-
чески услуги, които да 
разпространим по света. 
Затова през следващи-
те месеци общините на 
територията на региона 
със съдействието на ту-
ристическите фирми ще 
изготвят необходимите 
пакети, които сме в със-
тояние да предложим на 
гостите от цял свят.

Сашка Панайотова
▶ Ще направя всичко възможно                     Старозагорски регион да стане известна и предпочитана туристическа дестинация, 
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▶ имаме всички причини да вярваме, че тази година добитите от дружеството 24 
млн. т въглища ще стигнат, казва инж. караиванов,  член на съвета на директори-
те на „мини марица-изток” еад

Очакваният   
добив  на въглища 
за 2010 г.  
е 24 млн. т

▶ Инж. Караиванов, 
каква е равносмет-
ката на съвета на 
директорите на „Ми-
ни Марица-изток” за 
изпълнените задачи 
от началото на годи-
ната?

- Изпълнените до този 
момент задачи следват 
годишния проект за раз-
витие на минните ра-
боти и бизнес плана на 
дружеството. Основна-
та дейност, която тряб-
ваше да започне тази 
пролет, е свързана с 
преустройствата в райо-
на на целика. Приехме 
на технически съвет на 
дружеството график на 
всички дейности, които 
предстои да се извър-
шат, и се движим по 
план. За първи път в ис-
торията на дружеството 
става  „разминаване” на 
двата рудника: „Трояно-
во-1” и „Трояново-се-
вер”. Това означава, че 
всеки от тях започва да 
работи на територията 
на другия рудник. Всич-
ко това се прави за мак-
сималното изземване на 
въглищните пластове. 
Значително ще се про-
менят технологичните 
възможности на двата 
рудника. Цялостното 
изземване на въгли-
ща в района на целика 
наложи стартиране на 
съответните преустрой-
ства: преместване на 
гумено-транспортните 
ленти в района на цели-
ка извън границите на 
въглищата. С това пре-
устройство реално ще 
променим технологията 
на работа, ще  намалим 
разходите, претовара-
чите ще се доближат до 
ТЕЦ и ще стане пълно 
изземване на въглища-
та. През следващата го-
дина вече ще съединим 
насипищата на рудник 
1 и 2.

▶ Каква е готовността 
на „Мини Марица-из-
ток” за подаване на 
въглища към нова-
та централа на Ей И 
Ес?

- В момента изграж-
даме специална систе-
ма, която ще окачес-
твява въглищата, като 

106
▶ процента е 
изпълнението на 
бизнес плана за 
първото тримесечие на 
годината

20
▶ млн. лв. е печалбата 
на "Мини Марица-
изток" за първото 
тримесечие на 
годината

„Мини Марица-изток” ЕАД 
дава хляб на 1200 фирми

заявила за юни 220 хил. 
т въглища, за юли - 300 
хил. т, и за август - 320 
хил. т. въглища, които 
се използват за проб-
ни изпитания. Искам да 
подчертая, че „Мини Ма-
рица-изток” има пълната 
готовност да подава не-
обходимите въглища към 
всички централи.

▶ Какво количество 
въглища подава в мо-
мента „Мини Марица-
изток” към централи-
те в региона?

- Подаването на въ-
глища към  централите 
през второто тримесечие 
беше силно намалено. 
През април подавахме 
към централите едва 49 
на сто от предварително 
планираните въглища. 
Намалената консумация 
на въглища се дължи на 
ниските заявки за елек-
троенергия към топло-
централите в региона.  
Причините за подобна 
ситуация са комплексни. 
Преди всичко април и 
май са традиционно сла-
би месеци от гледна точ-

ка на производството. 
Но не можем да прене-
брегнем и влиянието на 
икономическата криза, 
която се отрази крайно 
отрицателно на големите 
енергийни консуматори. 

▶ В какво състояние 
в момента е тежко-
то минно оборудване 
на "Мини Марица-из-
ток"?

- Започнаха годишните 
ремонти на тежкото мин-
но оборудване. Прави  се 
рехабилитация на два 
багера Rs 1200. Направи-
ли сме програма и за ре-
хабилитация и на багери 
Rs 2000, защото те са  
20-годишни. През след-
ващите 3 години ще ре-
хабилитираме всяка го-
дина по един такъв багер 
със собствени средства. 
Минното ни оборудване 
е доста старо, но правим 
всичко възможно, за да 
го поддържаме в добро 
състояние. Наскоро бях 
в Германия и видях, че и 
там колегите влагат дос-
та средства, за да реха-
билитират багерите си. 

Макар че тази техника 
е германско  производ-
ство, германците не си 
позволяват да  закупят 
нова техника, защото тя 
струва много пари.

▶ Как върви изпълне-
нието на бизнес пла-
на на „Мини Марица-
изток” до момента?

- През първото три-
месечие на 2010 г. в 
"Мини Марица-изток" 
са добити 6 563 000 т 
въглища, което предста-
влява 106% изпълнение 
на бизнес плана. Най-
силният зимен месец за 
добив на въглища тази 
година е февруари. През 
последната седмица на 
март и през първата на 
април, натоварването на 
централите от”Марица-
изток” е почти наполо-
вина от мощността им. 
Традиционно второто 
тримесечие на годината 
ще ни бъде слабо, дока-
то третото и четвъртото 
тримесечие на година-
та ще бъдат по-силни. 
Имаме всички причини 
да вярваме, че и тази 
година добитите от дру-
жеството въглища ще 
стигнат 24 млн. т.

▶ Кои са проблемите 
в производствения 
процес, чието реше-
ние не търпи отла-
гане?

- Бих казал, че основ-
ният ни проблем е свър-
зан с изкупуването и 
отчуждаването на земи, 
които се намират пред 
фронта на минните ра-
боти. Заради забавената 
промяна в законодател-
ството и решаване на 
този проблем има ре-
ална опасност да спре 
дейността на Рудник 2. 
Дори една нива да има 
неизкупена, реално тя 
спира движението на ця-
лата система за добив. В 
Германия например този 
проблем отдавна е ре-
шен, като при необходи-
мост земята се изкупува 
по пазарни оценки.

▶ Кои са основните 
задачи, които стоят 
пред съвета на ди-
ректорите на „Мини 
Марица-изток” до 
края на годината?

- Основната ни задача 
е да обезпечим инвес-
тиционната програма на 
дружеството. На послед-
ните два съвета на ди-
ректорите бяха разгле-

дани доста процедури, 
свързани с основното 
производство. Нама-
лихме почти изцяло на-
етата от дружеството 
механизация, като дори 
цената на малкото на-
ета механизация е не-
колкократно по-ниска 
от тази в досегашните 
договори. Дори цената 
на автобусните превози, 
които обслужват нашите 
работници, е вече много 
по-ниска. Ръководството 
на дружеството пред-
прие необходимите мер-
ки за оптимизиране на 
разходите и максимална 
ефективност на прихо-
дите. За деветте месеца 
на своето съществуване 
дирекция „Маркетинг” 
в „Мини Марица-изток” 
ЕАД  осъществи ико-
номии в областта на 
доставките, услугите 
и строителните рабо-
ти в размер на близо 
50 млн. лв. Спестените 
средства са в резултат 
на компетентната рабо-
та на целия екип, който 
осъществява пазарните 
проучвания на цените 
за всички позиции. По 
този начин сключени-
те търговски договори 
са средно с 25 на сто 
по-ниски цени спрямо 
аналогични доставки, 
извършени през минали 
периоди. „Мини Марица-
изток” реално работи с 
около 1200 фирми. За 
да запазят работата си 
с дружеството, фирмите 
вече са принудени да 
намалят цената си.

Извършено е и предо-
говаряне на действащи 
контракти с цел опти-
мизиране на плащани-
ята като реализираната 
икономия е в рамките на 
2.5 млн. лв. 

Огромен финансов ре-
сурс е спестен и от спре-
ни неизгодни търговски 
договори. През зимните 
месеци работниците в 
рудниците преминаха 
на трисменен режим на 
работа с цел пълноцен-
но натоварване. Така 
намалихме разходите, 
постигнахме по-висока 
ефективност и дадохме 
отпуск на нашите ра-
ботници. Независимо от 
трудната ситуация не 
сме съкращавали хора и 
не предвиждаме съкра-
щения. Финансовото със-
тояние на дружеството е 
добро. За първото три-
месечие имаме печалба 
от около 20 млн. лв.

Визитка
Инж. Иван Караива-

нов е член на съвета на 
директорите на “Мини 
Марица-изток” ЕАД от 21 
декември 2009 г.

Роден е на 18 януа-
ри 1963 г. в Стара Заго-
ра. По специалност е 
минен инженер, завър-
шил е МГУ “Св. Иван 
Рилски”през 1991 г. като 
магистър със специал-

▶

▶

ност “Разработване на 
полезните изкопаеми”. В 
същия университет спе-
циализира “Открито раз-
работване на полезни 
изкопаеми”. Завършва 
квалификационен курс 
по ”Новости в техниката 
и технологиите на откри-
тия въгледобив”.

Иван Караиванов рабо-
ти в “Мини Марица-
изток” от 1991 г. като 
преминава поетапно през 

▶

различни управленски 
нива в “Трояново-север” 
до назначаването му за 
началник на отдел ”Про-
изводствено-техноло-
гичен”. На тази позиция 
работи от 2000 до 2005 
г. До 10 август 2009 г. 
е инженер-технолог в 
същия отдел. От тази 
дата е назначен за дирек-
тор на Дирекция  ”Минна” 
в  управлението на “Мини 
Марица-изток” ЕАД.

измерва пепелното им 
съдържание. Такава вече 
имаме изградена в Руд-
ник 3 и от нея подаваме 
въглища за централата 
на Енел. Новата система 
за подаване на въглища 
за централата на Ей И Ес 
ще бъде напълно готова 
до 15 септември. Отдел-
но ще преустроим багер 
1200 в претоварач, кой-
то ще товари въглища 
за новата централа. Из-
граждането на тези до-
пълнителни съоръжения 
струва около 1.8-2 млн.
лв. на „Мини Марица-из-
ток” ЕАД. В момента към 
централата на Ей И Ес 
подаваме малки количе-
ства въглища за пробни 
изпитания. Централата е 

Огромен 
финансов ресурс 

е спестен и от спрени 
неизгодни търговски 
договори
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Откриха регионален 
офис на ТБТИК в 
Стара Загора  

С близо 40% е намалял 
търговският стокообмен 
между България и Тур-
ция през 2009 г. Основ-
ната причина за спада е 
икономическата криза, 
каза в Стара Загора из-
пълнителният директор 
на Турско-българската 
търговско-индустриал-
на камара Тимур Хали-
лов. От 2001 г. търго-
вията между България 
и Турция интензивно 
нараства и през 2008 
г. стокообменът между 
двете държави достигна 
5 млрд. USD годишно. 
През 2009 г. обаче сто-
кообменът между двете 
държави се е свил до 
3 млрд. USD. Очакваме 
тази цифра да се запази 
и през 2010 г., каза Ха-
лилов. Според него това 
ще зависи най-вече от 
мерките, които взима 
България за стабилизи-
ране на своята иконо-
мика, тъй като в Турция 
кризата вече отминава.

В България има над 
3500 фирми, създадени 
с турски капитали, но 

Стара Загора се нарежда 
веднага след София, Ва-
рна и Бургас по показате-
ли за най-нисък процент 
безработица. Едва 8.18 на 
сто са били безработните 
в Старозагорска област в 
края на март при 10.14% 
за страната. Най-малко са 
хората без работа в общи-
на Гълъбово, а най-много 
са в община Братя Даска-
лови. Спрямо февруари 
равнището на безработи-
цата се запазва на същото 
ниво, съобщи директорът 
на Бюрото по труда в Ста-
ра Загора Георги Гьоков. 
Допълнителна заетост 
осигурява националната 
програма „От социални 
помощи към заетост”. В 
нея са включени общо 
578 души без работа.

Други 59 души пък са 
започнали работа по 
програмата ”Асистенти 

на хора с увреждания”. 
Най-много са включени-
те в Оперативната про-
грама "Развитие на чо-
вешките ресурси" -  729 
души, съобщават от тру-
довата борса. 489 млади 
хора участват в проекта 
"Шанс за реализация на 
младежите в България". 
Средно 3000 са работ-
ните места, предлагани 
чрез Бюрото по труда за 
година, като коефици-
ентът им на усвояемост 
от началото на 2010 г. 
е достигнал близо 80%. 
От 26 април временно е 
преустановено приема-
нето на нови заявления 
по безвъзмедната фи-
нансова помощ „Аз мога” 
по ОП "Развитие на чо-
вешките ресурси". 240 са 
включените в обучение в 
област Стара Загора.

Сашка Панайотова

Градът с най-ниска 
безработица

С 40% намалява стокообменът 
между България и Турция

▶ Необходимо е обединение на бизнеса, казва изпълни-
телният директор на ТБТИК Тимур Халилов

не всички са активно 
действащи.

ТБТИК е създадена в 
София през 2004 г. с цел 
да подпомага икономи-
ческите и търговските 
взаимоотношения меж-
ду двете страни. В ка-
марата членуват около 

100 фирми. Най-много 
фирми с турски капита-
ли работят в областта 
на търговията, строи-
телството и услугите, 
каза  Халилов.

В Стара Загора беше 
открит вторият региона-
лен офис на камарата, 

след този в Кърджали. 
Това е регион, в който 
през последните годи-
ни се правят сериозни 
инвестиции. 

В Стара Загора има-
ме около 10 членове 
и бихме искали да ги 
обединим, да създадем 
платформа за сътрудни-
чество между бизнеса, 
обясни изпълнителни-
ят директор на ТБТИК. 
Програмата на форума 
включваше двустранни 
срещи между фирми, 
членове на  камарата, и 
представители на старо-
загорския бизнес. Учас-
тие в събитието взеха 
утвърдени компании, 
създадени с турски ка-
питали на територията 
на Старозагорския ре-
гион - "Габровница" АД, 
"Ембул Инвестмънт", 
"Елте Инженеринг" 
ЕООД и др.

Нашите хора осъзна-
ват необходимостта от 
обединение не само на 
територията на Бълга-
рия. Затова бихме же-
лали да създадем сдру-
жение на нашия бизнес 
и в съседни страни от 
Балканския полуостров, 
допълни той.

Сашка Панайотова

"Контрагент 35" e 
сред лидерите на 
българския пазар за 
доставка на електри-
чески материали и 
оборудване

Девизът на фирмата е 
„Всичко за енергетиката 
от една ръка”. Компани-
ята поддържа пълната 
гама от материали, не-
обходими за енергети-
ката - за компаниите за 
производство, пренос и 
разпределение на елек-
трическа енергия; за 
електрообзавеждането 
на промишлени предпри-
ятия, жилищни и бизнес 
сгради.

Успехът 
През годините на своето 
съществуване на пазара 
непрекъснато се стараем 
да предлагаме на клиен-
тите си последните дос-
тижения на техниката в 
областта на енергетич-
ното оборудване, казва 
управителят на фирмата 
инж. Станчо Пантов. 

Така например "Кон-
трагент 35" е единстве-
ният представител за 
България на австрий-

ската фирма OMICRON 
electronics GmbH, коя-
то произвежда тестова 
апаратура за различни 
електротехнически съо-
ръжения. Технологията е 
революционна, тъй като 
не се използва силен ток 
и високо напрежение. 
Авангардното оборудва-
не е резултат от съвмес-
тяването на уникално 
ноу-хау в областта на 
електрическите измер-
вания и най-новите дос-
тижения в компютърната 
техника. 

Предлаганата на бъл-
гарския пазар от "Кон-
трагент 35" кабелна ар-
матура, производство на 
CELLPACK AG Electrical 
Products – Швейцария, 
намира добър прием в 
електроразпределител-
ните компании, индус-
трията и електромон-
тажните фирми поради 
компактните си разме-
ри, бързата и улесне-
на инсталация. Муфата 
с най-малки размери и 
най-бърз монтаж в света 
се произвежда от тази 
фирма и може да бъде 
намерена в нашите тър-
говски бази, подчертава 

инж. Пантов.
"Контрагент 35" е за-

ложила и на италиански 
специализирани инстру-
менти, производство на 
INTERCABLE s.r.l, които 
са сред най-добрите в 
областта си. Тези ин-
струменти облекчават 
в голяма степен труда 
на монтажниците, дават 
високо качество при под-
готовката на съоръжени-
ята за присъединяване 
и не изискват почти ни-
какви физически усилия.  
Компанията е водеща в 
страната и по отношение 
на предлаганите диалек-
тични предпазни сред-
ства, като част от тези 
продукти са собствено 
производство.

От 6 години староза-
горската фирма е пред-
ставител и на герман-
ската компания RITZ 
Instrument Transformers, 
която предлага най-
класните измервателни 
трансформатори в света. 
За успешната търговска 
дейност на "Контрагент 
35" говори и фактът, че 
фирмата се нарежда на 
трето място по продажби 
в Европа между дистри-

“Контрагент 35” 
залага на новите 
технологии

▶ Предлагаме на клиентите си последните достижения на техниката в областта на 
енергетичното оборудване, казва инж. Станчо Пантов

буторите на RITZ. Клю-
чът на нашите успехи се 
крие в професионализма 
на нашите служители 
както в търговската част, 
така и в областта на 
енергетиката.

Маркетингът 
Фирмата се придържа 
към активния маркетинг 
в продажбите и спазва 
основния принцип, че 
търговецът трябва да 
бъде при клиента, а не 
обратно. Чрез близките 
си контакти с клиенти-
те нашите специалисти 

разбират добре техните 
потребности - от какво 
се нуждаят, какво купу-
ват, от какво са доволни. 
Така най-добре можеш 
да спечелиш доверие 
и да реализираш сдел-
ка, споделя собствения 
си опит инж. Пантов. 
"Контрагент 35" предла-
га на пазара повече от  
20 000 вида материали за 
средно, високо и ниско 
напрежение, обедине-
ни в около 50 различни 
стокови групи. Нашата 
цел е да подпомогнем 
клиентите и да изберем 

заедно най-подходящите 
от тези продукти за кон-
кретното приложение.

В своята дейност „Кон-
трагент 35” винаги е 
държала на консултант-
ските услуги, защото те 
са основен елемент от 
търговското обслужване. 
Нашата цел е да кон-
султираме клиента така, 
че да му помогнем да 
разреши техническия си 
проблем. Ако клиентът 
остане доволен, след 
това той ще се върне 
отново при нас, убеден 
е инж. Пантов.
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Законовите промени слагат край     на нелоялната конкуренция 

 господин ангелов, 
какво се случва на 
пазара на птиче 
месо в българия?

– В момента пазарът е 
спокоен, нямаме очак-
вания за резки промени. 
Прогнозираме, че ще  
бъде въведен  по-го-
лям ред  с влизането 
в сила на промените в 
Закона за животновъд-
ството. Ръководството 
на Министерството на 
земеделието и храните 
в лицето на министър 
Мирослав Найденов се 
ангажира да въведе ред 
в целия пазар на живо-
тински продукти в стра-
ната и аз вярвам, че то-
ва скоро ще се случи. До 
излизането на Закона за 
животновъдството няма-
ше ясни правила колко 
може да бъде несвърза-
ната вода в месото. Това 
даваше право на опре-
делени преработватели 
да слагат повече вода в 
месото и така да го про-
дават на потребителите. 
По този начин самите 
производители повлияха 
отрицателно на жела-

▶ нието на потребителя 
да консумира повече 
пилешко месо. Дори аз 
спрях да консумирам в 
заведение пилешко фи-
ле, защото има произво-
дители, които слагат 60 -  
70% вода, примесена с 
консерванти и нитрати.

 Как потребителят 
може да познае кое 
месо съдържа пове-
че несвързана вода?

- Първият признак за 
високо съдържание на 
несвързана вода е пре-
ди всичко необичайно 
ниската цена. Задължи-
телно при наличие на 
такава това се обозна-
чава на етикета заедно 
с всички съпътстващи я 
вещества в т.нар. про-
цес на окрехкотяване. 
Промените в Закона за 
животновъдството по-
ставят точен регламент, 
според който максимал-
ното количество на нес-
вързана вода не може да 
бъде повече от 5% във 
всички видове пилешки 
разфасовки и цяло пиле. 
Досега такова правило 

▶

нямаше и всеки произ-
водител слагаше вода по 
своя преценка. Аз като 
голям производител съм 
на мнение, че не е нор-
мално да се продава на 
потребителя вода с кон-
серванти вместо чисто 
месо. Слава Богу, про-
мените в Закона за жи-
вотновъдството слагат 
бариера на тези деяния, 
които се извършват от 
много преработватели и 
производители.

 Вярно ли е, че тази 
несвързана вода, с 
която са шприцо-
вани пилетата на 
тези производители, 
може да бъде канце-
рогенна?

- Реално при не добре 
осъществяван контрол 
много неща са възмож-
ни.

- Не точно водата, а 
консервантите, които 
се слагат в несвързана-
та вода, може да бъдат 
канцерогенни. 

С нетърпение  чакам да 
излезе и наредбата към 
Закона за животновъд-

▶

ството, която определя 
начина на прилагане на 
този закон. Безразбор-
ните деяния на някои 
производители в пред-
лагането на месо, пълно 
с несвързана вода, реал-
но пречат на големите 
играчи на пазара. Тези 
деяния, от една страна, 
намалиха потреблението 
на пилешки продукти, 
а от друга, доведоха и 
до намаляване на цени-
те на нашите продукти. 
Затова е важно да се 
купува месо от доказа-
ни компании на пазара 
със сигурен контрол на 
качеството.

 Пречи ли на бъл-
гарските производи-
тели вносът на месо 
без ДДС от някои 
страни в Европей-
ския съюз? 

- Тъй като България 
е член на ЕС, при нас 
има свободно движение 
на стоки. Когато в една 
Полша ДДС е 4%, там 
спокойно си купуваш ме-
со като физическо лице. 
Макар че е много съмни-

▶

Влизаме във винарския бизнес, казва Иван 
Ангелов, собственик на фирма "Градус"

"Пи Ес Ай" – Стара Заго-
ра е основната фирма от 
"Трейс Груп Холд", която 
ще работи по изграждане 
на Лот 2 на АМ "Тракия". 
"Трейс Груп Холд" обеди-
нява над 20 фирми, раз-
положени равномерно 
на територията на стра-
ната. Старозагорската 
фирма е доказала през 
годините, че може да се 
справи и с най-трудните 
и отговорни обекти в 
страната, казва главният 
изпълнителен директор 
на строителния холдинг 
инж. Цветан Цонев.

В процеса на изграж-
дане на  участъка от 
Стара Загора до Нова 
Загора ще бъдат наети 
на работа между 1500 и 
2000 души, предимно от 
Старозагорски регион. 
Осигурена е перфектна 
организация на работа 
по всички етапи от из-
граждането на пътната 
отсечка. В строителни-
те работи се включват 
около 300 товарни ав-
томобила, 20 багера,  
над 20 валяка и мощни 
булдозери, всеки един 
от които струва около 
половин милион евро. 
Всички машини са нови 

и са специално закупени 
за обекта.

Инвестициите 
Инвестицията на "Трейс 
Груп Холд" в нова теж-
котоварна техника над-
хвърля 10 млн. EUR. 
Други над 20 млн. EUR 
са вложени в изкопна и 
уплътнителна техника. 
В асфалтополагащи ма-
шини и изграждане на 
асфалтови бази са инвес-
тирани около 9 млн. EUR. 
Твърдя, че разполагаме 
с най-модерното оборуд-
ване в пътното строител-
ство, с каквото работят 
най-добрите пътнострои-
телни компании в света, 
подчертава изпълнител-
ният директор на "Трейс 
Груп Холд" инж. Цонев. 
Сложната организация 
по строителството на 
магистралната отсечка 
включва едновременна 
работа по петте участъ-
ка на 32-километровото 
трасе от Стара Загора 
до Нова Загора. Всеки 
от тези пет участъка има 
своя специфика, разли-
чен релеф, често кри-
ещ различни изненади, 
което налага различни 
прийоми в работата, каз-

ват специалистите от 
компанията. 

Иновациите 
За първи път при строеж 
на магистрален участък 
в България в асфалто-
вото покритие ще бъдат 
използвани полимерни 
добавки, които пови-
шават еластичността, 
здравината и увеличават 
живота на асфалтовото 
покритие. Този метод 
се практикува от много 
години по света, но в 
България не е прилаган 
досега в толкова голям 
пътен участък. Надяваме 
се новият метод да подо-
бри значително качест-
вото на пътната настил-
ка, казва инж. Цонев. 
Не можем да изключим 
изненади в строителните 
работи, но със сигурност 
ще спазим сроковете, 
каквото и да ни стру-
ва това. Ако трябва, ще 
работим денонощно, до-
пълва той. 

Цената 
Винаги съм казвал, че 
цената, с която спече-
лихме конкурса за АМ 
"Тракия", не е ниска. В 
Западна Европа цените 

▶ През 2009 г. производството на пилешко месо в страната                               падна с 24 000 т, казва Иван Ангелов  

"Пи Ес Ай" започна строежа  
на Лот 2 на АМ "Тракия"
"Трейс Груп Холд" е в готовност да приключи 
строителните работи по план и дори предсрочно

са различни. Основната 
част от цената на магис-
тралата се формира от 
петролните продукти. Те 
реално  формират меж-
ду 30 и 40% от нашата 
цена. Ние сме си напра-
вили добре сметката при 
изготвянето на ценовата 
оферта на Лот 2 за АМ 
"Тракия". Имаме пълен 
анализ за цените на пе-
тролните продукти през 
последните 10-15 години 
и следим внимателно 
развитието на този про-

цес, за да остане за нас 
тази цена прогнозиру-
ема, допълва инж. Цонев. 
Той е убеден, че колкото 
повече ценови оферти 
се отварят за в бъдеще 
при строителството на 
останалите участъци на 
магистралата, толкова 
по-реалистични ще бъ-
дат  ценовите равнища. 

Перспективи 
Работата по АМ "Тракия" 
е една от основните за-
дачи за строителния хол-

динг до края на годината. 
Имаме работа и в София 
- по метрополитена, ре-
хабилитационните про-
грами на държавата, ан-
гажименти по транзитни 
пътища 5, ОП "Регионал-
но развитие". Участваме 
в много проекти, по които 
очакваме положително 
развитие. Ще кандидат-
стваме и за Лот 4 на АМ 
"Тракия", имаме пълна 
готовност да спечелим 
и този обект, казва инж. 
Цонев.

▶ Инж. Цонев 



стара загора    клуб предприемач    23    
Петък 4 юни 2010  pari.bg

Законовите промени слагат край     на нелоялната конкуренция 

▶ През 2009 г. производството на пилешко месо в страната                               падна с 24 000 т, казва Иван Ангелов  

телно едно физическо 
лице да си купи един тир 
месо, но това е практи-
ка, за която се знае от 
всички в България. Това 
физическо лице вкарва 
месото у нас, където то 
се продава без документ. 
Подобна практика има и 
от Румъния, откъдето 
фиктивни фирми заку-
пуват големи количества 
месо, вкарват го в стра-
ната и после изчезват, 
без да платят какъвто 
и да било налог. Това е 
начин за ощетяване на 
бюджета и създава ус-
ловия за нелоялна кон-
куренция.

 Намаля ли произ-
водството на птиче 
месо в България по 
време на кризата?

▶

Безразбор-
ните де-

яния на някои 
производители 
в предлагането 
на месо, пълно с 
несвързана вода, 
реално пречат на 
големите играчи 
на пазара

- През 2009 г. произ-
водството на пилешко 
месо в страната падна с 
24 000 т. Това беше една 
от най-тежките години за 
производителите след 
истерията около птичия 
грип. Намаленото про-
изводство и нелоялната 
конкуренция повлияха 
на производителите и 
много от колегите изчез-
наха от пазара. В този 
бранш бяхме свикнали да 
продаваме всичко, което 
произведем. През 2009 г. 
се наложи да продаваме 
много под себестойност-
та на продукцията, за 
да реализираме добри 
продажби и да имаме 
приходи. Фирма "Градус" 
успя да запази обема си 
на производство и през 
миналата година. Това 
се дължи най-вече на 
доброто ни присъствие 
на  външните  пазари.

 Предвиждате ли 
промени в бизнеса си 
през тази година?

- Притежаваме 1200 дка 
лозови масиви и старти-
раме производство във 
винарския бизнес. Осно-
вахме фирма "Анджело 
Естейт" и нашето вино 
ще  се появи на пазара 
до 3-4 месеца. 

Сашка Панайотова

▶
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Все повече инвеститори  
се насочват към нашата 
община, казва и.д. кмет  
Пламен Бараков  

Окаяното 
състояние 

на пътищата в 
Гълъбово поста-
вя пред общи-
ната сложната 
задача как да 
ги отремонти-
ра с оскъдния 
бюджет, с който 
разполага

Над 2 млрд. EUR влизат в       Гълъбово

Инвестициите в община 
Гълъбово през послед-
ните 5 години надхвър-
лят 2 млрд. EUR, казва с 
гордост и.д. кмет на об-
щината Пламен Бараков. 
С тази цифра староза-
горската община се на-
режда на челно място в 
страната. Инвестициите 
в Гълъбово са предимно 
от Енел, AES, както и 
от концерна "Кнауф", 
чийто нов завод ще бъде 
открит през следващия 
месец. Инвестираните 
средства в областта на 
тежката промишленост 
няма как да не създадат 
екологични проблеми 
на жителите на общи-
ната. Освен недобрите 
показатели на въздуха, 
който дишат, местните 
жители понасят пробле-
мите, свързани и с раз-
рушаването на пътища-
та от републиканската и 
общинската пътна мре-

жа, по които ежеднев-
но минават превозни 
средства, натоварени с 
десетки тонове материа-
ли. От друга страна, ма-
щабното  строителство 
в Гълъбово прави така, 
че кризата да се чувства 
сравнително слабо.

Проблеми 
Окаяното състояние на 
пътищата в Гълъбово 
поставя пред общината 
сложната задача как да 
ги отремонтира с оскъд-
ния бюджет, с който раз-
полага. Поради липса на 
средства държавата не 
успява до този момент 
да довърши започналия 
ремонт на пътя Гълъбо-
во - Опан. В лошо състо-
яние е и пътят Мъдрец 
- Главан, който също 
очаква довършителните 
работи. Не знаем друга 
община в България, на 
територията на която 

▶ Нашата община е най-предпочитана от инвеститорите, казва и.д. кмет на община 
Гълъбово Пламен Бараков

Дружеството инве-
стира в проектите в 
Раднево и Гълъбо-
во 20 млн. лв.

"Ситигаз България" АД 
е фирма, основана през 
септември 2004 г. като 
100% дъщерно друже-
ство на италианската 
компания за разпределе-
ние и продажба на при-
роден газ "Групо Сочета 
Газ Римини". Фирмата 
е създадена с цел при-
добиване на лицензи за 
продажба и разпреде-
ление на природен газ в 
България. "Групо Сочета 
Газ Римини" спечелва 
търга на ДКЕВР за избор 
на лицензиант в регион 
Тракия и съгласно бъл-
гарското законодател-
ство "Ситигаз България" 
АД получава лиценз за 
газоснабдяване и про-
дажба на природен газ 
през октомври 2006 г. 
Компанията започва из-
граждане на собствена 
газоразпределителна 
мрежа в 29 общини. Днес 
структурата на "Ситигаз 
България" АД се ръково-
ди от централен офис в 
София и локални офиси 
в Пловдив, Казанлък и 
Хасково.

Признание 
"Ситигаз България" се 

▶ успяхме да запазим консумацията на природен газ през 2009 на нивата от 2008 г. 
и това за нас е безспорен успех, казва председателят на съвета на директорите на 
"Ситигаз българия" ад  д-р инж. александър кожухаров 

Газоразпределителната мрежа на
"Ситигаз България" АД достигна 400 км

развива стремително за 
времето от получаване 
на окончателния лиценз 
преди по-малко от 4 го-
дини. Основните успехи 
на компанията са съсре-
доточени в продължа-
ващото строителство на 
газоразпределителната 
мрежа, което в началото 
на 2010 г. достига 400 км, 
както и в запазването на 
консумацията на приро-

ден газ през кризисната 
2009 на нивата от 2008 г., 
казва д-р инж.Александър 
Кожухаров, председател 
на съвета на директорите 
на "Ситигаз България". 
Така през 2009 г. общите 
инвестиции на компания-
та в регион Тракия дости-
гат до 30 млн. лв. В нача-
лото на юни тази година 
"Група Дружества Газ 
Римини" и Европейската 

банка за възстановяване 
и развитие парафираха 
договор за финансиране 
на "Ситигаз България" АД 
за регион Тракия на обща 
стойност 30 млн. EUR. 

Договорът с ЕБВР пред-
вижда финансиране през 
следващите три години 
на около 400 км газопро-
води в градовете на реги-
он Тракия. Дружеството 
вече започна подаването 

на природен газ по га-
зопроводната мрежа на 
град Чирпан. Компания-
та ще завърши в края на 
2010 г. и газификацията 
на общините Гълъбово и 
Раднево. В този проект 
"Ситигаз България" АД 
инвестира между 18 и 20 
млн. лв. за изграждане-
то на магистрални газо-
проводи в централната 
част на регион Тракия. 
През април тази година 
ДКЕВР връчи на "Сити-
газ България" АД лицен-
зии за разпределение и 
снабдяване с природен 
газ за територията на 
община Велинград. Днес 
"Ситигаз България" АД 
е пълноправен член на 
Българската асоциация 
"Природен газ", участ-
вайки активно във фор-
мирането на енергийния 
пазар у нас. Сътрудници 
на компанията са члено-
ве на различни комисии, 
комитети и отговорни 
органи в областта на 
енергетиката и използ-
ването на природен 
газ.

Перспективи 
Програмата на "Ситигаз 
България" за газифика-
ция на регион Тракия 
през 2010 г. предвижда  
довършване на първи и 
втори етап от газифи-

кацията на Чирпан, Ди-
митровград и Раковски, 
както и изграждане на 
газопровод между Ди-
митровград и Хасково. 
Предстои довършване-
то и на първия етап от 
газификацията на Бе-
лово, Раднево, Хасково, 
Кърджали и Велинград. 
Компанията стартира и 
работно проектиране на 
газификацията на Хар-
манли и Симеоновград.

Икономическата криза 
се отразява и на наша-
та работа по простата 
причина, че тя засяга 
бюджета на нашите кли-
енти, казва инж. Кожуха-
ров. В този аспект запаз-
ването на консумацията 
на природен газ през 
2009 на нивата от 2008 
г. за нас беше безспорен 
успех, като се има пред-
вид, че в кризата потреб-
лението на природен газ 
в България падна с 20%, 
допълва той. През юли 
"Ситигаз България" АД 
ще стартира нова про-
грама за битови клиенти, 
която има за цел, от 
една страна, да предста-
ви преимуществата на 
природния газ и да прех-
върли бюрократичните 
трудности в процеса на 
газификация от главата 
на клиента към неговия 
доставчик.

да са съсредоточени 6 
предприятия на тежката 
индустрия. Нормално е 
държавата да предпри-
еме необходимите мер-
ки, защото тези фирми 
плащат своите данъци 
в държавния бюджет, е 
мнението на общинското 
ръководство. За 2010 
г. община Гълъбово е 
определила в бюджета 
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300 000 лв. за ремонт 
на общинската пътна 
мрежа. Тези пари оба-
че ще стигнат само за 
частично изкърпване на 
общинските пътища. На 
дневен ред е и реша-
ването на проблема с 
наводненията в гълъ-
бовското село Обручи-
ще. Причината за със-
тоянието на селото е ин-
тензивната дейност на 
енергийните предпри-
ятия в региона. Затова 
надеждите са проблемът 
да бъде решен с общите 
усилия на всички фирми 
и институции. 

проекти 
Община Гълъбово има 
право да кандидатства 
само по програмата за 
селските райони и окол-
на среда от ОП на ЕС.  
По програмата за околна 
среда общината вече е 
представила проект за 
24 млн. EUR за изграж-
дане на  пречиствателна 
станция и частична ре-
конструкция на същест-
вуващата  водопроводна 
и канализационна мре-
жа. Поради недостиг на 
средства по програма 
„Околна среда” обаче 
проектът все още не 
е одобрен, макар че е 

минал успешно всички 
етапи. През миналата 
година общинското ръ-
ководство е представи-
ло и проект на стойност 
3 млн. EUR за рехаби-
литация на общинската 
пътна мрежа в селата 
Мъдрец и Главан. Не 
пропускаме възможност-
та за кандидатстване по 
проекти и постигаме ус-
пехи в тази посока, каз-
ва кметът. Благодарение 
на спечелен проект по 
ПУДООС на стойност 3 
млн. лв. вече е решен 
45-годишният проблем 
с водоснабдяването на 
селата Мъдрец, Главан 
и Помощник.

Бюджет 
Общинският съвет на 
Гълъбово е гласувал 
бюджет от 9.2 млн. лв. 
за 2010 г. В него са 
запазени всички соци-
ални приоритети. Пен-
сионерите отново ще 
имат възможността да 
пътуват с намаление, 
ще бъде финансиран с 
необходимите средства 
и  социалният патронаж, 
който е много важен за 
преобладаващо заста-
ряващото население в 
Гълъбово. 

Сашка Панайотова

“Благоустрояване и 
чистота” дава хляб 
на 400 души

Не е лесно в днешно 
време да избереш фир-
ма, която, извършвайки 
съответната услуга, да 
свърши работата така, 
сякаш я върши за себе 
си, казват от ръковод-
ството на община Гълъ-
бово. Това е само един от 
доводите, заради които 
общинското ръководство 
решава още през 1994 г. 
да създаде  фирма „Бла-
гоустройство и чистота” 
ЕООД, която е изцяло на 
общинско подчинение. 
В началото фирмата се 
грижи само за чистотата 
на промишлените обекти, 
които се намират на об-
щинска територия. Днес, 
16 години след своето 
основаване, „Благоу-
стройство и чистота” е 
разширила многократ-
но своята дейност и се 
грижи едновременно за 
почистване на строител-
ните обекти на територи-
ята на общината, озеле-
няване, сметоизвозване 
и охрана на промишлени 
предприятия, извършва 
и строително-монтажни 

Общинска фирма решава 
социалните проблеми

дейности. Фирмата се 
явява на търгове за раз-
личните обекти съгласно 
Закона за обществени-
те поръчки. В начало-
то в “Благоустройство и 
чистота” работят едва 
9 души. Днес броят им 
надхвърля 400.

Нормално е, след като 
понасяме всички отрица-
телни последици от то-
ва, че живеем в община, 
на територията на която 
има толкова много пред-
приятия от тежката ни 
промишленост, поне да 
осигурим хляб на хора-
та, които понасят тези 
последици, убеден е уп-
равителят на фирма „Бла-
гоустройство и чистота” 
Ангел Василев. Той със 
задоволство отбелязва, 
че работата на служите-
лите през последните го-
дини се е увеличила. Сега 
не само че не се налага 
съкращаване на хора,  а 
дори се назначават нови. 
Днес общинската фирма 
поддържа три звена: чис-
тота, охрана и СМР.

Основната дейност на 
общинска фирма „Бла-
гоустройство и чистота” 
през 2009 г. е свързана 
основно с изграждането 
на новата сграда на об-

„Алстом България”, пола-
гане на телефонен кабел 
на завод "Кнауф". Фирма-
та е извършила и специ-
ализирано почистване на 
административна сграда 
„Ей И Ес”, охраняват но-
востроящата се ТЕЦ „Ей 
И Ес Гълъбово”. Тя е трета 
година оператор на депо-
то за строителни и бито-
ви отпадъци. Извършва 
част от рекултивацията 
на депото и охраната му. 
Оборотът на фирма „Бла-
гоустройство и чистота” 
ЕООД за миналата годи-
на надхвърля 5 млн. лв. 
и е два пъти по-голям 
от предходната година. 
Малко фирми може да се 
похвалят с толкова добър 
оборот по време на ико-
номическата криза. Това 
е доказателство, че реше-
нието на  кметството на 
Гълъбово  за разширяване 
дейността на общинската 
фирма е правилно и е в 
услуга на хората, казва 
управителят на фирмата 
Ангел Василев.

Тази година фирмата 
ще върне над 400 000 лв. 
в общинската хазна под 
формата на дивиденти, 
тъй като е 100%  собстве-
ност на общината.

Сашка Панайотова

щинска администрация 
Гълъбово. Непрекъснато 
увеличаващите се поръч-
ки през годините  налагат  
“Благоустройство и чисто-
та” днес  да наема дори  
подизпълнители. Сред по-
важните обекти за 2009 г. 
са рекултивация на депо 
за опасни отпадъци на 
ТЕЦ „Марица-изток 3” в 
с. Медникарово, отводня-
ване на строителна пло-
щадка на завод "Кнауф" в 
с. Медникарово, направа 
на паркинг по договор с 

▶ ангел василев, управи-
тел на общинска фирма 
“благоустрояване и 
чистота”
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компания ALPIQ, започ-
на строителство на вет-
рогенераторен парк за 
възобновяема енергия 
на стойност 170 млн.
EUR. Българо-германско-
то дружество BCI ООД 
пък ще инвестира 200 
млн. EUR в изгражда-
нето на фотоволтаична 
система на територията 
на три казанлъшки села 
– Ясеново, Черганово и 
Голямо Дряново. 

Етапи
В края на 2010 г. ще 
бъдат направени изпи-
танията на първия етап 
от изграждането на вет-
рогенераторния парк. 
Към инвестициите от 370 
млн. EUR в изграждането 
на ВЕИ трябва да приба-
вим и инвестицията от 
14.5 млн. лв., направена 
от руския инвеститор 
"Промет" на територия-

та на Казанлък, посоч-
ва кметът на общината 
Стефан Дамянов. През 
2009 г. в Казанлък от-
вори врати и магазин 
на "Кауфланд", както 
и модерния търговски 
комплекс "Изток". През 
2010 г. инвеститорски 
интерес към общината 
са заявили и "Пени Мар-
кет" и "Технополис". Ако 
казанлъшкия общински 
съвет подкрепи инвести-
ционните намерения на 
"Кълвача инвестмънт",  
компанията ще изгради 
голф игрище и летищен 
комплекс на обща стой-
ност 70 млн. EUR.

Опит
Общинското ръковод-
ство притежава добър 
опит в писането и за-
щитаването на проекти. 
Още преди участието 
в структурните фондо-

370
▶ млн.EUR ще  
бъдат инвестирани 
във ВЕИ в  община 
Казанлък

Община Казанлък е сред 
общините в България, 
към които интересът на 
чуждестранните инвес-
титори нараства незави-
симо от икономическата 
криза. Ще бъдем една 
от основните общини, 
на чиято територия ще 
бъдат реализирани ма-
щабни проекти в сфе-
рата на възобновяемите 
енергийни източници, 
казва кметът на община-
та Стефан Дамянов.

През 2009 г. "ВЕТрО-
КОМ" ЕООД, дъщерна 
фирма на швейцарската 

▶ От 2004 до 2010 г. сме реализирали проекти на стойност 77 млн. лв., казва кметът на                                          община Казанлък Стефан 
Дамянов

Интересът на 
чуждестранните инвеститори 
към общината нараства 
въпреки кризата

Швейцарската ком-
пания АLPIQ Ltd. 
инвестира 80 млн. 
евро в изграждането 
на ветрогенераторен 
парк под Бузлуджа

Вятърният парк „ВЕТрО-
КОМ” е първата фаза от 
развитието на мащабeн 
проект, собственост на 
дружеството „ВЕТрОКОМ” 
ЕООД, учредено на 14 
юли 2004 г. Дружеството 
е създадено специално за 
разработване на проекта 
за изграждане и експло-
атация на вятърен парк 
в района на с. Енина, об-
щина Казанлък. разполо-
жен е в близост до връх 
Бузлуджа. Дружеството 
е 100% собственост на 
швейцарското дружество 
ALPIQ Ltd. (с предишно 
наименование Aare-Tessin 
Ltd. for Electricity (ATEL)/ 
www.alpiq.com). Еднолич-
ният собственик на „ВЕТ-
рОКОМ” ЕООД и инвести-
тор на проекта е частно 
дружество със седалище в 
Швейцария. Дружеството 
АLPIQ Ltd. остава основен 
инвеститор в проекта за 
изграждане на вятърен 
парк „ВЕТрОКОМ”.

Инвеститорът
Компанията е най-големи-
ят доставчик на енергия в 
Швейцария и оперира на 

„ВЕТрОКОМ” ООД с най-
дългосрочен лиценз от ДКЕВр

▶ Председателят на ДКЕВР Ангел Семерджиев връчи на адвокат Гугушев лиценз за 
производство на електрическа енергия, издаден за срок от 25 години

в България. развитието 
на вятърния проект се 
подпомага юридически 
във всички фази и по 
всички въпроси от не-
говото придобиване до 
пускане в експлоатация 
от една от водещите ад-
вокатски кантори в репу-
блика България – „Гугу-
шев & Партньори” (www.
gugushev.com). Като 
управляващ съдружник 
адвокат Стефан Гугушев 
участва в решаването на 
всички въпроси, касаещи 
развитието на вятърен 
парк „ВЕТрОКОМ”. През 
април 2010 г. официално 
му бе връчен от предсе-
дателя на Държавната 
комисията по енергий-
но и водно регулиране 
Ангел Семерджиев ли-
ценз за производство на 
електроенергия. Това е 
първият лиценз, даден за 
толкова дълъг срок - 25 
години, което показва 
доверието на българския 
енергиен регулатор към 

инвеститора.

Оборудване
Цялото оборудване на 
вятърен парк „ВЕТрО-
КОМ” е произведено през 
2009/2010 г. Вятърните 
турбини модел FL2500-90 
са изработени от водеща-
та в този сектор герман-
ска компания Fuhrländer 
(Fuhrländer http://www.
fuhrlaender.de). Моделът 
FL2500 е нова турбина 
с мощност 2.5 MW, с ва-
риации на диаметъра на 
ротора 80, 90 и 100 м. 
Благодарение на идеята 
за лесно изкачване смя-
ната на всички основни 
компоненти е възможна 
без нуждата от специал-
ни кранове, като по този 
начин експлоатационните 
разходи за монтиране на 
резервни части и за под-
дръжка са значително 
по-ниски. Вятърният парк 
ще бъде приведен в екс-
плоатация на 4 етапа от 
юли до август 2010 г.

територията на цяла Евро-
па. Основните продукти на 
дружеството може да се 
разделят на два сегмента –  
енергия и енергийни ус-
луги. Основният пазар 
за енергийния сегмент 
са Швейцария, Италия, 
Германия и страните от 
Централна и Източна Ев-
ропа. Сегментът с енер-
гийните услуги покрива 
пазарите в Швейцария и 
Германия, където ATEL, 
ATEL-Installationstechnik AG 
и GAH Group са водещи 
доставчици на енергийни 
услуги. ALPIQ Ltd. има над 
20 представителства из 

цяла Европа. Електроцен-
тралите, притежавани от 
дружеството, имат инста-
лиран производствен ка-
пацитет от 3900 мегавата. 
За да се покрие цикълът 
от предоставяни проду-
кти, дружеството предлага 
своите енергийни услуги 
чрез други 30 предста-
вителства в 200 града и 
региона в Европа.

Планове
В република България 
ALPIQ Ltd. планира да 
развие един от своите 
най-амбициозни енергий-
ни проекти – изграждане 

на вятърния парк „ВЕТрО-
КОМ” на връх Бузлуджа. 
Паркът ще се състои от 
20 генератора с единична 
мощност 2.5 MW и обща 
мощност от 50 MW, като в 
следващите две години се 
планира разширение на 
вятърния парк с още 22.5 
MW. За тази инвестиция в 
размер на приблизително 
80 млн. EUR дружество-
то „ВЕТрОКОМ” ЕООД е 
получило сертификат за 
клас „А” инвеститор от 
Българската агенция за 
инвестиции през февруа-
ри 2008 г., което е най-ви-
сокото ниво за инвеститор 
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▶ От 2004 до 2010 г. сме реализирали проекти на стойност 77 млн. лв., казва кметът на                                          община Казанлък Стефан 
Дамянов

ве на ЕС създадохме 
дирекция в общината, 
която натрупа опит от 
предприсъединителните 
фондове. 

Общината има над 
32 обекта, спечелени 
по различни програми, 
казва Стефан Дамянов. 
Общата стойност на  ре-
ализираните проекти по 
предприсъединителните 
и структуроопределящи-
те фондове на ЕС от 2004 
до 2010 г. възлиза на 77 
млн. лв. Най-мащабният 
проект е "Интегриран 
воден проект, етап 1" на 
стойност 6.422 млн. лв., 
който включва изграж-
дане на канализационна 
мрежа, реконструкция 
на водопроводна и път-
на мрежа на кв. „Христо 
Ботев”, изграждане на 
канализационна помпе-
на станция и тласкател 
в курортното село Овощ-
ник. 

Финансиране
Проектът е спечелен от 
общината по ОП „Околна 
среда” и е финансиран 
със средства на Кохе-
зионния фонд на ЕС и 
национално съфинан-
сиране. Селата Розово, 
Средногорово, Чергано-

во, Копринка и Шей-
ново с подкрепата на 
община Казанлък успя-
ват да спечелят проекти 
по кампанията „Чиста 
околна среда”, всеки на 
стойност 10 000 лв. 

Кризата
Средномесечно безра-
ботните в общината се 
увеличават със 100 души 
по данни на бюрото по 
труда. Само в продъл-
жение на 6 месеца, от 
ноември миналата годи-
на до март тази година, 
безработицата е нарас-
нала от 4.7 на 7.2%. 
Срещите на общинското 
ръководство със съвета 
по бизнес в Казанлък 
целят конструктивно 
обсъждане на необхо-
димостта от разкриване 
на нови работни места 
и подробно разяснява-
не на двете програми 
за трудова заетост „Аз 
мога” и „Развитие”. Кме-
тът Стефан Дамянов ще 
предложи за разглеж-
дане пред УС на НСОРБ 
въпросите за трудовата 
заетост и пазарната по-
литика на държавата в 
контекста на развитие 
на българските общини. 

Сашка панайотова

Община Казанлък  развива 
успешно туризма
Община Казанлък има 
всички условия да заеме 
едно от водещите места 
в сферата на туризма 
у нас, казва кметът Да-
мянов. Реализираните  
обекти в сферата на ту-
ризма в общината са на 
стойност 2.6 млн. лв.

Наследство
Важен принос за разви-
тието на туризма дава 
културно-историческото 
наследство, което при-
влича туристи от чужби-
на и страната. На първи 
етап е вече одобреният 
проект „Развитие на ту-
ристическите атракции в 
Долината на тракийските 
царе”, който включва 9 
тракийски гробници -  
Казанлъшката Оструша, 
Шишманец, Хелвеция, 
Грифоните, Крън-2, Го-
ляма Косматка, Голяма 
Арсеналка и гробницата 
при с. Долно Изворово. 
Общият бюджет на про-
екта е 4.299 млн. лв., а 
размерът на безвъзмезд-
ната финансова помощ е 
3.654 млн.  лв. Основната 
цел на проекта е повиша-
ване на туристическия 
потенциал, който прите-
жава региона. Празникът 
на розата и Дните на тра-
кийската култура са уни-

кални празници в Бълга-
рия и ние ще продължим 
да работим за тяхното 
популяризиране, казва 
кметът Стефан Дамянов. 
Подготвен и внесен  за 
разглеждане е проектът 
за парк “Розариум”. 

приоритети
Сред приоритетните 
задачи на общинското 
ръководство е рехаби-
литацията на пътната 
мрежа. В приетата от 
общинския съвет Ин-

вестиционна програма 
на община Казанлък са 
предвидени средства в 
размер на 1 006 700 
лв. за реконструкция 
на улици в Казанлък и 
населените места в об-
щината. 
 Общината успешно е 
защитила и редица про-
екти и в сферата на об-
разованието. В края на 
2009 г. стартира проек-
тът “Национална школа 
по физика в Казанлък” на 
стойност 112 хил. лв. 

▶ Рехабилитацията на улиците и пътищата е приоритет за 
община Казанлък

В края на 2009 г. Заводът за опа-
ковки въведе  в редовна експлоа-
тация новата осемцветна машина 
зa ротогравюра Sciavy/Bobst . Ма-
шината е с онлайн каширане, с което 
е единствената в България. Новата 
технологична линия е оборудвана с 
електронен регистър за следене на пе-
чата, което дава възможност за висока 
скорост. Последните две секции са 
обръщащи и това позволява нанасяне 
на частичен лак, а също така и coldseal 
(студено залепване). 

С тази успешно усвоена инвес-
тиция Заводът за опаковки отго-
варя на увеличените изисквания 
за качествен печат, конкурентни 

цени и продукция, съобразена с 
европейските стандарти. 

Освен новото оборудване полигра-
фичната база притежава и екип с 
богат опит  с тази технология на печат 
в България. Заводът има машина за 
ротогравюрен печат от създаването 
си през 1970 г. 

Освен конкурентните цени се 
гарантират качеството и безопас-
ността на произведените опаков-
ки. Предприятието притежава серти-
фикатите ISO 9001/2008 и ISO 22000.

Ръководството на компанията отчита 
положителни резултати от направена-
та инвестиция и привличането на нови 
корпоративни клиенти.

Заводът за опаковки на  
Захарни заводи АД инвестира 

в модерно оборудване

 Наш изобретател направи нов 
вид автомобилен двигател
Инженер Ангел Недев от 
Стара Загора вече 11 го-
дини работи върху съз-
даването на принципно 
нов двигател с вътреш-
но горене. Преодолял е 
хиляди бюрократични 
спънки и скептицизма на 
не един учен, че идеята 
му за много по-ефекти-
вен двигател от тради-
ционните с коляно-мото-
вилков механизъм може 
да работи на практика и 
да бъде внедрена в се-
рийно производство. Въ-
преки трудностите днес 
изобретението на инж. 
Недев има официално-
то признание на учени 
от БАН и е преминало 

успешно изпитания в 
лаборатория за евро-
пейска сертификация. 
Разработването на дви-
гателя продължава чрез 
спечелен проект от Из-
пълнителната агенция 
за насърчаване на малки 
и средни предприятия 
по Оперативна програ-
ма „Развитие на конку-
рентоспособността за 
българската икономика 
2007-2013 г.”.

идеята
Благодарение на евро-
пейския проект и на фи-
нансовата и логистична 
помощ на старозагор-
ския машиностроителен 

холдинг „Загора” днес 
инж. Недев е изработил 
няколко модела на ком-
пресори, които работят 
на новаторския принцип. 
Достатъчно е само да се 
добави горивно-запали-
телна система, за да се 
превърне компресорът 
в двигател с вътрешно 
горене, посочва инж.
Недев, който вече е го-
тов с идейния проект. 
Новият тип двигател има 
по-малко движещи се 
части, много по-лесен е 
за производство и под-
дръжка и постига много 
по-висок КПД, като ра-
боти почти без триене 
на частите.

предимствата 
Тестовете потвържда-
ват, че двигателят на 
инж. Недев е между 
16 и 20% по-икономи-
чен от традиционните 
двигатели с вътрешно 
горене. В процеса на 
доказването си всеки 
един нов двигател пре-
минава през модел на 
компресор, така че това 
е нещо нормално, казва 
инж.Недев. При тестове-
те на изобретението му 
принципно новият ком-
пресор вдигнал наляга-
не от 20 атмосфери при 
1650 оборота в минута. 
Изделието може да вди-
гне дори няколко пъти 
по-големи обороти, и то 
без типичните вибрации 
и шум при традиционни-
те компресори.

Сашка Панайотова
▶ Инж. Недев е разработил няколко модела на компресо-
ри, които работят на новаторския принцип
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България с най-старата земеделска 
техника в Европейския съюз
БАТА Агро  
посрещна 87 фирми 
в Стара Загора

Съществуващата в Бълга-
рия земеделска техника е 
на нивото от 1960 г. Това 
прави агросекторът у нас 
неконкурентоспособен, 
каза в Стара Загора пред-
седателят на УС на БАТА 
Христофор Бунарджиев. 
Той откри най-голямо-
то изложение, организи-
рано досега в областта 
на селското стопанство 
- БАТА Агро 2010.   В Асо-
циацията на търговците 
на агротехника членуват 
15 водещи фирми. За 
последните 3 години те 
са доставили машини и 
съоръжения за селското 
стопанство за 984 млн. 
лв. Въпреки това спрямо 
останалите държави от 
ЕС България се нарежда 
на последните места по 
обновяване на машинния 
парк в сферата на сел-
ското стопанство. През 
2009 г. са били подменени 
едва 2.6% от тракторите 
и 4% от комбайните. Така 
например тракторите, с 
които разполагат същест-

▶ Заместник-министърът на земеделието и храните Цветан Димитров лично се увери в 
предимствата на техниката на  фирма "Златекс" ООД

от порядъка на 100 000 
киловата за трактори и 
50 000 киловата за ком-
байни.

Мерките
Независимо от кризата 
последните 2 години са 
най-силни в продажбата 
на нова селскостопанска 
техника в България. За да 
се запази тази тенденция, 
е наложително преструк-
туриране и прехвърляне 
на средства от останалите 
нерезервирани бюджети 
към мярка 121. Очаквани-
ята са поне още 200 млн. 
лв. от други мерки да се 
пренасочат по мярката, 
но това може да стане 
най-рано догодина. 

Клиентите
Организатор на изложе-
нието В Стара Загора е 
Българската асоциация на 
търговците на агротехни-
ка в България. На площ от 
17 000 кв. м на пистата 
на летище Стара Загора 
разположиха щандовете 
си над 87 фирми. Те пред-
ставиха продуктите на 
над 300 световноизвестни 
производители на агро-
техника. На изложението 

в Стара Загора гостува 
и германска делегация, 
предвождана от Астрид 
Гротелюшен - министър 
на земеделието и храните 
на Долна Саксония, проф.
д-р Еберхард Хаунхорст 
- президент на службата 
за защита на потребите-
лите и безопасността на 
хранителните продукти 
на федерална провинция 
Долна Саксония. 

Формата на изложени-
ето е много интересна и 
уникална за България, 
каза при откриването му 
председателят на УС на 
БАТА Христофор Бунар-
джиев. Освен статичното 
представяне на експо-
натите демонстрираме 
един различен, динами-
чен формат, направен по-
средством две методики. 
Първата представлява 
тест драйв на машините 
по пистата на летището в 
Стара Загора, а втората е 
същинската им работа в 
полето,  където машините 
може да бъдат изпитани 
в реални работни усло-
вия -  процеси като кул-
тивиране, оран, сеитба, 
допълни той.

Сашка Панайотова

вуващите стопанства у 
нас, са 4 пъти по-малко 
от тези в Гърция, посочва 
Христофор Бунарджиев. 
В края на 2009 г. 92% от 
тракторите в България са 
над 10-годишни, а сред-
ната им възраст е 21 годи-
ни. Средната възраст при 

комбайните е 18 години. 
За последните 3 години са 
продадени 4400 трактора, 
960 комбайна, 860 плуга, 
565 брани, 1150 сеялки. 
Така, ако средно в Европа 
се падат 240 киловата 
на 100 хектара земя, за 
България те са едва 138 

киловата. В ЕС на един 
трактор се падат сред-
но 197 дка обработваеми 
площи, докато в България 
един трактор обработва 
средно 640 дка. За по-
стигане на показатели, 
близки до средните в ЕС, 
са необходими мощности 

"Стандард Профил"  започна  
работа за "Фолксваген Груп" 
"Стандард Профил Бъл-
гария" остана верен на 
намеренията си да пече-
ли всяка година по един 
нов клиент. Докато през 
миналата година това 
беше "Фиат", от април 
тази година старозагор-
ската фирма работи вече 
и с автомобилния кон-
церн "Фолксваген Груп", 
съобщи изпълнителният 
директор на предприяти-
ето Петър Ангелов. Сега 
"Стандард Профил" има 
вече три големи клиента: 
"Дженерал мотърс", "Фи-
ат Груп" и "Фолксфаген 
Груп". Фирмата започва 
серийно производство 
за "Фолксваген", като 
първите произведени ка-
учукови уплътнения ще 
бъдат за модела "Фолкс-
ваген Транспортер". В 
следващия етап ще за-
почне производство на 
каучукови уплътнения 
и за лекотоварния ав-
томобил "Фолксфаген 
Кади", който регистри-
ра сериозни продажби 
по света. Това за нас е 
сериозен успех, защото 
"Фолксваген" е номер 
едно като производител 
в света и дори надмина 
"Тойота", посочва Петър 
Ангелов. Старозагорска-
та фирма ще произвежда 
годишно за двата модела 
на "Фолксфаген" око-
ло 500 000 комплекта 
уплътнения, тоест око-
ло 8-10 хиляди единици 
седмично.

Вследствие на новия 

договор "Стандард Про-
фил България" ще оси-
гури работа за още 60 
души. Ще бъдат допъл-
нително назначени и 
двама специалисти в от-
дел "Логистика", трима в 
отдел „Поддръжка”, по 
един – във финансовия 
и инженерния  отдел на 
фирмата.

Новият проект отго-
варя на нашата бизнес 
стратегия. Следващите 
ни планове са да спече-
лим за клиенти и "Рено 
Груп" и това вероятно 
ще стане още в края 
на тази година, казва 
Ангелов. 

Спечелването на дос-
татъчно нови клиенти 
е успешен модел на 

"Стандард Профил Бъл-
гария" за  преодоляване 
на тежките последствия 
от икономическата кри-
за. Преминаването на 
клиентите от фирма-
та майка в Турция към 
българската фирма е и 
начин за разпределяне 
на финансовия риск. За 
първото четиримесечие 
предприятието има ре-
ализирани продажби на 
стойност 2.8 млн. EUR, 
което е с 40% повече от 
миналата година.

По-добрите продажби 
рефлектират и върху 
възнагражденията на 
работниците. Те са уве-
личени средно с около 
10%.

Сашка Панайотова

▶ Оставаме верни на намеренията си всяка година  
да печелим нов клиент, казва изп. директор  
на "Стандард Профил България" Петър Ангелов
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Най-големият ком-
байн в света CLAAS 
LEXION 600 намери 
своя първи клиент в 
Южна България на първо-
то по рода си изложение на 
агротехника БАТА Агро –  
Стара Загора, което се 
проведе от 11 до 15 май 
2010 г. Комбайнът CLAAS 
LEXION 600 е способен да 
прибира от 60 до 100 тона 
пшеница на час, казват 
официалните дилъри на 
марката CLAAS за България 
– фирма "Рапид КБ" ООД. 
През последните години 
фирма "Рапид КБ" ООД 
е продала 14 комбайна 
от този модел. Исполинът 
CLAAS LEXION 600 на прак-
тика замества три обик-
новени машини. Въпреки 
размерите си машината се 
обслужва само от двама 

души, докато традицион-
ните комбайни изискват 
екип от шест души, посоч-
ва инж. Георги Богоев, уп-
равляващ съдружник във 
фирма "Рапид" ООД. Ако 
сметнем ефективността 
на тази машина, излиза, 
че разходите,  които пра-
вим за единица прибрана 
продукция за тон зърно, 
са многократно по-малко, 
казва той. На изложението 
БАТА Агро 2010 фирма-
та представи и комбайн 
CLAAS AVERO 240, както и 
трактор от новите модели 
CLAAS ARION 420.

Фирма "Рапид КБ" 
ООД е на българския 
пазар вече 20 години. 
От своето основаване до 
днес фирмата е всепризнат 
вносител № 1 на земедел-
ска техника на българския 

пазар от водещи световни 
производители като КЛААС, 
АМАЦОНЕ, ВАЛТЕРШАЙД, 
ЩТРАУТМАН, РЕГЕНТ, КИС-
ЛИНГ и др. Фирма "Ра-
пид КБ" ООД разполага 
със собствени  филиали 
и регионални складове в 
Русе и Добрич, както и с 
много дистрибутори и по-
средници на територията 
на страната. Дистрибутор 
на фирмата в региона на 
Стара Загора е фирма "Аг-
рогарант сервиз" ООД. 

Успяхме да накараме 
фирмите майки на селско-
стопанска техника да нама-
лят цените и това до голя-
ма степен улесни нашите  
клиенти. Намалението на 
цените е нормално във вре-
ме на криза, когато хората 
се страхуват да инвестират, 
казва инж. Богоев.

Концернът откри 
най-големия си фо-
товолтаичен парк 

EVN откри фотоволтаи-
чен парк, който се на-
мира край с. Блатец, 
община Сливен. Паркът 
е най-големият в цялата 
EVN Група и първият за 
EVN, който е изграден 
извън Австрия. В него са 
инвестирани повече от 6 
млн. лв. През следващи-
те няколко години кон-
цернът предвижда още 
400 млн. лв. за осъщест-
вяване на други проекти 
в България в областта 
на ВЕИ. Съоръженията 
ще бъдат дори по-голе-
ми от фотоволтаичния  
парк край с. Блатец. То-
ва съобщи д-р Петер 
Лайр, член на УС на 
EVN AG Австрия. Имаме 
необходимия капитал, 
за да стартираме проек-
тите си, необходимо ни 
е само разрешение от 
съответните институции, 
добави той. EVN е инвес-
тирала през миналата 
година 250 млн. EUR за 

EVN ще инвестира 400 млн. лв. 
във ВЕИ проекти в България

общо 3 групи фотовол-
таични елементи с об-
ща мощност 836.7 kWp. 
През декември 2009 г. 
беше пусната в техни-
чески пробна експлоа-
тация първата част от 
централата. Тя се със-
тои от 2376 тънкослойни 
силициеви елементи с 
капацитет 178.2 kWp. 
В началото на 2010 г. в 
експлоатация са въве-
дени и другите две гру-
пи. Едната се състои от 
1584 соларни модула от 
монокристален силиций 
с мощност 380.16 kWp , 
а другата е съставена от 
960 соларни модула от 
монокристален силиций 
с общ капацитет 278.4 
kWp.

Произведената до мо-
мента електроенергия 
е 342 000 киловатчаса. 
Работата на соларния 
парк вече дава своя по-
ложителен ефект върху 
околната среда - само 
до момента са спестени 
222 тона вредни емисии 
въглероден диоксид, съ-
общават от EVN.

Сашка Панайотова 

▶ Инвестираме дългосрочно в България, казва д-р Петер Лайр, член на УС на EVN AG Австрия

изграждане на ВЕИ.
Новоизградената слън-

чева централа край 
Сливен е собственост 
на „Натукрафт” ЕООД 
– дружество от групата 

на EVN, което развива 
проекти в областта на 
възобновяемите енер-
гийни източници.

Съоръжението е раз-
положено на площ от 

23 дка. Инвеститорите 
очакват да си възвърнат 
вложените средства за 
изграждане на центра-
лата за 14 години. Иска-
ме дългосрочно да оста-

нем в България , затова 
и инвестиционните ни 
планове са дългосрочни, 
каза д-р Лайр.

Новоизграденият со-
ларен парк се състои от 

"Рапид КБ" ООД с успешно 
участие в БАТА Агро 2010

Фирма "Агрогарант сервиз" ООД 
е създадена през 1994 г. в гр. Стара 
Загора. Тя е официален дистрибутор 
на висококачествена селскостопанска 
техника и инвентар от световни лидери 
в производството на машини CLAAS, 
AMAZONE, REGENT, BERTHOUD и др.

Осигуряваме целогодишно 
диагностика и сервиз в собствени 
ремонтни бази и на място при 
клиента. Фирмата разполага с голяма 
складова база и сервизни помещения 
на територията на гр. Стара Загора и 
мобилни сервизни групи. Поддържаме 
наличност от оригинални резервни 
части и консумативи на предлаганата от 
нас техника.
В сервизната база на фирмата се
извършва основен ремонт на 
двигатели

за камиони: Mercedes, MAN, 
Scania. Правим ремонти на сложна 
селскостопанска техника, монтираме 
двигатели "Мерцедес" на трактори Т150К.
Предлагаме разработване на 
проекти по европейските програми 
за финансиране. Сътрудничим на 
нашите клиенти за преференциално 
кредитиране от водещите банки в 
България.
Благодарение на перфектни 
финансови условия, гъвкави 
лизингови схеми, добри възможности 
за договаряне, гарантиращи свобода 
и сигурност във финансов аспект на 
бизнеса, взаимно изгодно финансово-
търговско сътрудничество с подчертана
коректност към клиенти и търговски
партньори "Агрогарант сервиз" ООД
непрекъснато разширява своя дял на
пазара на земеделска техника.
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Жътварите в Старо-
загорско се надяват 
на 340 кг от декар 

През 2010 г. очакваме 
по-добри добиви на пше-
ница от миналогодишни-
те, казва председателят 
на УС на Националната 
асоциация на зърнопро-
изводителите Радослав 
Христов. През март и ап-
рил (основните месеци, 
през които се формира 
добивът на пшеница) 
имаше добро влагозапа-
сяване и затова в момен-
та пшеницата е добра, 
допълва той. От Наци-
оналната асоциация на 
зърнопроизводителите 
очакват средни добиви 
за страната от 320 до 
350 кг пшеница от декар, 
докато през миналата 
година средният добив е 
бил 300-310 кг. Въпреки 
добрите прогнози общото 
произведено количество 
пшеница  най-вероятно 
няма да надвиши минало-
годишния добив, защото 
са засети с 500 000 декара 
по-малко, смята Радослав 
Христов. Причините за 
това са неблагоприятни-

очакваме добитата пшеница  тази година да 
стигне 3.5 млн. т, казва председателят на ус на Наз 
радослав Христов

▶

те климатични условия 
през есента на миналата 
година и финансовите за-
труднения на фермерите 
заради икономическата 
криза. Голяма част от тях 
са останали без средства 
и са били принудени да 
засеят площите си с про-
летни култури.

Земеделците в Старо-
загорско се надяват до-
бивите от пшеница да 

стигнат нива от около 340 
кг на декар, докато през 
миналата година средно 
от декар те са прибрали 
максимум 310-315 кг.

Тенденции
От няколко години Бълга-
рия е нетен износител на 
зърнени култури, което 
носи зелени пари на дър-
жавата. През 2009 г. стра-
ната ни е изнесла прибли-

зително 2 млн. т пшеница, 
казва Радослав Христов. 
Винаги сме произвеждали 
повече пшеница, ечемик 
и слънчоглед от това, ко-
ето имаме като вътрешно 
потребление. Този факт 
според зърнопроизводи-
телите се използва от 
преработвателите, за да 
държат изкупните цени 
ниски на вътрешния па-
зар. За последната година 
средната продажна цена 
на хлебната пшеница е 
21-22 ст. или 220 лв. за 
тон. Цената на слънчогле-
да регистрира сериозни 
амплитуди, движейки се 
между 300 и 600 лв. за 
тон, припомнят от НАЗ. 
Тенденциите по отноше-
ние на цената на пшени-
цата не са по-различни от 
това, което е било през 
последните години –  
очакванията са от 180 до 
230 лв. за тон.

През 2010 г. България 
най-вероятно ще добие 
около 3.5 млн. т пшеница, 
като очакваният износ ще 
бъде отново около 2 млн. 
т. Похвална е работата 
на търговците на зърно в 
България, смятат от бран-
шовата организация. През 

последните години екс-
портът на пшеница върви 
много добре за България. 
Търговците са добре за-
познати с пазарите в Близ-
кия изток, в Египет, Сирия 
и други страни. Въпреки 
всичко България все още 
не може да си позволи 
модерна технология, чрез 
която да произвежда пше-
ница при максимум 150 лв. 
разход на декар. 

Проблеми
Въпреки направените от 
нас предложения за про-
мени на Закона за опаз-
ване на земеделските зе-
ми на първо четене бяха 
приети текстове, които 
не гарантират опазване 
на плодородната земя в 
България, категорични са 
от браншовата организа-
ция. Сега според закона 
възобновяеми енергийни 
източници не може да се 
изграждат върху земя от 1 
до 4 категория, освен ако 
земята не попада в енер-
гийния план на МИЕ за 
изграждане на нови мощ-
ности. Това допълнение в 
закона според НАЗ отнема 
правото на земеделците 
да опазят плодородната 

Зърнопроизводители очакват 
по-добри добиви на пшеница

земя в България и създава 
условия за корупция. 

НАЗ отдавна е внесла 
предложение за прехвър-
ляне на средства от други 
мерки по Програмата за 
развитие на селските ра-
йони към мярка 121, по 
която средствата вече са 
изчерпани. На практика 
от 5 месеца няма никакво 
движение на подадени 
проекти по мярка 121. 
Случват се само частич-
ни плащания, а в също-
то време чакат да бъдат 
разгледани 617 проекта 
на земеделски стопани, 
нуждаещи се от спешно 
обновяване на агроте-
хниката. Резултатите от 
междинната оценка на 
Програмата за развитие 
на селските райони по-
казват, че по много от 
мерките усвояемостта на 
средствата е едва 0.5%, 
докато по мярка 121 тя 
надхвърля 100%. На 18 
май е приета и промяна 
в Наредба № 8, която 
касае мярка 121. Там са 
наложени  промени, които 
влизат в сила със задна 
дата, а това според НАЗ е 
недопустимо.

сашка панайотова

Асоциация по ВиК беше 
учредена в Стара Загора

Областният управител 
на Стара Загора Йордан 
Николов, кметовете на 
11-те общини в областта 
и кметът на Тополовград 
Евтимия Крачолова под-
писаха учредителен акт за 
създаване на Асоциация 
по ВиК. Въз основа на биз-
нес плановете на ВиК вече 
не дружествата, а асоциа-
цията ще излиза с предло-
жение за цената на водата 
пред ДКЕВР в съответния 
регион. Организацията ще 
кандидатства и за финан-
сиране чрез оперативните 
програми на ЕС.

За председател на асо-
циацията в Стара Загора 
беше избран областният 
управител Йордан Ни-
колов, а кметовете на 
общините са нейни чле-
нове.  Срещата се ор-
ганизира във връзка с 
последните промени в 

Закона за водите от юни 
2009 г. Промените пред-
виждат за нуждите на 
управлението, планира-
нето и изграждането на 
ВиК системи, както и за 
предоставянето на ВиК 
услуги страната да бъде 
разделена на обособени 
територии. Асоциацията 
по ВиК не е търговско 
дружество, няма да фор-
мира и разпределя печал-
ба. Държавата в лицето 
на областния управител 
има 35% дялово участие, 
а останалите 65% са раз-
пределени между общи-
ните пропорционално на 
броя на населението им.

Новоучредената асоци-
ация ще извършва пла-
ниране и развитие на сек-
тора, ще определя ВиК 
оператора и ще одобря-
ва неговия бизнес план. 
Идеята на промяната е 

собствеността да се прех-
върли на общините чрез 
асоциацията. Тя ще взи-
ма основните решения, 
а операторът ще бъде 
изпълнител на волята й, 
каза управителят на ВиК 
Стара Загора инж. Румен 
Райков.

Съоръженията на ВиК 
се изваждат от активите 
на дружествата и стават 
публична държавна или 
публична общинска соб-
ственост, а ВиК друже-
ствата ще са само техни 
оператори. Ако едно съ-
оръжение се намира  на 
територията само на една 
община, то става публична 
общинска собственост, но 
ако обхваща територия- 
та на две и повече об-
щини, съоръжението ще 
бъде  публична държавна 
собственост.

Сашка Панайотова

▶ асоциацията по Вик ще прави  предложение за цената на водата пред дкеВр



Тежка е екологичната ко-
рона. Знае го добре British 
Petroleum в момента, като 
плаща с малко под мили-
ард долара немарливостта 
на някои свои работници по 
поддръжката. Тонове нефт 
се изливат в Мексиканския 
залив, а хиляди хора по земя-
та угрижено сбърчват челата 
си и се чудят дали бензинът 
отново ще поскъпне. Акции-
те на ВР на Лондонската 
борса всеки ден се сриват с 
умопомрачителни проценти, 
светът тръпне в очакване на 
2012 г., а дупката в океана е 
сигурен признак, че “онова” 
ще се случи. 

Лесният петрол свърши, 
дойде времето на рисковото 
копаене надълбоко, шама-

низират водещи енергийни 
специалисти. Това е само 
началото, сякаш злорадстват 
медийни анализатори, които 
денонощно четат бюлетини-
те и прелистват с чай и бис-
квити доклади и изследвания 
на независими експерти в 
свободното си време. Поло-
жението е ситуация, както 
биха казали някои по-отрака-
ни и недотам интелигентни 
зевзеци от Шопския край. И 
тогава идва Mercedes S400 
Hybrid.

Нови хоризонти
Daimler са гигантски кон-
церн, който инвестира и 
развива множество техно-
логии и подобрения. Краят 
на течните горива, борбата 

с изгорелите газове и ус-
тойчивото развитие са част 
и от “аджендата” на техния 
висш мениджмънт, който 
играе романтично танго с 
енергийните концерни от 
десетилетия. Техническото 
решение на Daimler може 
би ще бъде определено от 
скептиците като закъсня-
ло, половинчато или дори 
неефективно. Защото S400 
Hybrid на пазара е достъпна 
лимузина с технологията на 
т.нар. “мек” хибрид. При 
пълните хибриди, познати от 
моделите на Toyota и Lexus, 
бензиновият агрегат работи 
съвместно с електромотор, 
като мощността на този елек-
трически двигател е доста-
тъчна, така че да осигури 

възможност за задвижване на 
автомобила и в режим само 
на ток. При решението на 
Mercedes електромотор съ-
що има, но той не позволява 
автономен режим. Другата 
особеност е използването 
на литиево-йонни батерии 
вместо досега популярните 
NiMH-акумулатори. Концеп-
цията на Mercedes хибрида е 
осигуряване на допълнител-
на тяга при потегляне (когато 
е най-необходима) и режим 
на покой за електрическите 
системи в автомобила при 
движение по инерция - кога-
то разходът е най-невидим.

Хибрид
Mercedes S400 Hybrid е 
преди всичко един голям S 

Mercedes, разбира се. Огро-
мно пространство, страхотна 
изработка, подбрани мате-
риали, върховни технологии 
- това е бил и продължава да 
е един от най-категоричните 
начини да заявите материал-
но охолство и успех. В S400 
Hybrid електромоторът си 
партнира с 3.5-литровия V6 
бензинов мотор, който мо-
жете да си поръчате и без хи-
брид в модификацията S350. 
Тук комбинираната мощност 
достига близо 300 конски 
сили, които са напълно дос-
татъчни, за да задвижат го-
лямото купе на лимузината. 
Има нещо специфично при-
ятно в чувството да натискаш 
газта и да нямаш гузна съвест 
за околната среда. Средният 

разход на този Mercedes е 
около 8 литра бензин на 100 
км - при работещ автомати-
чен климатик, използване на 
електрическото задвижване 
на седалките, функцията на 
подгряване, както и слушане 
на музика през разкошните 
Harman Kardon високого-
ворители. При магистрал-
но шофиране въздушното 
окачване ще ви отпусне, а 
средният разход от 7 литра на 
100 км ще ви забавлява като 
малко дете. 2012-а наближа-
ва. BP обаче все още не губи 
пари въпреки екологичната 
катастрофа. Светът си е та-
къв, какъвто е бил винаги 
- суров, жесток, конкурентен 
и несправедлив. Дано се при-
мирите с S-класата.

Mercedes S400 Hybrid е суперлуксозен начин да се возите 
с нисък разход

Индулгенция за гузна екосъвест

АвтоПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Двигател 6-цилиндров  бензинов двигател + електромотор
Работен обем 3498 куб. см
Мощност 279 к.с. + 20 к.с. от електромотора
Маскимален въртящ момент 385 Nm/2400-5000 об/мин
Трансмисия седемстепенна автоматична 7G-Tronic
Тегло 1955 кг
Ускорение 0-100 км/ч  7.2 секунди 
Максимална скорост 250 км/ч
Разход/100 км 8 литра 
Емисии г/км 186
Цена от около 160 хиляди лева

Mercedes S400 Hybrid

Страхотна традиция   
Вече 50 години S-класата на Mercedes е синоним на най-
доброто в автомобилостроенето. Всяка генерация е ино-
ватор - тук за първи път се появяват деформационните 
зони, ABS, въздушните възглавници, ESP-системата про-
тив приплъзване и т.н. Актуалното поколение е с послед-
ната генерация PRESAFE - система, при която сензори, 
камери и датчици се грижат да не катастрофирате, а ако 
се стигне до удар, щетите да бъдат минимални за вас и 
спътниците ви

Гледай ме в дисплея 
Огромният дисплей в центъра на арматурното табло 
нагледно показва как функционира хибридният меха-
низъм. Опитахме се и не успяхме да заредим батерията 
до 100% - вероятно трябваше да има повече нанадолни 
склонове по маршрута ни. Освен за хибридния меха-
низъм екранът се използва за управление на музиката в 
купето и за навигационната система - за съжаление обаче 
България е едно огромно бяло петно във вселената на 
Mercedes-картите

Журналист:

Александър Бойчев
boytchev@gmail.com



  32    Свободно време
pari.bg Петък 4 юни 2010

Велокултура
Организаторът 
защитава правата 
на велосипедистите 
Сдружение „Велоеволю-
ция” е неправителствена 
организация и съществува 
от 2007 г. То се състои от 
млади и активни хора и се 
старае да защитава права-
та на градските велосипе-
дисти. Основните цели на 

сдружението са популяри-
зиране на велосипедния 
транспорт, създаване на 
законови и инфраструктур-
ни улеснения за велосипе-
дистите, безопасността на 
пътя.Членовете на орга-
низацията са около сто, но 
поддръжниците и добро-
волците, които й помагат, 
са няколко хиляди и са от 
цялата страна. Всички са 
обединени с една цел - да 
направят България по-

добро и безопасно място 
за каране на велосипеди. 
От организацията смятат, 
че хората трябва да осъз-
наят, че велосипедният 
транспорт е част от целия 
градски транспорт. Според 
тях участниците в движе-
нието трябва значително 
да подобрят културата си 
на пътя - не само шофьо-
рите на моторни превозни 
средства, но и велосипеди-
стите и пешеходците.

Помните ли онези жълти криволичещи линии, които 
се появиха преди време по тротоарите на столицата? 
Минаваха между дървета и ограничителни колчета, върху 
изпотрошени плочки, а колите често спираха върху тях. 
Това бяха т.нар. велоалеи, които предизвикаха присмех у 
хората, които се придвижват из града с колела. В момента 
има няколко алеи, сред които са тези по бул. „Цар Борис 
III” и от НДК до парка „Заимов” и Южния парк. Иначе 
стойки за велосипеди се появяват на все повече места из 
София. Работни проекти за развитието на веломрежа в 
столицата също. Предстои да бъдат направени алеи по 
бул. „Витоша”, от „Цариградско шосе” до бул. „Черни 
връх”, в кварталите „Младост”, „Лозенец”, „Люлин”... 
Дано.

Шествие
4 юни е щастливият ден на велосипедистите. Във връзка 
със Световния ден за ходене на работа с колело (bike 
to work day) сдружение „Велоеволюция” организира 
шествие по няколко централни булеварда в столицата. 
Събитието ще стартира в 17.30 ч на площад „Алексан-
дър Невски”. „Тъй като този ден няма фиксирана дата, 
си позволяваме да го обединим и с Деня за ходене на 
училище с колело, за да съберем всички активни вело-
сипедисти на едно място”, казват от „Велоеволюция”. 
Мото на шествието тази година е „Официален с колело”, 
с което от сдружението искат да насърчат хората да ходят 
на работа с колело, като им покажат, че това не е „мисия 
невъзможна”, дори и с официални дрехи.

Участници
В помощ на организаторите са се отзовали Столичната 
община и Центърът за градска мобилност. С тях 
сдружението поддържа постоянна връзка, за да обсъждат 
проблемите на градските велосипедисти. „Велосипеди 
DRAG” също се присъединяват към велошествието 
- именно те са започнали инициативата да се чества 
този ден в България преди 13 години. Главен спонсор 
на събитието е италианска фирма, която финансира 
световни колоездачни състезания като „Тур дьо Франс” 
и е отворена към велосипедните събития в световен 
мащаб. 

От „Велоеволюция” очакват да дойдат всички, които 
осъзнават, че велосипедният транспорт е важна част от 
градската мобилност. Профилът на гостите на шествието 
е: млади и динамични хора, които ежедневно се борят 
със задръстванията, липсата на култура на каране и 
замърсяването на въздуха.  

Потенциал
От сдружение „Велоеволюция” вярват, че София има 
доста потенциал и възможности за изграждането на до-
бра велосипедна инфраструктура. Едно от предимствата, 
което изтъкват от сдружението, е, че столицата ни е доста 
компактна в сравнение с големите европейски градове, 
което прави ходенето до работа с колело доста по-бързо 
и примамливо. По Българския държавен стандарт пъти-
щата ни са по-широки от средната широчина на пъти-
щата в Европа, което позволява отнемането от пътното 
платно, за да се преустрои във велосипедни алеи, казват 
от „Велоеволюция”.

елина Пулчева

Шествие в София популяризира велосипеда като средство за 
придвижване към работното място

С костюм на колело

За да достигнем 
стандартите на 

развитите държави, ще 
е нужно доста, а това ще 
отнеме време

Цитат

 Сдружение „Велоеволюция”
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